
روزنامه

رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم از وضعیت کرونا در قم ابراز 
نگرانی کرد و یادآور شد: وضعیت نارنجی وضعیت خوبی نیست و 
به شدت نگران ورود به وضعیت قرمز در روزهای آتی هستیم. دکتر 
بیژن سلیمان پور در اولین جلسه شورای اطلاع رسانی استان قم 
سال 1400 که در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، با اشاره 
به تاثیر کرونا در فعالیت ها و برنامه ریزی های زندگی اجتماعی 
بیان داشت: طی دوسال گذشته که درگیر ویروس منحوس کرونا 
بودیم، در عرصه داخلی زحمات زیادی در جهت مقابله با کرونا 
کشیده شد و محدودیت های مختلفی گذاشته شد و البته مردم 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، شیب صعودی کرونا  را 
نگران کننده دانست  گفت : تمامی بیمارستان ها باید بخشی 
را به بیماران کرونایی اختصاص دهند دکتر قدیر رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و مبارزه با 
کرونا ویروس اظهارداشت:مجددا ویروس در حال اوج گیری 
است و موج اخیر وسیع و صعودی بوده که این ماهیت ویروس 
جهش یافته است. وی افزود :ابتلا و بستری با ویروس جهش 
یافته شیب آسانسوری دارد و فعالیت آن به گونه ای است که 

به یکباره آمار زیاد شده و شاهد حجم زیاد بستری ها هستیم.

رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم:

نگران تغییر وضعیت کرونایی قم هستیم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

شیب صعودی کرونا نگران کننده است
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نماینده ولی فقیه در استان قم با تأکید بر اینکه قم خاستگاه 
انقلاب اسلامی است و باید به این شهر یک نگاه فراملی داشته 
باشیم. گفت : تمام این ویژگی ها ضرورت ها را تفهیم و در پی 

آن راهبرد و خط مشی ها را مشخص می کند که باید در اولویت 
سعیدی  محمد  سید  آیت الله  گیرد.  قرار  موردتوجه  برنامه ها 
در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم که در سالن محراب 

صنایع  و  گردشگری  فرهنگی  میراث  کل  اداره  سرپرست 
دستی استان قم گفت: باش مدیرکل کمیته امداد امام خمینی 
سطح  ارتقاء  با  قم  استان  امداد  :کمیته  گفت  قم  (استان  )ره 

خانواده های  به  خدمت رسانی  افزایش  و  مددکاری  تخصصی 
تحت حمایت، رتبه نخست خدمات مددکاری در کشور را به 
خود اختصاص داد. اکبر میرشکاربا اشاره به اینکه حوزه حمایت 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

قم در آستانه تبدیل شدن به منطقه قرمز کرونایی

آیت الله سعیدی در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم :

باید به شهرقم 
نگاه فراملی شود
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یس سازمان بسیج اصناف استان قم تاکید کرد:

عزم جدی بسیج اصناف در کمک به توزیع و نظارت کالا ها

  

رئیس شورای اسلامی شهر قم، با ابراز امیدواری نسبت به تداوم توسعه شهر قم در 
سال ۱۴۰۰ گفت: ان شاء الله مجموعه مدیریت شهری در سال جاری و با استفاده از همه 
ظرفیت ها و فرصت ها بتوانند خدمات بیشتری را به سرانجام برسانند. عبدالله جلالی 
که دیروز در نشست رسمی و علنی شورای اسلامی شهر سخن می گفت با تقدیر از تلاش 
و جدیت همه عوامل اجرایی و نیروهای خدماتی شهرداری در سال گذشته، اظهار کرد: 
این عزیزان علیرغم همه سختی ها و مشکلات، در خدمت رسانی به مردم در صحنه 
حاضر بودند. رئیس شورای اسلامی شهر قم همچنین به همدلی و وفاق در مجموعه 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم گفت:با توجه به افزایش نرخ تمام شده 
طرح ها، مجموعه مدیریت شهری بنا دارد طرح جدیدی را در سطح شهر آغاز نکند و 
صرفا طرح های نیمه تمام و اولویت دار شهری را به پایان برساند. مجید اخوان در جلسه 
روز دوشنبه  این شورا با اعلام این خبر گفت: از بودجه ۳ هزار میلیارد تومانی سال جاری 
نزدیک به ۲ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای طرح ها عمرانی و ۸۰۰ میلیارد تومان 
برای هزینه های جاری درنظر گرفته شده است. اخوان با اشاره به سایه سنگین تورم به 
اقتصاد کشور و اثرگذاری آن بر اجرای طرح ها گفت: با توجه به افزایش نرخ تمام شده 

رئیس شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

ضرورت نگاه تحلیلی به عملکرد مدیریت شهری 
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم مطرح کرد:

تکمیل طرح های نیمه تمام اولویت مدیریت شهری 

8

1 4

5آوریل2021   شماره 5242  سال بیست وچهارم   2000 تومان 23شعبان1442   سه شنبه 17فروردین1400 

چرا نباید جامعه
 دو قطبی شود؟ 

تمام جهان درگیر کرونا است و حکومت ها سعی 
می کنند با روش های مختلف با این بیماری مبارزه 

کنند تا بیش از این مردم را درگیر خود نکند. 
ایران اما شاید تنها کشوری در جهان باشد که برای مبارزه با کرونا باید دل همه 
را به دست بیاورد. در ایران است که وقتی رفتن به کربلا منع می شود باید رفتن به 
ترکیه منع شود و اگر رفتن به ترکیه قدغن است باید رفتن به کربلا هم قدغن باشد.
در ایران وقتی مراسم مذهبی تعطیل می شود باید عروسی ها و ختم ها هم 
تعطیل شوند و اگر عروسی ها تعطیل می شوند باید مراسم مذهبی هم تعطیل 
شوند. در کجای دنیا شاهد چنین رفتارهایی هستید؟ اصلا در کدام کشور 
اسلامی ما شاهد این دو قطبی بزرگ هستیم؟  اگر به کشورهای اسلامی سفر 
با  آدم ها  اقسام  و  انوع  باشید،  زده  کشورها  این  مسجدهای  به  سری  و  کرده 
ظاهرهای گوناگون را می بینید که در حال خواندن نماز یا قرائت قرآن هستند. 
گاهی شبکه قرآن تلویزیون، قرائت قاریان عربی به ویژه مصری را نشان می دهد، 
به ظاهر آدم هایی که پای این قرآن خواندن ها نشسته اند، دقت کنید تا متوجه این 
معنا شوید.  وقتی میزان تشخیص آدم های یک اجتماع، ظاهر آنهاست باید هم 
به استقبال دو قطبی شدن یک جامعه برویم. در بسیاری از کشورهای جهان از 
ظاهر آدم ها نمی شود به اعتقادات او پی برد. در ایران اما اگر کسی ریش داشته یا 

لباسش را روی شلوار انداخته باشد به او می گوییم حزب اللهی است. 
کاش می شد ما هم به سمتی برویم که آدم ها را بر اساس چهره قضاوت نکنیم. 
اصلا عادت کنیم که قضاوت نکنیم اما سعی کنیم برداشت مان از آدم ها به خاطر 

رفتار آنها باشد حالا می خواهند هر جور که دوست دارند لباس بپوشند.
همین ظاهر بینی باعث شده است، آنهایی که به دنبال استخدام هستند،چهره 

خود را ظاهر الصلاح کنند تا کارش روی روال بیفتد.
دین داری واقعی در داشتن تقواست. مگر نه اینکه خداوند در سوره حجرات 
فرموده است:»انَّ اکرَمَکُم عندَاللهِ اَتقیکُمْ اِنَّ اللهَ علیمٌ خَبیرٌ. گرامی ترین شما نزد 

خدا باتقواترین شماست، همانان خداوند بسیار دانا و آگاه است.«
اگر جامعه را خودی و غیر خودی نمی کردیم و با دست خودمان دو قطبی 
مذهبی و غیر مذهبی ایجاد نمی کردیم، امروز شاهد این همه اعتراض نبودیم. 
در آن زمان وقتی گفته می شد سفر خارجی تعطیل است دیگر کسی اعتراض 
نمی کرد که چرا فلان سفر آزاد است و بهمان سفر تعطیل.  دو دسته شدن جامعه 
تنها و تنها به ایجاد نفرت کمک می کند. دو قطبی سازی مثل آتشی است که به 
جنگل می افتد. اگر فراگیر شود، کنترل آن از دست خارج می شود و دیگر حتی با 

هلکوپتر آب پاش هم نمی شود آن را کنترل و آتش را خاموش کرد.

فرماندار قم خبرداد؛ در نخستین روز؛

ثبت نام 51 داوطلب برای نامزدی 
انتخابات شوراهای روستا 

 فرماندار قم گفت: ۵۱ داوطلب نامزدی انتخابات شوراهای اسلامی روستا در 
قم موفق به تکمیل ثبت نام شده اند. 

مرتضی حیدری عصر د شنبه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به آغاز نام نویسی از 
داوطلبان کاندیداتوری انتخابات شوراهای اسلامی روستا گفت: در اولین روز ثبت 
نام ۵۱ نفر موفق شده اند ثبت نام خود را برای نامزدی انتخابات شوراهای روستا 
کامل کنند. وی افزود: ۱۷ نفر برای شورای روستاهای بخش خلجستان، ۱۳ نفر 
برای روستاهای بخش مرکزی، ۱۴ نفر برای بخش کهک، ۵ نفر برای روستاهای 

بخش سلفچگان و ۲ نفر هم برای روستاهای بخش جعفرآباد ثبت نام کرده اند.
فرماندار قم همچنین با اشاره به ادامه ثبت نام از داوطلبان نامزدی انتخابات 
پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در قم گفت: طی چهار روز گذشته فرایند 
ثبت نام ۵ نفر برای حوزه انتخابیه قم تکمیل شده است. وی با اشاره به اینکه 
هم  دیگر  انتخاباتی  حوزه های  برای  خبرگان  مجلس  کاندیداتوری  داوطلبان 
می توانند در قم ثبت نام کنند گفت: تاکنون ۱۱ نفر برای حوزه انتخابیه تهران، 
۴ نفر هم برای حوزه انتخابیه خراسان رضوی نام نویسی کرده اند و برای سایر 

حوزه های انتخابیه داوطلبی در قم ثبت نام نکرده است.

نماینده ولی فقیه در استان قم با تأکید بر اینکه قم خاستگاه انقلاب اسلامی است و 
باید به این شهر یک نگاه فراملی داشته باشیم. گفت : تمام این ویژگی ها ضرورت ها را 
تفهیم و در پی آن راهبرد و خط مشی ها را مشخص می کند که باید در اولویت برنامه ها 

موردتوجه قرار گیرد.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم که در سالن 
محراب حرم حضرت معصومه)س( برگزار شد، اظهار داشت: در قم یک ویژگی هایی 
وجود دارد که مسئولان ما در مطلع هستند و می طلبد به عنوان سند بالادستی و 

اختصاصی کارها را دنبال کند.
نماینده ولی فقیه در استان قم افزود: آستان مقدس حضرت معصومه)س( یک 
نماد و هویت خاص در شهر قم است، این حضرت منشأ آثار و برکات است و باید 

معرفی قم به عنوان حرم اهل بیت)ع( بیش ازپیش موردتوجه قرار گیرد.
وی با اشاره به وجود حرم مطهر، مسجد مقدس جمکران، بقاع متبرکه و بزرگان 
عالم دینی در قم گفت: وجود حوزه علمیه منحصربه فرد در جهان تشیع و اسلام و 

همچنین حضور مراجع تقلید از سرمایه های بسیار عظیم این شهر است.

امام جمعه قم با تأکید بر اینکه قم خاستگاه انقلاب اسلامی است و باید به این شهر 
یک نگاه فراملی داشته باشیم. ، خاطرنشان کرد: تمام این ویژگی ها ضرورت ها را 
تفهیم و در پی آن راهبرد و خط مشی ها را مشخص می کند که باید در اولویت برنامه ها 

موردتوجه قرار گیرد.
 سعیدی با اشاره به اینکه هویت جمهوری اسلامی ایران با هویت دشمنان این 
با مذاکره و رفتن و آمدن رفع  نظام متفاوت است، گفت: تفاوت میان هویت ها 
نمی شود و ما برای رفع مشکلات باید به دنبال تبعیت از فرمان رهبری و تکیه بر 

ظرفیت داخل باشیم.
دستگاه ها با شهرداری همکاری داشته باشند

وی در بخش دیگری از سخنان خود همکاری و هماهنگی تمام دستگاه هایی 
که به صورت مستقیم و یا غیرمستقیم با شهرداری در ارتباط هستند را یک ضرورت 
دانست و افزود: شهرداری دارای وظایف زیادی است و این مهم بدون همکاری و 

کمک دستگاه های دیگر امکان پذیر نیست.
آیت الله سعیدی با بیان اینکه شهرداری اگر بخواهد به عنوان یک نهاد خدمت خوبی 
داشته باشد باید با همه دستگاه ها همکاری کند ابراز کرد: توجه به درخواست های 
مردمی با ایجاد ارتباط مناسب از طریق روابط عمومی مهم ترین موضوعی است که 

باید در اولویت اجرای برنامه ها قرار گیرد.
وی اضافه کرد: نباید اجازه داد مسئله ای به انتقاد کشیده شده و در رسانه های 
موردبحث قرار گیرد و سپس نسبت به رسیدگی آن موضوع اقدام کرد بلکه باید 
شهرداری با سعه صدر و ارتباط مناسب با شهروندان، نظر آنان را در اجرای برخی 
برنامه ها را گرفته و کار را به سلیقه مردم پیش ببرد و پس ازآن اعلام کند، این کار با 

پیشنهاد مردمی انجام شد.
لزوم مشارکت مردم با شهرداری قم برای پیشبرد اقدامات شهری

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( در بخش دیگری از سخنان خود 
با تأکید بر درس گرفتن از پدیده ها در مدیریت شهری و توجه به انجام مدیریت 
هماهنگ با قدردانی از فعالیت های صورت گرفته در شهرداری قم، خاطرنشان 
کرد: خوشبختانه با حضور دکتر سقاییان نژاد که از تحصیلات و تجربه برخوردار بود و 

دارای همکاران خوبی است کارها به خوبی و هماهنگ پیش می رود.
نماینده ولی فقیه در استان قم با تأکید بر اینکه شهروندان و زائران نقش مهمی در 
کارهای شهری دارند، افزود: همراهی آنان با شهرداری و خدماتی که ارائه می دهد 

می تواند در پیشبرد برنامه های مؤثر باشد.
شهردار قم مطرح کرد:

مشارکت پایین شهروندان قمی در پرداخت عوارض نوسازی
شهردار قم نیز دراین دیدار ،پرداخت عوارض نوسازی را موردتوجه قرار داد و گفت: 
این عوارض مصوبه مجلس است ولی متأسفانه کمتر شاهد پرداخت این عوارض 
توسط شهروندان هستیم، که در این زمینه نیازمند فرهنگ سازی و تشویق مردم به 

پرداخت عوارض هستیم.

دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد اظهار داشت: در سال گذشته شهرداری قم به طور 
دقیق برنامه ها را پیش برد و در شش مرحله افتتاحیه ۸۹۹ پروژه در بخش های 
مختلف فرهنگی، خدماتی، ترافیکی، شهرسازی، عمران شهری به بهره برداری 

رسید و در بخش سرمایه گذاری نیز قدم های بزرگی برداشته شد.
وی خاطرنشان کرد: پس از ارائه بودجه حدود سه هزار و ۴۰۰ میلیارد تومانی به 
شورای اسلامی شهر، بودجه سه هزار و ۶۲ میلیارد تومانی برای سال ۱۴۰۰ تصویب 

شد که امیدواریم امسال برنامه ها را به بهترین نحو ممکن با آن پیش ببریم.
شهردار قم با بیان اینکه اولویت شهرداری در اجرای طرح های مختلف شهری 
ایمنی است، گفت: سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم امروز یکی 

از سازمان های استاندارد و مجهز کشور است.
وی به وضعیت این کلان شهر در بخش فضای سبز اشاره کرد و افزود: در حال 
حاضر ۳۷۲ پارک در قم فعال است که تمام این پارک ها از امنیت و امکانات لازم 
برخوردار هستند، همچنین در موضوع فضای سبز نیز سرانه فضای سبز هر شهروند 
قمی به ۲۰.۳ مترمربع رسیده که جایگاه شهر قم پس از اصفهان و شیراز در رتبه 
سوم کلان شهرهای کشور است. سقائیان نژاد با تأکید بر اینکه امسال نخستین 
سالی است که برنامه چهارساله دوم شهرداری آغاز می شود، گفت: پیش بینی 

می شود سرانه فضای سبز هر شهروند بعدازاین برنامه به ۲۶ مترمربع برسد.
وی به موضوع تفکیک زباله ها در مقصد اشاره کرد و گفت: در حال حاضر یک خط 
با ظرفیت ۳۰۰ تن در حال بهره برداری است که خط دیگر با ظرفیت ۳۰۰ تن تا چند 

ماه آینده به بهره برداری می رسد.
شهردار قم با بیان اینکه روزانه ۷۰۰ تن زباله قم تولید می شود گفت: تفکیک ۱۰۰ 
تن زباله نیز از مبدأ در دست اقدام است که امیدواریم با فرهنگ سازی این مهم نیز 

محقق شود.
وی خاطرنشان کرد: در موضوع زباله های بیمارستانی نیز یک دستگاه اتوکلاو با 
ظرفیت ۱۰ تن مستقرشده و از ماه آینده به بهره برداری می رسد و تمام زباله های 

بیمارستانی نیز به طور کامل امحا می شود.
سقائیان نژاد به تغییر و تحولات صورت گرفته در بخش ناوگان حمل ونقل عمومی 
اشاره کرد و گفت: برای بهره برداری بهتر از اتوبوس ها و ارائه خدمت مناسب به 

شهروندان، تلفیقی از حرکت قطری و شعاعی اتوبوس ها اجراشده است.
وی پرداخت عوارض نوسازی را موردتوجه قرار داد و اضافه کرد: این عوارض مصوبه 
مجلس است، متأسفانه کمتر شاهد پرداخت این عوارض توسط شهروندان هستیم، 

به طوری که اگر امورات مردم به شهرداری برسد نسبت به پرداخت آن اقدام می کند 
که در این زمینه نیازمند فرهنگ سازی و تشویق مردم به پرداخت عوارض هستیم.
جذب پنج هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان سرمایه برای قم در سال گذشته

شهردار قم نیز در ادامه به تکمیل ۸۹۹ پروژه در سال گذشته اشاره کرد و گفت: 
سال ۹۹ در حوزه های مختلف فرهنگی، عمرانی، خدماتی و شهرسازی ۵ هزار و 

۵۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری رقم زده شده است.
سقاییان نژاد با بیان اینکه سال گذشته، سال بسیار پرتلاطم و پرحادثه بود، اظهار 
کرد: با وجود همه سختی ها سالی پرشکوه را در شهرداری قم سپری کردیم و طبق 

برنامه در سال آخر برنامه ۱۴۰۰ به پیشرفت  های قابل توجه رسیدیم.
اجرای مدیریت واحد شهری یک ضرورت است

 سقائیان نژاد از لزوم افزایش خدمات شهری به علت افزایش شهرنشینی در قم یاد 
کرد و با تاکید بر اهمیت تحقق مدیریت واحد شهری، گفت: شهرداری با وظایف مهم 
خود در یک جایگاه متفاوت نسبت به سایر نهادها قرار دارد و شهرداری در حوزه های 

مختلف به ویژه در حوزه خدماتی به صورت مستقیم با مردم در ارتباط است.
ایجاد شور و نشاط مهدوی اولویت شهرداری در نیمه شعبان بود

و  اقدامات  تشریح  با  دیدار  این  نیزدر  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
فعالیت های صورت گرفته شهرداری در نیمه شعبان گفت: ایجاد شور و نشاط 

مهدوی به همراه فضاسازی در اولویت برنامه ها بود.
سید امیر سامع با اشاره به اقدامات انجام شده در نیمه شعبان توسط مجموعه 
شیوه نامه های  رعایت  و  کرونا  بیماری  به  توجه  داشت:  اظهار  شهری  مدیریت 
بهداشتی در موضوع نیمه شعبان با همکاری تمام مناطق و سازمان های شهرداری 
سعی شد با برگزاری برنامه های متنوع شور و نشاط مهدوی را در شهر داشته باشیم.

با موضوع بهار مهدوی، نصب پرچم ها و  با بیان اینکه انجام دیوارنگاره ها  وی 
بیرق های شادی و رنگی، نورپردازی هماهنگ در بلوار پیامبر اعظم)ص( و بلوار 
انتظار، آذین بندی رینگ مسجد جمکران ازجمله اقدامات در نیمه شعبان بود، 
تصریح کرد: راه اندازی پنج کاروان شادی و اجرای زنده سرود توسط دو کاروان 

به صورت زنده در نقاط مختلف شهر و برپایی نمایشگاه ها بود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: هشت منطقه شهرداری 
پیرامون مسجد جمکران با ماشین آلات و امکانات کامل حضور یافته و از نظر ایمنی 
و ارائه خدمات نیز خدمات را ارائه دادند و در بخش حمل ونقل نیز تعدادی اتوبوس 

اتوبوس ها تأمین و نسبت به جابجایی رایگان شهروندان اقدام کردند.

آیت الله سعیدی در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم :

باید به شهرقم نگاه فراملی شود

شهردار قم تأکید کرد:

 ضرورت تداوم پروژه های عمرانی 
مشارکت پایین شهروندان قمی در پرداخت عوارض نوسازی

جذب پنج هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان سرمایه برای قم 
اجرای مدیریت واحد شهری یک ضرورت است

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره (استان قم  خبرداد:

کسب رتبه نخست خدمات مددکاری 
کشور توسط کمیته امداد قم 
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معاون درمان وزیر بهداشت خبرداد:

واکسیناسیون عمومی کرونا از خرداد با 
واکسن ایرانی 

معاون درمان وزیر بهداشت گفت: واکسیناسیون تعداد زیادی از مردم با واکسن 
ایرانی کرونا از خرداد شروع می شود.

دکتر جان بابایی افزود: خبر های خوش و تاثیر گذاری از تولید واکسن کرونای ایرانی 
داریم از این جهت که با این واکسن ان شاءالله واکسیناسیون تعداد زیادی از مردم از 

اواخر بهار و اوایل خرداد شروع می شود.
دکتر جان بابایی اضافه کرد: این واکسیناسیون می تواند امنیت ایجاد کند برای 

مردم، اما واکسن زدن میزان شدت بیماری و میزان ممکن مرگ و میر را کم می کند.
وی گفت: واکسیناسیون به این معنی نیست که مردم رعایت نکنند، چون در 
هرحال انتقال بیماری اتفاق میافتد و بیماری تولید می شود و باید دستور العمل ها 
رعایت شود. معاون درمان وزیر بهداشت اضافه کرد: در حال حاضر واکسن های 
خارجی به تدریج از مبادی متعدد وارد می شود و بر اساس سندی که توزیع می شود 
فعلا تزریق کادر بهداشت و درمان و سالمندان سرای سالمندان شروع شده است و 

سعی می کنیم که این افرادی که پر خطر هستند واکسینه شوند.
 افزایش فزآینده بیماران کرونایی 

وی ادامه داد: بیماران کرونایی به صورت تقریباً فزآینده ای در حال افزایش هستند و 
کرونای انگلیسی که در دنیا نگرانی ایجاد کرده است در کشورما هم پخش شده است 

و تقریباً همه جا وجود دارد.
دکتر جان بابایی تصریح کرد: از یک هفته اخیر روند رو به افزایش داشته ایم و البته 
استان مرکزی و شهر اراک هفته اول فروردین و اواخر سال ۹۹ شرایط کاملًا پایداری 
داشته است و تعداد مریض ها در مجموع کمتر از ۷۰ بستری در کل استان مرکزی 
بود. وی اظهار داشت: در همین مدت کمتر از ۷ یا ۸ روز تعداد بستری ها تقریبا به مرز 
۳ برابر رسیده و در عین حال مراجعات مریض های سرپایی کرونایی غیر از مطب ها به 

بیمارستان هم تقریبا بیش از سه برابر شده است.
معاون درمان وزیر بهداشت گفت: همچنین مثبت شدن آزمایش ها هم افزایش 
یافته به طوری که تقریبا بیش از ۷۰ تا ۸۰ درصد مریض هایی بیمارستان ها بستری 
آزمایش شان مثبت است و حدود بالای ۶۰ درصد بیماران سرپایی هم آزمایش شان 
مثبت است که این آمار بالای سرپایی با تست مثبت نشان می دهد که میزان آلودگی 
بالاست. وی افزود: متاسفانه هنوز روند رو به افزایش است و اینکه قله این موج چه 
زمانی خواهد بود خیلی مهم است به دلیل اینکه واقعاً بستگی به تصمیمات و رعایت 
مردم دارد و اگر محدودیت ها را نداشته باشیم نمی توانیم بگوییم که این وضعیت چند 

روز یا چند هفته طول می کشد.
 باید بر اساس میزان ظرفیت ها بیمار داشته باشیم 

جان بابایی اضافه کرد: مانند همه جای دنیا تعداد تخت های بیمارستان های ما 
مشخص و محدود است و حتی در کشور هایی که خیلی بیشتر از ما تخت بیمارستانی 
دارند هم وقتی موج بیماری سنگین شود سرریز صورت می گیرد و بنابراین باید کاری 

کنیم که ما بر اساس میزان ظرفیت ها بیمار داشته باشیم.
وی تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی اراک کارنامه خیلی خوبی داشته است 
و در بازدید از بخش ها همکاران خیلی مسلط در بخش های عادی و ویژه مدیریت 

می کنند.
 با وجود خدمت رسانی ها تعداد تخت ها محدود است 

معاون درمان وزیر بهداشت تاکید کرد: با اینکه بیش از یکسال از بیماری کرونا 
می گذرد، ولی همکاران ما همچنان با انرژی قبلی با توانمندی قبلی به مردم خدمت 
می دهند و این نکته مثبتی است، اما باید بدانیم که این یک محدودیت دارد و این 

محدودیت تعداد تخت است. 
وی اضافه کرد: فعلا در استان مرکزی روند بیماری کرونا رو به افزایش است و مردم 
باید حتماً رعایت کنند و در خانه بمانند و اگر فردی مبتلا است بقیه افراد خانواده و 
محیط شهری را مبتلا نکند تا این بیماری را کنترل کنیم و ان شالله شاهد هر چه 
زودتر روند رو به کاهش باشیم و امیدواریم منع رفت و آمد ها در این قضیه تاثیرگذار 
باشد. دکتر جان بابایی گفت: بیمارستان فعلی ولیعصر اراک فرسوده و قدیمی است 
و برای بیمارستان جدید ولیعصر منابع مالی در نظر گرفته شده است و ان شاالله با 
کمک وزارت بهداشت و دولت روند رو به تکمیل این بیمارستان امسال تسریع شود و 

زودتربه بهره برداری برسد.
 

وزیر بهداشت:

 طرح بیماریابی خانه به خانه بازنگری شود
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در نامه ای به روسای دانشگاههای علوم 
پزشکی بر لزوم بازنگری طرح شناسایی خانه به خانه افراد مبتلا به کرونا در قالب 

شیوه محله محور پس از سکون جمعیت سیال تاکید کرد. 
سعید نمکی روز دوشنبه در این نامه که به روسای دانشگاههای علوم پزشکی و 
خدمات بهداشتی و درمانی فرستاده، با توجه به جابجایی جمعیت در روزهای اخیر 
به دلیل سفرهای نوروزی، اجرای طرح شناسایی خانه به خانه موارد مبتلا در قالب 
شیوه محله محور را منوط به سکون جمعیت سیال دانست و مرحله جدید بیماریابی 
را مستلزم بازنگری، عنوان کرد. وی در این نامه تاکید کرد: قرار بود در صورت عدم جا 
به جایی جمعیت در راستای تشدید بیماریابی در طرح شهید سلیمانی با همکاری 
عزیزانمان در سازمان بسیج از تاریخ  ۲۵ اسفند ۹۹ تا ۱۸ فروردین ۱۴۰۰ برای 
شناسایی خانه به خانه موارد مبتلا در قالب شیوه محله محور اقدام کنیم، با توجه 
به انجام سفرها و جمعیت سیال، امکان اجرای موفق طرح، میسر نشد. بنابراین، 
ضرورت دارد با همکاران ستادی و بسیج با توجه به گستردگی و شیوع ابتلا با ویروس 
جهش یافته در کل کشور، در مورد شیوه اجرای مرحله جدید پس از سکون جمعیت 
سیال برنامه ریزی و اقدام کنیم که در اسرع وقت موارد بازنگری شده به اطلاع مردم 
می رسد. وزیر بهداشت تاکید کرد: همکاری صمیمانه و موثر همکارانمان در دانشگاه 

های علوم پزشکی و عزیزان بسیجی مستمر و موثر خواهد بود.
طرح بیماریابی خانه به خانه، طرحی است که با مشارکت بسیج و هلال احمر با 
وزارت بهداشت در قالب طرح شهید حاج قاسم سلیمانی با مراجعه به در منازل و ارائه 
خدمات مشاوره ای، حمایتی و در صورت لزوم انجام تست سریع نسبت به شناسایی 
افراد مبتلا به کرونا می پردازد. در صورت لزوم افراد بیمار به پزشک ارجاع می شوند یا 

در خانه یا اماکن نقاهتگاهی قرنطینه می شوند.

رییس مجلس شورای اسلامی :

باید برای رهایی از خودتحریمی 
نظام اداری و اجرایی فکری کرد

رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به سوء مدیریت و نظام بوروکراسی اداری و 
اجرایی به عنوان یکی از عوامل مشکلات کنونی کشور گفت: حتی اگر مساله تحریم 

حل شود بازهم باید برای رهایی از خودتحریمی نظام اداری و اجرایی فکری کرد. 
محمدباقر قالیباف که در نشست ارائه شیوه مطلوب حمایت از کسب و کارهای 
خرد و خانگی با تاکید بر شعار سال و در جمع کارشناسان، متخصصان و روسای 
کمیسیون های اقتصادی مجلس سخن می گفت، تصریح کرد: زنجیره اقدامات 
حمایتی از کسب و کارهای خرد در مجلس و در فضای اقتصادی متفاوت از یکدیگر و 
در عین حال به یکدیگر وابسته است. زنجیره تولید، ترویج، بازاریابی و مصرف باید به 

نحوی باشد که حمایت های هدفمند و اصولی صورت گیرد.
وی افزود: حمایت ها از کسب و کارهای خانگی باید مقید به زمان و مشروط به رشد 
باشد و اگر این اتفاق نیفتد، تجربه های تلخی که در صنعت خودرو و فولاد اتفاق افتاد 
و شاهد آن بودیم که حمایت های بدون ضابطه و بی بازده رخ داد، تکرار می شود و 
رانت ایجاد خواهد شد. همچنین باید مراقبت کرد تا سوداگری ها و کسب های بی 

زحمت و بدون پرداخت مالیات ایجاد نشود.
رییس قوه مقننه تاکید کرد:  در شرایطی هستیم که منابع محدودی را در اختیار 
داریم و راهبرد خود را توسعه مبتنی بر این محدودیت ها قرار دهیم. این محدودیت 
ها، محدودیت هایی است که برخی مسائل نظیر تحریم و کرونا ایجاد کرده است 
و متاسفانه برخی مسائل نظیر خودتحریمی هایی که نظام اجرایی و اداری به ما 
تحمیل می کند، یکی از مشکلاتی است که با آن مواجه هستیم و حتی اگر مساله 

تحریم حل شود باید ببینیم با خود تحریمی نظام اداری و اجرایی چه می شود کرد.

آیا رشد اقتصادی ایران 
مثبت شده است؟

اخیرا” آمارهای دولتی از رشد اقتصادی مثبت 
در سال ۹۹ خبر داده اند که نیازمند واکاوی است. 

باید عرض کنم که اصولا” آمارهای دولتی به دو دلیل قابل اعتناء نیستند.
نکته  اول : وجود تناقضات همیشگی بین آمار های اعلامی دو مرجع رسمی 
بانک مرکزی و مرکز آمار ایران بطور مثال : مرکز آمار ایران رشد بخش کشاورزی 
را در سه ماه اول ۹۹ حدود ۱/۰ درصد اعلام کرده، درحالی که بانک مرکزی از 
رشد بخش ۳ً/۷ درصدی بخش کشاورزی در سه ماه اول سال ۹۹ خبر داده 
است یا رشد بخش صنعت در بهار ۹۹ توسط بانک مرکزی ۳/۱ درصد مثبت 
اعلام شده در حالیکه طبق آمار برآورد شده  مرکز آمار ایران این نرخ منفی ۴ 
/۰ درصد گزارش شده  که در این مورد مصادیق فراوان است . این تشتت 
آماری ناشی از دریافت داده های متفاوت توسط این دو منبع اطلاع رسانی 
اماری کشور است یا بنا بر اقتضائات سیاسی داده ها دستکاری میشوند تا 
پس از پردازش در دستگاه محاسباتی ستانده های  بهتری در عرصه داخلی 

و برون مرزی ارائه شوند .  
نکته دوم عدم هماهنگی بین نرخ متغیرهای اقتصادی است که منبعث از 
تناقضات آماری است که صحت آنها را تردید آمیز می سازد اما مسئله اصلی 
واقعیات اقتصاد کشور است که هیچ نشانی از بهبود در آن دیده نمی شود 
دامنه فقر گسترده تر شده ،ارزش پول ملی به شدت افت کرده و گرانی روز 
افزون کالاها به ویژه کالاهای سبد متعارف مصرفی  قدرت خرید کثیری از 
آحاد آسیب دیده و آسیب پذیر و صاحبان درآمدهای ثابت و به طور کلی اقشار 
کم برخوردار و حتی لایه های بالای طبقه  متوسط را کاهش داده و آنان را 
به آستانه و یا به زیر خط فقر کشانده. مردم به آمارهای تورم، نرخ بیکاری و 
رشد اقتصادی و دیگر آمارهایی که  آثار آن را در زندگی خود احساس و ادراک 
نمی کنند باور ندارند. سالهای ۹۷ و۹۸ مجموعا” با رشد منفی۱۴ درصدی 
روبرو بودیم امسال دولت رشد اقتصادی را مثبت اعلام کرده این در حالیست 
که دستیابی به رشد اقتصادی مثبت مستلزم ضرورت های پیشینی است 
که متاسفانه اقتصاد سال ۹۹ در استمرار و تداوم سیاستگذاری های دو سال 
گذشته که به تدریج منافذ ورودی ارز به کشور چه از بابت کمیت صادرات اعم 
از نفتی  و غیرنفتی وچه از جهت تحریم مبادلات بانکی تنگتر و بسته تر شده 
کمبودهای ارزی و به تبع ریالی بیشتری را تجربه کرده و لذا درآمدها قادر 
به پوشش بخش اعظمی از بودجه جاری دولت هم نشده و دولت با وجود 
تمهیداتی در راستای غیر پولی کردن تامین کسر بوجه نظیر فروش بخشی 
از دارایی های خود و عرضه برخی از سهام شرکت های دولتی به بورس و 
انتشار اوراق بدهی ، اجازه انتشار اوراق ودیعه دوساله  و انجام عملیات بازار 
باز  و افزایش نرخ سود بانکی ، باز هم کمبود منابع  را از برداشت از صندوق 
توسعه ملی و استقراض از بانک مرکزی تامین نمود که نتیجه آن  افزایش پایه 
پولی و گذر کردن نقدینگی از مرز ۳۳۰۰ هزار  میلیارد  تومان بود که اگر با 
حجم نقدینگی ۴۹۲ هزار میلیارد تومانی خرداد ۹۲ که شروع دوره ریاست 
جمهوری روحانی  بود مقایسه کنیم درمی یابیم که بیش از ۷/۶ برابر و یا 
۶۷۰ درصد رشد نشان میدهد  ،که هیچ تناسبی با میانگین رشد اقتصادی 
اعلامی صفر درصد در این بازه زمانی نداشته است که لذا باید آن را به افزایش 
مداوم رشد تورم معطوف کرد . اما همان طور که عرض کردم در سال ۹۹ 
ضرورت های پیشین برای دستیابی به رشد اقتصادی مثبت فراهم نبود زیرا 
یکی از مهمترین ملزومات رشد اقتصادی  افزایش رشد سرمایه گذاری و 
رشد بهره وری است که در هردو مورد با رشد منفی روبروبوده ایم که از عوامل 

تضعیف تولید است
تضعیف بخش واقعی اقتصاد از چهار منظر ، در سال ۹۹ قابل تأمل 

است
یکم : عدم حمایت دولت از بخش واقعی اقتصاد  و دخالت های نامطلوب در 

بازار و قیمت گذاری ،به بهانه تنظیم بازار و کنترل قیمتها
دوم : آثار مخرب تحریم های حداکثری آمریکا  که تمام بخشهای اقتصادی 
ایران را در هدف داشته است در بخش پولی نیز بخشی از رشد متغیرهای 

پولی متاثر از اثرات غیر مستقیم تحریم های آمریکاست.
سوم: تبعات سهمگین ویروس کرونا بر کسب وکارها و تولیدات کالاها و 

خدمات که منجر به تضعیف تولید و کاهش اشتغال شده است.
چهارم : اتخاذ سیاستهایی با انتظار ایجاد رضایت بخشی های زودهنگام 
از طریق ارائه کمک های نقدی و جنسی ناکافی به مردم و پرداخت ارز با نرخ 
ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی برای واردات کالاهای اساسی که منجر به ادامه وقوع 
فساد و اختلاسهای هزاران میلیاردی که بانکها را از اعطای اعتبارات به بخش 
واقعی اقتصاد تهی ساخت . بجای  اصلاح رفتار مالی دولت بویژه کاستن از 

کسر بودجه و اتخاذ سیاستهای بهینه مدیریت منابع مالی وارزی و ریالی.
فی الواقع تأثیرات سوء همین عوامل بر اقتصاد کشور رشد منفی اقتصادی 
را در سال های ۹۷ و۹۸ رقم زد . اینک چگونه ممکن است در سال ۹۹ که 
شاهد بهبود مدیریت مالی و پولی و ارزی دولت نبوده ایم با رشد تولید ناخالص 
داخلی مثبت روبرو باشیم در حالیکه شرایط اقتصادی سال ۹۹ نسبت به دو 
سال پیشین به مراتب وخیم تر بوده است . براساس آمار رسمی دولتی رشد 
تولید ناخالص  داخلی با نفت  به نقل از گزارش ۱۲/۶/۹۹ اقتصاد نیوز متکی 
بر آخرین گزارش فصلی مرکز آمار ایران در ۳ ماهه ابتدای سال گذشته منفی 
۵/۳ درصد بوده که اگر همین روند را تا پایان سال در نظر بگیریم با اغماض 
باید رشد اقتصادی حدود منفی ۱۰ درصد را تجربه کرده باشیم که نگارنده 
در پاییز سال گذشته پیش بینی نموده بود . بر اساس گزارش صندوق بین 
المللی پول نیز که نرخ رشد اقتصادی دنیا وچند کشور منتخب را در جدولی 
منتشر ساخته نرخ رشد اقتصادی ایران در سال های ۹۷و ۹۸و۹۹ به ترتیب 
منفی ۸۴/۴ درصد ، منفی ۴۶/۹ درصد ومنفی ۹۸/۵ درصد بوده که به 
واقعیت نزدیکتر است . البته بر کسی پوشیده نیست که رشد قابل توجهی در 
عرصه تولیدات تسلیحاتی وموشکی و شناورهای نظامی داشته ایم که باعث 
افزایش میانگین نرخ رشد اقتصادی شده اما تامین معیشت مردم را به سبب 
تخصیص منابع بیشتر باین حوزه  سخت تر نموده است . در اردیبهشت ۹۸ 
تعداد خانوارهای ایرانی زیر خط فقر ۵۵ درصد اعلام شده بود که کثیری از 
آنها زیر خط گرسنگی به سر میبرند اما در دی ماه ۱۳۹۹  با توجه به آمارهای 
گوناگون همچون حقوق دریافتی و گرانی ها، اعلام شد که: »۵۸ درصد مردم 
ایران برای زنده ماندن تلاش می کنند نه زندگی کردن«. با این اوصاف اگر 
هم در سال ۹۹ به رشد اقتصادی مثبت دست یافته باشیم بیانگر هیچ آثار 
بهبودی در زندگی اکثریت آحاد جامعه نبوده است ، گرچه رشد اقتصادی 
در زیر ساخت های کشور هم که بر اساس یک استراتژی توسعه گرا و نگاه به 
آینده صورت گیرد تغییرات زودهنگامی را بر بهبود رفاه جامعه ایجاد نخواهد 
کرد اما متاسفانه سیاستگذاری در بخش تاسیسات زیر ساختی و پروژه های 
ساختارهای اقتصادی اجتماعی فرهنگی بهداشتی و زیست محیطی که 
تامین مالی آنها همه ساله در چارچوب بودجه های عمرانی کشور تدوین 
میشود نیز  از عقلانیت عملی بی بهره بوده و بخش عمده ای از منابع عمرانی 
مصروف هزینه های جاری دولت شده و هزاران طرح  وپروژه عمرانی ناتمام 
بر زمین مانده و اغلب توجیه اقتصادی خود را از دست داده و از سوی دیگر 
مطالبات پیمانکاران بخش خصوصی لاوصول مانده و بورشکستگی آنان 

منجر شده است .
- دورنمای اقتصادی سیاسی اجتماع سال جاری نیز حامل شرایط نوید 
بخشی نخواهد بود . زیرا بر اساس گفته آنتونی بلینکن وزیر امور خارجه آمریکا 
راه بسیار طولانی برای انجام  مذاکرات در پیش است. از سوی دیگر جمهوری 
اسلامی با اتکاء به قرار داد ۲۵ ساله اخیر با چین  به اتخاذ موضع محکمتری 
در برابر مواضع آمریکا مبادرت ورزیده . که اگر این قراداد که هنوز منافع و 
مضار آن بر ملت ایران  در هاله ای از ابهام است اجرایی شود . کشور ما در 
سال جاری علاوه بر اینکه با تشدید تحریم های آمریکا روبرو خواهد بود طیف 
گسترده ای از کشورهای اروپایی و عربی و کشورهای حامی آمریکا در دیگر 
نقاط جهان هم در برابر ایران رسما” موضع خواهند گرفت. ضمن آنکه ایران از 

ترکش های جنگ اقتصادی غرب با چین مصون نخواهد بود.
* اقتصاددان

اخبار

محمود جامساز*

 
رئیس قوه قضاییه با تاکید بر بازخوانی و مرور 
قوانینی از جمله قانون توسعه فضای کسب و کار، 
قانون رفع موانع تولید و قانون اقتصاد مقاومتی 
از این قوانین به طور کامل اجرا  گفت: برخی 
نشده است و باید قوانینی که تصویب شده به طور 
کامل اجرا شود زیرا در فضای کسب و کار و رونق 

تولید نقش مهمی دارد. 
ابراهیم رئیسی روز دوشنبه در  الله سید  آیت 
شورای  با  قضاییه  قوه  عالی  شورای  نشست 
قضایی استان ها که به صورت ارتباط تصویری 
برگزار شد، ضمن گرامیداشت اعیاد شعبانیه و 
میلاد با سعادت حضرت ولی عصر )عج( و سال 

جدید 
 با اشاره به شعار سال اظهار کرد: در هر سالی 
که شعاری از جانب رهبری حکیم و فرزانه انقلاب 
اسلامی اعلام می شود، این اعلام به معنای نیاز 
است.  شعار  آن  عملی  تحقق  به  کشور  جدی 
اعلام یک شعار  رهبری  مقام معظم  که  زمانی 
می کنند امروز این نیاز کشور است و باید همه 
تحقق  برای  خود  ظرفیت  همه  با  دستگاه ها 
این شعار تلاش کنند. دستگاه قضایی چه در 
بخش نظارت و چه در بخش قضاوت باید ببیند 
که چگونه می تواند پشتیبانی کند و در کجای 
موضوع پشتیبانی از تولید، حمایت از تولید و رفع 

موانع تولید قرار دارد.
رئیسی گفت: قوه قضاییه در هر بخشی که با 
ظرفیت های قانونی امکان حمایت از تولید، رفع 
موانع تولید و پشتیبانی از تولید وجود دارد، باید 
در این عرصه فعالانه و در عمل و اجرا ظاهر شود و 
این وظیفه دستگاه قضایی است. باید از همکاران 
خود در سراسر کشور تقدیر کنم که در دو سال 
گذشته علی رغم برخی از مشکلات و کمبودها 
بیش از دو هزار واحد تولیدی را فعال کردند و یا 
از موانع برای فعال شدن آن ها جلوگیری کردند و 

این جای تقدیر دارد.
قدردانی از نجات بیش از هزار واحد 

تولیدی در سال گذشته
سال  در  داشت:  اظهار  قضاییه  قوه  رئیس 
گذشته بیش از هزار واحد تولیدی را همکاران 
تعطیلی  از  یا  و  نگهدارند  تا سرپا  تلاش کردند 
نجات دهند و یا اینکه اگر قرار است اخلالی در 
کار آن ها ایجاد شود، نگذارند این اخلال اتفاق 

بیفتد که جای تقدیر و تشکر دارد.
رئیسی با بیان اینکه حمایت جدی از تولید به 
معنای حمایت از حق تولیدکننده، حمایت از حق 
مصرف کننده و حمایت از حقوق کارگران در همه 
ابعاد است، گفت: ما در رابطه با خصوصی سازی 
در سفر اخیر به لرستان مجموعه بزرگ کشاورزی 
را دیدیم که در مورد آن دو اقدام صورت گرفته 
بود؛ اقدام اول برای خصوصی سازی بود که با 
شکست مواجه شده بود و وضعیت آن بسیار به 
هم ریخته بود، به نحوی که خود مجموعه دولت و 
سازمان خصوصی سازی آن را به مجموعه بعدی 
بعدی برخلاف مجموعه  واگذار کرد. مجموعه 
قبلی که آنجا را با خاک یکسان کرده بود، این 
مجموعه کشاورزی را به یک مجموعه آباد تبدیل 
کرده که هر بیننده ای را تحت تاثیر قرار می داد و 
کار بسیار بزرگی نسبت به توسعه کشت و صنعت 
انجام شده و برنامه های بسیار خوبی برای آتی 

دارند که قابل تشویق است.

ما  موضوع  اینکه  بیان  با  قضاییه  قوه  رئیس 
که  مواردی  در  افزود:  است،  تولید  از  حمایت 
انجام  تولید  نفع  به  کاملا  سازی  خصوصی 
شده، بسیار خوب است و در مواردی که تولید 
را با اخلال مواجه کرده حتما مورد نقد و اشکال 
است. فردی کارخانه ای را تحویل گرفته بود و کار 
را شروع نکرده بود و وعده داده که اگر حمایت 
شود، ظرف ۸ تا ۹ ماه آن را فعال خواهد کرد و 
۵۰۰ کارگر را مشغول به کار می کند که بنده به 
مسئولان دادگستری و استاندار گفتم که با تمام 

وجود حمایت کنند.
تولید در کشور با هیچ مانعی مواجه نباشد

رئیسی با تاکید بر اینکه باید تولید در کشور 
با هیچ مانعی مواجه نباشد، خاطرنشان کرد: 
شب گذشته گزارشی از استان ها در رسانه ملی 
دادند؛  انجام  را   خوبی  بسیار  کار  که  داشتیم 

نگذاریم تولید با مشکل مواجه شود.
رئیس دستگاه قضا اظهار داشت: اینکه کسانی 
که مسئولیت داشتند یا دارند با ترک فعل، وظیفه 
قانونی خود را انجام ندهند و باعث شوند که یک 
واحد تولیدی دچار و تعطیلی اخلال شود، قابل 
قبول نیست. گاهی در سفرهای استانی با این 
موضوع مواجه می شویم و می بینیم که گاهی 
چند سال گذشته و یک کارخانه ای از کار افتاده 
و تجهیزات آن را بردند و با یک تعطیلی جدی 
باید  کرد:  تصریح  رئیسی  است.  شده  مواجه 
بررسی کرد که این اتفاق در چه سالی افتاده و 
و کسانی  نظارت می کردند  باید  که  مسئولانی 
که باید کاری را انجام می دادند؛ اما مانع شدند، 
چه کسانی بودند. این  افراد باید نسبت به ترک 
فعل خود پاسخگو باشند. مسئله سئوال کردن و 
پاسخگو شدن از خیلی از مسائلی که می تواند در 

آتی اتفاق افتد، پیشگیری می کند.
رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: یقین داریم 
با همتی که همکاران خواهند داشت، حمایت از 
تولید و مبارزه با فساد در جهت حمایت از تولید به 

سرانجام می رسد.
امنیت اقتصادی در گرو مبارزه با فساد 

اقتصادی است 
رئیسی ادامه داد: یکی از حوزه های مهم تولید 
در قوه قضاییه مسئله مبارزه با فساد است؛ زیرا 
فساد اقتصادی مانع رونق تولید است و یقین 
بدانید که اگر در جایی رشوه و رانت خواری باب 

شد، رونق تولید شکل نخواهد گرفت.

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر اینکه در امنیت 
اتفاق می افتد،  تولید  اقتصادی است که رونق 
گفت: امنیت اقتصادی در گرو مبارزه با فساد 
اقتصادی است. باید مبارزه با فساد همچنان در 
دستور کار قوه قضاییه باشد و با جدیت دنبال 
شود و مطلقا اجازه ندهید در هیچ کجا و حوزه 
اداری در کشور فساد لانه کند و همت دوستان 
و گزارشاتی که از استان ها می رسد حاکی از این 
است که این حساسیت در میان همکاران وجود 
از موانع مهم تولید  اینکه  با بیان  دارد. رئیسی 
مسئله قاچاق کالا است، گفت: با قاچاق کالا 
باید با حساسیت  به ویژه قاچاق سازمان یافته 

برخورد شود.
سراسر  دادستان های  به  قضاییه  قوه  رئیس 
شبکه های  شناخت  برای  که  کرد  تاکید  کشور 
درهم تنیده قاچاق کالا از نیروهای اطلاعاتی و 
امنیتی کمک بگیرند و گفت: ضروری است این 
شبکه ها شناسایی شوند و مبارزه با آن به صورت 

جدی تر در سال جدید صورت گیرد.
قاچاق کالا خنجری بر پشت تولید است

بر  اینکه قاچاق کالا خنجری  بیان  با  رئیسی 
پشت تولید است، ادامه داد: واردات بی رویه در 

کشور، تولید را دچار آسیب می کند.
رئیس دستگاه قضا به حمایت از تولید، مبارزه 
با فساد و مبارزه با قاچاق کالا به عنوان ضروریاتی 
که برای مانع زدایی از مسیر تولید مورد تاکید 

است، اشاره کرد.
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: اگر اینقدر که 
برخی آقایان جلسه گذاشتند برای اینکه چطور 
بتوانند از غربی ها یک امکانی برای این کشور 
بگیرند، جلسه برای رونق تولید و رفع موانع تولید 
در کشور می گذاشتند بسیار می توانست در گره 

گشایی در کشور موثر باشد.
رئیسی گفت: حساب کنند چقدر وقت کشور 
را برای مواردی که نتیجه ای نداشت، گذاشتند 
و اگر همین وقت را برای رفع موانع تولید می 
گذاشتند امروز بسیاری از کارخانجات تعطیل و 
نیمه تعطیل در کشور فعال و بسیاری از گره ها باز 

شده بود.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه ما اصحاب »ما 
داریم  یقین  اظهارداشت:  هستیم،  می توانیم« 
فرهنگ »ما می توانیم« بر فرهنگ »ما نمی توانیم« 
فائق خواهد آمد و باید به اصحاب »ما می توانیم« 

در بستر گام دوم میدان داد.

وزیر کشور در پایان نخستین نشست استانداران سراسر کشور در سال ۱۴۰۰ با 
اشاره به انتخابات به عنوان مهمترین رویداد سیاسی سال جاری گفت: مردمی که 
پای صندوق رای می آیند باید نماینده سلیقه و فکرشان را در میان نامزدها داشته 

باشند. 
عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه نشست دیروز استانداران سراسر کشور که در 
سالن پیامبر اعظم)ص( در محل وزارت کشور برگزار شد با اشاره به اینکه در نشست 
امروز چهار دستور کار تنظیم بازار در ایام ماه مبارک رمضان، بررسی شرایط امنیت 
داخلی کشور، روند مدیریت بیماری کرونا در مناطق مختلف کشور و فراهم سازی 
مقدمات برای برگزاری انتخابات خرداد ماه سال جاری مورد بحث و بررسی قرار 
گرفت؛ گفت: امروز توفیق شد در سال ۱۴۰۰ اولین جلسه حضوری را با استانداران 
داشته باشیم. وی افزود: در این جلسه، استانداران جمع بندی خود را از فضای 
استان ها در حوزه های سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و امنیتی ارائه کردند که روند 
کلی این شرایط را مثبت ارزیابی می کنند؛ هر چند در حوزه های اقتصادی مواجه با 

برخی مسائل هستند که در جلسه امروز در این زمینه هم تصمیم گیری شد.
وزیر کشور با بیان اینکه در جلسه امروز چهار دستور کار مختلف مورد بررسی قرار 
گرفت، خاطرنشان کرد: یکی از مسائل مطرح شده موضوع امنیت به ویژه امنیت با 
نگاه انتخاباتی بود. برای انتخابات همیشه بستر امنیت اجتماعی و انتظامی را از ماه 
ها قبل رصد و تحلیل کرده  و اطلس امنیتی تدوین می شود و متناسب با آن نیز اقدام 
می کنیم. وی اضافه کرد: طبق گزارش ارائه شده در این زمینه، روند بسیار مثبت و 

مناسب است و آمادگی های لازم در این حوزه وجود دارد.
تامین کالاهای اساسی ویژه در ایام ماه رمضان 

رحمانی فضلی یادآور شد: دستور کار دومی که دراین  جلسه  مورد بحث و گفت و 
گو قرار گرفت، مسائل اقتصادی است که با توجه به نزدیک شدن به ایام ماه مبارک 
رمضان، استانداران در حوزه معیشت، افزایش قیمت ها و تامین کالاهای اساسی 
مردم دغدغه هایی داشتند که در این زمینه هم وزیر جهاد کشاورزی و دبیر ستاد 
تنظیم بازار در جلسه با ارائه برنامه، به استانداران اطمینان دادند که در حوزه تامین 
کالاهای اساسی به ویژه در ایام ماه مبارک رمضان مشکلی وجود نخواهد داشت و 
با ترتیبی هم که در موضوع مرغ اتخاذ شده، این مساله با کمک استانداران حل می 

شود.
وزیر کشور در ادامه به درخواست وزیر جهاد کشاورزی و معاون وزارت صمت در 
خصوص ذخیره و تامین کالا در استان ها اشاره کرد و گفت: در این خصوص قرار شد 

به صورت مشترک تامین و کنترل قیمت کالاها انجام گیرد.
وزیر کشور ضمن تشکر از مردم به خاطر همراهی با ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: 
مردم عزیز کشورمان در روز طبیعت امسال هم همراهی کردند و با اقدام خوب صدا و 

سیما و بقیه رسانه ها، مردم هم همراهی کردند.
موج چهارم کرونا یک موج جهانی است 

فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا با اشاره به اینکه طبق نمودارهای ارائه شده 
وزارت بهداشت، موج چهارم کرونا یک موج جهانی است، گفت: در همه دنیا موج 
چهارم بیماری شکل گرفته و در ایران هم این موج به وجود آمده و در این مسیر همه 

ما باید به دستورالعمل های ارائه شده از سوی ستاد ملی عمل کنیم.
وی تصریح کرد: استانداران و فرمانداران به عنوان مسئولین قرارگاه های استانی 
موظف شده اند که ضمن افزایش همکاری ها بتوانند با همکاری و همدلی مردم 

عزیزمان هر چه زودتر به این مرحله چهارم پایان دهند.
وزیر کشور با بیان اینکه موضوع کرونا برای وزارت کشور موضوعی چند وجهی 
است، گفت: یک موضوع اصلی، جان مردم است که برای ما واقعا سخت است 
اتفاقاتی در این حوزه برای مردم بیفتد و دیگری بحث سیاسی است که در این عرصه 
انتخابات خردادماه را در پیش داریم که شیوع کرونا بر مساله مشارکت در انتخابات 
هم موثر است. وی اضافه کرد: موضوع دیگر، ابعاد اجتماعی و امنیتی است و در 
این عرصه، بسته شدن مغازه ها، از رونق افتادن کسب و کارها و کاهش فعالیت های 

اقتصادی، ظرفیت ایجاد نارضایتی و تحرکات اجتماعی را دارد.
رحمانی فضلی ادامه داد: برای وزارت کشور و نهادهای تابعه آن موضوع کرونا 
اهمیت چند برابری دارد و در این خصوص ضمن اینکه حمایت مستمر با حوزه 
کادر درمان و پرستاران عزیز خواهیم داشت در بستر اجتماعی و سیاسی هم تلاش 
بیشتری خواهیم کرد که آثار و هزینه های اجتماعی و سیاسی کرونا را هم مدیریت 

کنیم.
وزیر کشور به دستورکار آخر نشست استانداران یعنی موضوع انتخابات اشاره کرد 
و گفت: انتخابات خرداد ماه از نظر سیاسی مهم ترین حادثه سال ۱۴۰۰ است و 
در واقع به معنای انتقال قدرت در حوزه اجرایی است که طبق این انتقال، رییس 

جمهوری جدید با اندیشه، فکر توان و باانرژی بالاتری خواهد آمد.
صدا و سیما با رعایت بی طرفی شور انتخاباتی در جامعه ایجاد کند

رحمانی فضلی با اظهار اینکه وظیفه وزارت کشور در این عرصه برگزاری انتخابات به 
صورت قانونی، سالم و در بستری امن است، گفت: آمادگی های لازم از نظر اجرایی 
برای برگزاری انتخابات خرداد ماه با استقرار هیات های اجرایی و ارسال تدارکات، 

پشتیبانی و خدمات به همه استان ها فراهم شده است.
وی افزود: با توجه به اینکه امسال چهار انتخابات یعنی انتخابات ریاست جمهوری، 
شوراهای اسلامی شهر و روستا و میاندوره ای مجلس شورای اسلامی و خبرگان 
رهبری داریم کار به لحاظ اجرایی به خاطر وجود چهار قانون انتخابات سخت است، 
اما آمادگی لازم در مجموعه وزارت کشور برای برگزاری این تعداد انتخابات وجود دارد.
رحمانی فضلی در ادامه به دو بعد مهم انتخابات اشاره کرد و  گفت: یک بعد 
این  در  که  است  مشارکت  دیگر  بعد  و  است  امنیت  و  قانون  سلامت،  انتخابات، 
خصوص مقام معظم رهبری و رییس جمهوری کشور به صورت مداوم بر لزوم مشارکت 
حداکثری مردم تاکید دارند ما وظیفه خود می دانیم که مقتضیات و شرایط این 

حضور پرشور مردمی را در وزارت کشور و دیگر نهادها فراهم کنیم.
وی گفت: از صدا و سیما این تقاضا را داریم که با رعایت بی طرفی و قانونمداری با 

برنامه های تبلیغاتی، شور انتخاباتی مناسبی در جامعه ایجاد کند.
وزیر کشور با تشریح این امر که لازم است بستر مناسب رقابت انتخاباتی فراهم شود، 
گفت: مردمی که پای صندوق رای می آیند باید نماینده سلیقه و فکرشان را در میان 

نامزدها داشته باشند.

وزیر کشور: 

انتخابات مهم ترین رویداد سیاسی سال 1۴۰۰ است

رئیس قوه قضاییه:

قوانین مربوط به تولید به طور کامل اجرا شود
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علائم هشدار دهنده در افراد لاغر

سلامت 

درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه می تواند بسیار ناراحت کننده 
باشد. افرادی که از این درد رنج می برند حتی ممکن است احساس 
کنند در حال مُردن هستند. اما پیش از اینکه روی این درد تمرکز کنیم، 
لازم است کمی بیشتر در مورد علت ها و عوامل ایجاد این درد بگوییم: 

اضطراب.
پانیک می شود، علائم گوناگونی می تواند  وقتی کسی دچار حمله 
داشته باشد، مثلًا احساس خفگی یا از دست دادن کنترل روی بدن خود. 
همچنین برخی افراد در اثر اضطراب دچار درد در قفسه سینه می شوند. 
درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه می تواند بسیار ناراحت کننده باشد. 
افرادی که از این درد رنج می برند حتی ممکن است احساس کنند در 
حال مُردن هستند؛ اما پیش از اینکه روی این درد تمرکز کنیم، لازم است 

کمی بیشتر در مورد علت ها و عوامل ایجاد این درد بگوییم: اضطراب.
اضطراب چیست؟

اضطراب اساساً یک مکانیسم دفاعی است. اضطراب یک سیستم 
هشدار برای موقعیت هایی است که تهدیدکننده و خطرناک برای فرد 
محسوب می شوند. اضطراب همه جایی است و همه ی افراد آن را تجربه 
می کنند. اضطراب یک مکانیسم نرمال و لازم است که عملکرد، اقدام به 

موقع و واکنش به جا را بهبود می دهد.
عملکرد اضطراب، حرکت دادن به بدن و هشیار و آماده نگه داشتن آن 
برای عکس العمل به موقع در زمان رویارویی با خطرات است تا پیامدها 

کمتر شده و از حوادث پیشگیری شود؛ اما در برخی موارد، این مکانیسم 
عذاب  و  رنج  باعث  دیگر  عبارتی  به  می کند،  عمل  دیگر  شیوه ای  به 
می شود. در چنین حالتی به جای اینکه اضطراب به ما کمک کند، توان 
ما را می گیرد. این تغییر در مکانیسم عملکرد اضطراب می تواند ناشی از 

یک سری از فاکتورهایی باشد که پیش تر زمینه را فراهم کرده اند:
. فاکتورهای بیولوژیکی

. ویژگی های شخصیتی مانند مکانیسم های غلبه بر استرس
. فاکتورهای محیطی

از طرفی دیگر باید بگوییم که اضطراب انواع متفاوتی دارد:
آگورافوبیا )هراس از یک مکان(

افرادی که دچار آگورافوبیا هستند، از مکان ها و موقعیت هایی هراس 
دارند که باعث می شوند آن ها دچار حمله پانیک یا احساس گرفتار شدن، 
ناتوانی یا خجالت زدگی کنند. بنابراین از این نوع مکان ها و موقعیت ها 

اجتناب می کنند.
)GAD( اختلال اضطراب فراگیر

این اختلال موجب احساس اضطراب زیاده از حد و مداوم و نگرانی 
درباره ی فعالیت ها و حوادثی می شود، حتی فعالیت های عادی و روزمره.
این اضطراب و نگرانی، متناسب با موقعیت یا شرایط پیش آمده نیست، 
به سختی کنترل می شود و بر احساس های فیزیکی فرد نیز اثر می گذارد. 
یا  اضطرابی  اختلالات  دیگر  با  همراه  اغلب  فراگیر  اضطراب  اختلال 

افسردگی نیز می باشد.
اختلال پانیک

ناگهانی  از احساس  اپیزودهای مکرری  ایجاد  پانیک سبب  اختلال 
اضطراب شدید و ترس می شود که در عرض چند دقیقه اوج می گیرد. 
این اپیزودها به عنوان حملات پانیک شناخته می شوند. برخی از علائم 

حمله پانیک شامل موارد زیر می شوند:
. احساس به زودی مُردن

. تنگی نفس
. درد در قفسه سینه

. بالا رفتن ضربان قلب یا تپش قلب
این حملات پانیک می توانند فرد را نگران این کنند که دوباره دچار 
حمله خواهد شد یا باعث شوند از موقعیت هایی که ایجاد این حملات را 

می کنند اجتناب نماید.
علائم درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه

درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه به احساس دردی گفته می شود 
که مجموعه ای از وضعیت اضطرابی عامل آن هستند. نیازی نیست حتماً 
بحران یا حادثه ی خاصی پیش بیاید تا این درد احساس شود. حضور 
مداوم استرس نیز می تواند دردی در قفسه سینه ایجاد کند که ریشه در 

اضطراب دارد.
افرادی که این درد را تجربه می کنند طبق گفته ی خود این علائم را 

دارند:
. تند تند نفس کشیدن

. کرختی دست و پا
. از دست دادن کنترل روی بدن

. احساس مرگ
ضمناً این درد تیز و متناوب بوده و سبب احساس سوزش نیز می شود. 
برطرف  کوتاهی  مدت  عرض  در  معمولًا  ناراحتی  و  درد  نوع  این  اما 

می شود، مثلًا بعد از حدوداً ۱۵ دقیقه.
ویژگی دیگر درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه این است که با حرکت 

برطرف نمی شود. این درد چه حرکت کنید و چه نه، یک جور است.
درمان درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه

از آنجایی که درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه، پیامد مشکل دیگری 
است بنابراین درمان نیز باید عامل اصلی یعنی اضطراب را هدف بگیرد.

در بیشتر موارد لازم است که عوامل بیرونی و داخلی که سبب ایپزودهای 
نیز  روان پزشک  بگیرند.  قرار  آنالیز  و  بررسی  مورد  می شوند  اضطراب 
ریلکسیشن و تمرینات تنفسی را توصیه می کند. همچنین تکنیک های 
ریلکس کردن عضلات نیز مفید خواهند بود. روان پزشکان معمولًا دارهای 

ضد اضطراب را برای بیمارانی که به دارو نیاز دارند تجویز می کنند.
و  پزشکی  درمان  برای  باید  بیمار  می شود،  جدی  درد  این  وقتی 

توصیه های لازم به پزشک متخصص مراجعه کند.
درد ناشی از اضطراب در قفسه سینه، یک سری علائم ایجاد می کند که 
می تواند به فرد این احساس را بدهد که در حال مُردن است. لازم است 
بدانید چه عواملی جرقه ی حملات اضطرابی را برایتان می زنند. شما باید 
از استرس های مداوم پیشگیری نمایید تا دچار عواقب آن نشوید. برای 
بازیابی کنترلتان و به دست آوردن آگاهی بیشتر در مورد مسئله ای که 

دارید، به روانپزشک مراجعه کنید.

دردی که اضطراب در قفسه سینه ایجاد می کند

محققان چند روش درمانی جدید بیماری کووید ۱۹ را شناسایی کرده اند، از 
جمله سه مورد که قبلًا توسط سازمان غذا و داروی آمریکا برای درمان بیماری 

های دیگر تأیید شده است.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از ساینس دیلی، تیم تحقیق از دانشگاه 
پنسیلوانیا، هزاران داروی موجود و مولکول های شبه دارو را از نظر توانایی در 

جلوگیری از تکثیر کروناویروس مورد بررسی قرار دادند.
از داروهایی که برای کاهش تکثیر کروناویروس در سلول های تنفسی کشف 
شده است، ۳ دارو قبلًا دارای تاییدیه سازمان غذا و دارو آمریکا بوده اند: داروی 
رد پیوند »سیکلوسپورین«، داروی سرطان »داکومیتینیب« و آنتی بیوتیک 
و  انسانی  داوطلبان  در  به سرعت  می توانند  داروها  این  »سالینومایسین«. 

بیماران کرونایی آزمایش شوند.
»سارا چری«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »یافته های ما در 
اینجا راه های جدیدی را برای مداخلات درمانی علیه کووید ۱۹ نشان می دهد 
و همچنین بر اهمیت آزمایش داروهای کاندید در سلول های تنفسی تأکید 

می کند.«
محققان در این مطالعه بیش از ۱۰۰۰ دارو را از لحاظ ممانعت از تکثیر 

کروناویروس در سلول های آلوده به کروناویروس مورد آزمایش قرار دادند.
هیدروکسی کلروکین به عنوان داروی شناخته شده مالاریا و رمدسیویر که از 

قبل مورداستفاده بودند، مؤثر شناخته شدند.
داروهای ضدویروس فعال شناسایی شده در سلول های تنفسی عبارتند از: 
سالینومایسین، آنتی بیوتیک دامپزشکی که به عنوان یک داروی ضد سرطان 
هم مورد بررسی قرار گرفته است؛ مهارکننده آنزیم کیناز "داکومیتینیب"، 
داروی ضد سرطان؛ bemcentinib، یکی دیگر از مهارکننده های کیناز که 
آنتی هیستامین  آزمایش می شود؛ داروی  با سرطان ها  برای مقابله  اکنون 
ebastine؛ و سیکلوسپورین، داروی سرکوب کننده سیستم ایمنی که معمولًا 

برای جلوگیری از رد عضو پیوندی استفاده می شود.
این مطالعه نشان می دهد که سیکلوسپورین نتیجه بسیار امیدوارکننده ای 
دارد، زیرا به نظر می رسد در سلول های تنفسی و غیرتنفسی از طریق دو مکانیزم 
علیه کروناویروس عمل می کند: مهار آنزیم های سلولی به نام سیکلوفیلین ها 
که کروناویروس برای حمایت از خود آنها را ربوده و سرکوب می کند، و توقف 

التهاب بالقوه کشنده ناشی از کووید ۱۹ شدید.

شناسایی چندین داروی احتمالی
 برای درمان کووید 1۹

علائم کمبود ویتامین B12 در بدن
در یک مطالعه که روی موارد شدید کمبود ویتامین B۱۲ صورت گرفت معلوم 
و  تعادلی  ویتامین B۱۲ می تواند سبب ضعف شده و مشکلات  شد کمبود 

سرگیجه ایجاد نماید.
شما سعی می کنید تغذیه ی درستی داشته باشید و تمام ویتامین ها و مواد 
معدنی مورد نیاز بدنتان را از غذاهای سالم و طبیعی و کامل به دست آورید؛ 
اما گاهی با وجود تلاش هایی که می کنید، کمبود ویتامین می تواند خود را به 
صورت علائم فیزیکی نشان دهد. ما ویتامین ها و مواد مغذی را از غذا و طی 
فرایند گوارش دریافت می کنیم. ویتامین B۱۲ بر خلاف ویتامین D که بدن 
می تواند آن را بسازد، فقط از منابع بیرونی وارد بدن می شود. ویتامین B۱۲ یک 
 DNA ،ماده مغذی ضروری است که بدن از آن برای تولید گلبول های قرمز خون

و عصب ها استفاده می کند.
ویتامین B۱۲ و گیاهخواران

ویتامین B۱۲ بر خلاف خیلی از ویتامین ها در گیاهان وجود ندارد. در نتیجه، 
گیاهخوارها یا وگان ها بیشتر از دیگران در معرض کمبود ویتامین B۱۲ قرار 
دارند. یک راه حل این است که از محصولات غنی شده با ویتامین B۱۲ استفاده 

کنید، مثلًا سویای غنی شده.
میکروارگانیسم ها مانند باکتری ها و قارچ ها می توانند ویتامین B۱۲ تولید 
کنند. از آنجایی که باکتری ها در خاک وجود دارند، غذاهایی که از خاک گرفته 
می شوند می توانند مقادیر کمی ویتامین B۱۲ داشته باشند. اگر شما سبزیجات 
را بیش از حد پوست بگیرید، این باکتری های مفید را از دست خواهید داد. 
غذاهایی که به طور طبیعی دارای مقدار کمی ویتامین B۱۲ هستند شامل قارچ 

و غذاهای تخمیری می شوند.
B۱۲ تزریق ویتامین

شاید درباره تزریق ویتامین B۱۲ جهت افزایش انرژی یا کاهش وزن شنیده 
باشید. تحقیقات علمی چندانی در مورد مؤثر بودن این شیوه انجام نشده است. 
اساساً دریافت یک ویتامین به تنهایی و انتظار کاهش وزن داشتن یا بالا بردن 

سطح انرژی، واقع گرایانه نیست.
آیا باید مکمل ویتامین B۱۲ مصرف کنید؟

مکمل های ویتامین B۱۲ به شکل شربت یا کپسول موجودند. شاید اسم 
کوبالامین را شنیده باشید. اگر شما از خوردن گوشت قرمز، تخم مرغ و لبنیات 
پرهیز می کنید، احتمالًا نیاز به مصرف مکمل ویتامین B۱۲ خواهید داشت. 
افرادی که مستعد کمبود ویتامین B۱۲ هستند شامل افراد سالمند، مبتلایان به 
HIV، کسانی که عمل جراحی کاهش وزن انجام داده اند و افرادی که اختلالات 
گوارشی خاصی دارند، مانند بیماری کرون می شود که در جذب مواد مغذی 

مشکل دارند.
خانم های باردار و شیرده نیاز بیشتری به ویتامین B۱۲ دارند چون لازم است 
کودک خود را تغذیه کنند و به همین دلیل توصیه می شود مقدار بیشتری 
ویتامین B۱۲ مصرف کنند. پزشک شما میزان مناسب مورد نیازتان را به شما 

خواهد گفت.
رژیم غذایی شما باید ویتامین B۱۲ کافی به بدنتان برساند تا دچار مشکلی 
در سلامتی خود نشوید، اما اگر نگران هستید می توانید از پزشکتان بخواهید 
میزان ویتامین های بدنتان را با آزمایش خون بررسی کند. ضمناً در صورتی که 
علائم کمبود ویتامین B۱۲ را داشته باشید پزشک می تواند مکمل این ویتامین 

را به شما توصیه کند.
 B۱۲ ویتامین کمبود  معرض  در  بیشتر  می شوند  باعث  مواردی  چه 

باشید؟
. گاستریت آتروفیک که در آن مخاط معده نازک می شود.

. آنمی پرنیشیوز و یا آنمی بدخیم که باعث می شود بدن به سختی ویتامین 
B۱۲ جذب کند.

. بیماری هایی که بر روده کوچک اثر می گذارند، مانند بیماری کرون، بیماری 
سلیاک، رشد باکتری یا انگل.

. اختلالات سیستم ایمنی مانند بیماری گریوز یا لوپوس
ایجاد  تداخل   B۱۲ ویتامین  جذب  در  که  داروها  از  سری  یک  مصرف   .
جمله  از  معده  سوزش  داروهای  از  برخی  شامل  داروها  این  می نمایند. 
مهارکننده های پمپ پروتون مانند امپرازول، لانزوپرازول، پنتاپرازول و رابپرازول، 
مهارکننده های H۲ مانند سایمتیدین و فاموتیدین، و برخی از داروهای دیابت 

مانند متفورین می شوند.
چرا ویتامین B۱۲ مهم است؟

شما به میزان زیادی ویتامین B۱۲ نیاز ندارید، در واقع ویتامین B۱۲ مورد نیاز 
روزانه شما نسبت به بقیه ویتامین های گروه B، کمتر است. بیشتر افراد بزرگسال 
فقط به ۲.۴ میکروگرم ویتامین B۱۲ در روز نیاز دارند. اما این ویتامین در خیلی 
از عملکردهای بدن نقش مهمی دارد و کمبود آن می تواند منجر به مشکلات 

جدی در سلامتی شود.
عروقی،  و  قلبی  بیماری های  سبب  می تواند   B۱۲ ویتامین شدید  کمبود 
آنمی، سکته مغزی، از دست دادن حافظه، بی اختیاری ادرار، افسردگی و دیگر 
مشکلات برای سلامتی شود. اگر علائم کمبود ویتامین B۱۲ در بدن را بدانید، 

می توانید جلوی خیلی از عوارض را بگیرید.
علائمی که نشان می دهند کمبود ویتامین B۱۲ دارید

خستگی
احساس خستگی می کنید؟ ویتامین B۱۲ برای انرژی هوازی در بدن مهم 
است. اگر سطح این ویتامین در بدن کافی نباشد، بدن ما اکسیژن و انرژی کافی 
و لازم را دریافت نخواهد کرد. احساس سبُکی در سر نیز علامتی است که نشان 

می دهد ویتامین B۱۲ بدن کم است.
گزگز شدن و بی حسی دست ها و پاها

از دست دادن احساس در دست ها و پاها همراه با احساس گزگز و سوزن 
سوزن شدن می تواند علامت کمبود ویتامین B۱۲ باشد. از پزشکتان بخواهید 

با آزمایش خون، علت این حالاتتان را بررسی نماید.
درد مفاصل

مفصل درد شدیدی که ناشی از آسیب یا التهاب مزمن نیست )مثلًا آرتریت( 
می تواند زنگ هشدار باشد. همچنین رفلکس های کُند معمولًا در افرادی که 

کمبود ویتامین B۱۲ دارند دیده می شود.
ضربان قلب تند یا نفس نفس زدن

تنگی نفس، تپش قلب و بالا بودن ضربان قلب همگی می توانند با کمبود 
ویتامین B۱۲ مرتبط باشند. اگر شک دارید، آزمایش خون بدهید.

ضعف
در یک مطالعه که روی موارد شدید کمبود ویتامین B۱۲ صورت گرفت معلوم 
و  تعادلی  ویتامین B۱۲ می تواند سبب ضعف شده و مشکلات  شد کمبود 

سرگیجه ایجاد نماید.
زردی

زردی یا یرقان به زرد شدن پوست یا سفید شدن چشم ها گفته می شود که 
می تواند نشان دهنده ی مشکلات جدی در سلامتی باشد.

تورم زبان
برخی از افرادی که کمبود ویتامین B۱۲ دارند دچار التهاب و تورم در زبان 
می شوند. دیگر علائم مرتبط با دهان می تواند شامل صاف شدن سطح زبان و 
کاهش حس چشایی باشد. اگر هر یک از علائم کمبود ویتامین B۱۲ را داشتید، 
به پزشک مراجعه کنید. پزشک می تواند با یک آزمایش خون ساده تشخیص 
دهد کمبودی در بدن دارید یا خیر. آگاه بودن نسبت به منابع ویتامین B۱۲ نیز 
کمکتان می کند مطمئن شوید به اندازه کافی از این ویتامین دریافت می کنید تا 

جلوی مشکلات بالقوه سلامتی را بگیرید.
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اجتماعی

رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم:

 نگران تغییر وضعیت کرونایی قم هستیم
رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم از وضعیت کرونا در قم ابراز نگرانی کرد 
و یادآور شد: وضعیت نارنجی وضعیت خوبی نیست و به شدت نگران ورود به 

وضعیت قرمز در روزهای آتی هستیم.
دکتر بیژن سلیمان پور در اولین جلسه شورای اطلاع رسانی استان قم سال 
۱۴۰۰ که در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، با اشاره به تاثیر کرونا 
در فعالیت ها و برنامه ریزی های زندگی اجتماعی بیان داشت: طی دوسال 
گذشته که درگیر ویروس منحوس کرونا بودیم، در عرصه داخلی زحمات زیادی 
در جهت مقابله با کرونا کشیده شد و محدودیت های مختلفی گذاشته شد و 
البته مردم هم همراهی داشتند. در عرصه بین المللی هم فشارها و تحریم ها 
علیه جمهوری اسلامی ایران تشدید شد و اجماع بین المللی علیه این نظام 
مقدس قوت گرفت اما ملت ایران با سربلندی از این سال پرفشار گذر کردند و 
به دستاوردهای جدیدی دست یافتند که غلبه بر تحریم های دشمن حاصل 

ایستادگی و مقاومت مردم بود.
او با اذعان به عادی انگاری شرایط کرونا در نظر جامعه گفت: رسانه ها از 
ابتدای شیوع کرونا تلاش فراوانی برای اقناع مردم نسبت به وجود بیماری 
در سطح جامعه و ضرورت پیشگیری و رعایت پروتکل های بهداشتی کردند 
اما در شرایط فعلی باید هم مسئولان و هم رسانه ها همت بیشتری در جلب 
اعتماد عمومی داشته باشند و با بهره گیری از ابزارهای مختلف و به شیوه های 

گوناگون خطر را به مردم گوشزد کنیم.
رئیس شورای اطلاع رسانی استان قم بر لزوم تبیین فلسفه رنگبندی شهرها 
در وضعیت کرونا تاکید کرد و افزود: لازم است شهرداری در معابر و میادین مهم 
شهری از شیوه های مختلف برای تفهیم معنای رنگ بندی به مردم استفاده 

کنند تا مردم نسبت به فلسفه این رنگ ها آگاهی بیشتری پیدا کنند.
ابراز نگرانی کرد و یادآور شد: وضعیت نارنجی  او از وضعیت کرونا در قم 
وضعیت خوبی نیست و به شدت نگران ورود به وضعیت قرمز در روزهای آتی 

هستیم.
دکتر سلیمان پور محدودیت های وضعیت نارنجی را تبیین کرد و بیان داشت: 
در وضعیت نارنجی و به مدت دو هفته، دو سوم کارکنان ارگان ها و سازمان های 
ارائه دهنده خدمات ضروری می بایست در محل کار حاضر باشند. در سایر 
ادارات یک دوم کارکنان با نظر مسئول دستگاه نباید در جلسه حضور یابند. 
جلسات با حضور حداکثر ۲۰ نفر برگزار شود.گروه های شغلی ۳ و ۴ تعطیل 

خواهند شد.
او ادامه داد: مراکز آموزشی، دانشگاه ها و حوزه های علمیه در این مدت 
تعطیل خواهند بود. همچنین نمازهای جمعه و جماعت نیز برگزار نمی شود. 

مناسک آئینی و مذهبی تعطیل خواهد بود.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم خاطرنشان کرد: دانشگاه 
علوم پزشکی بعد از محدودیت دوهفته ای، شرایط را ارزیابی خواهد کرد و 
متناسب با آن تصمیم گیری خواهد کرد و اصناف و مراکز متخلف به مدت ۱۵ 

روز پلمب خواهند شد.
۲۰ هزار تَن در قم در برگزاری انتخابات ۱۴۰۰ مشارکت می کنند

 معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم دربخش دیگری از سخنان 
خود  با تاکید بر اینکه مشکلی در برگزاری انتخابات ۱۴۰۰ وجود ندارد گفت: 
بیش از ۲۰ هزار تَن در بخش های مختلف اجرایی، نظارتی و بازرسی در امر 

برگزاری انتخابات در استان مشارکت خواهند کرد. 
سلیمان پور اظهار داشت: این تعداد نیروی مشارکت کننده از قشرهای 

مختلف مردم هستند.
وی در ادامه با بیان اینکه ستاد انتخابات در قم تشکیل شده و جلسه های آن 
نیز به صورت مستمر و هفتگی در حال برگزاری است افزود: برابر برنامه زمان 
بندی انتخابات همه کارها به صورت دقیق، جامع و مانع و در تراز استاندارد و 

ممتاز در سطح استان در حال انجام است.
معاون استاندار قم همچنین با یادآوری اینکه انتخابات در پیش رو در سه 
بخش شوراهای اسلامی شهر و روستا، میاندوره ای مجلس خبرگان رهبری 
و همچنین ریاست جمهوری صورت می گیرد  اضافه کرد: ثبت نام انتخابات 
شوراها طی روزهای ۲۰ تا ۲۶ اسفندماه سال گذشته برگزار و ۴۷۳ تَن به عنوان 

کاندیداتوری ثبت کردند که تاکنون پنج تَن از آنها انصراف دادند.
وی در ادامه افزود: ۴۱۹ تَن معادل ۸۹ درصد از داوطلبان مرد، و ۵۴ تَن 

معادل ۱۱ درصد نیز از بانوان می باشند.
سلیمان پور خاطرنشان کرد: ۳۶ تَن از این افراد دارای مدرک دکتری، ۱۵۲ 
تَن کارشناسی ارشد، ۲۰۶ تَن کارشناسی، ۵۶ تَن تحصیلات حوزوی، ۱۳ تَن 
کاردانی، هشت تَن نیز دیپلم هستند و میانگین سِنی آنها هم ۳۶ تا ۴۰ سال 

است که حاکی از آمدن جوانان به صحنه است.
معاون استاندار قم افزود: ۳۷ تَن نیز سابقه عضویت در ادوار مختلف شوراهای 

اسلامی شهر و روستا را دارند.
از اخذ نظر مراجع  وی تصریح کرد: صلاحیت افراد ثبت نام کننده پس 
چهارگانه، بررسی شده و روز بیست و دوم فروردین ماه نیز اعلام نتیجه نهایی 

بررسی صلاحیت ها از سوی هیات اجرایی به نظارت است.
سلیمان پور دومین انتخابات میاندوره ای مجلس خبرگان رهبری را نیز مورد 
توجه قرار داد و گفت: ثبت نام داوطلبان شرکت در این انتخابات از سیزدهم 

فروردین ماه آغاز شده و تا آخر وقت روز گذشته ۶ تَن در قم ثبت نام کردند.
وی با اشاره به اینکه زمان ثبت نام انتخابات ریاست جمهوری نیز ۲۱ تا ۲۵ 
اردیبهشت ماه خواهد بود گفت: برغم همه تلاش هایی که دشمن برای رسیدن 
به اهداف شوم خود انجام می دهد ولی یک سخنرانی و ندای ملکوتی رهبر 
معظم انقلاب پیرامون اقتضائات و شرایط حاکم بر منطقه و جهان کافی است 
تا مردم با هوشمندی و بصیرت خود حضور پرشوری را در این انتخابات داشته 

باشند.
وی تصریح کرد: ملت ایران ملتی هوشمند هستند و در این ۴۲ سال با همه 

مشکل ها پای انقلاب ایستادند و قطعا این بار نیز به صحنه خواهند آمد.
انتخابات تجلی اراده ملت در تعیین سرنوشت خود است 

معاون استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود انتخابات را بزرگترین 
رویداد سیاسی و کنگره حضور مردم در ابراز وفاداری به نظام اسلامی توصیف 
کرد و گفت: انتخابات تجلی اراده ملت در تعیین سرنوشت خود است، ولی از 
ماه ها پیش دشمن عده و عوده، ماشین رسانه ای و امکانات مالی را فراهم آورده 
که تمام کاستی ها، نقصان ها و کمبودها و نارضایتی ها و اعتراض ها را در داخل 

کشور به هم گره بزند و حربه ای برای مشارکت نکردن مردم قرار دهد.
معاون استاندار قم ادامه داد: یکایک ما وظیفه داریم بدل کار دشمن را انجام 
دهیم و اگر او صحبت از ناکارآمدی و یاس و ناامیدی و نفی دستاوردهای نظام 
می کند بر عکس آن باید به مردم امید داده و در دل آنها دستاورها را به نحوی 

جلوه بدهیم که خداوند پس از هر سختی، وعده گشایش و فرج داده است.
وی افزود: باید به مردم بگوییم که نظام اسلامی با قوت و اقتدار در مجامع بین 
المللی و سطح های مختلف حضور دارد و یک رهبری هوشمند در راس نظام 
داریم و هنوز فرزندان دلسوز بیشماری در این مملکت هستند که حاضرند برای 

انقلاب، نظام و ملت کار کنند.
باید پیشرفت های کشور را بزرگ و برجسته کنیم

وی اضافه کرد: ما باید پیشرفت های کشور را بزرگ و برجسته کنیم که تبلیغات 
سوء دشمن خنثی شود، لازمه تقویت نظام و پیشبرد اهداف آن، حضور مردم 

در صحنه است.
معاون استاندار قم با تاکید بر اینکه ما همه سرباز نظام اسلامی هستیم و 
موضوع انتخابات ربطی به شغلمان ندارد گفت: اینکه کسی بگویید چون 
مدیرکل آب و فاضلاب، محیط زیست و یا هواشناسی هستم پس انتخابات 

ارتباطی به من ندارد، قابل قبول نیست.
وی گفت: ما همه سربازان یک ملت هستیم، نسبتمان با نظام را باید صریح 
مشخص کنیم و تمام تلاش را به کار بگیریم که مردم به صحنه آمده و تو دهنی 
محکمی به دشمن بزنند و و بگویند اگر در داخل کشور مشکل هایی است، 
بواسطه دشمنی و کینه شما از انقلاب، نظام، رهبری، نیروهای مسلح و از دفاع 

ما از مردم مظلوم منطقه و صدور انقلاب ما است.

شهردار قم تأکید کرد:

 ضرورت تداوم پروژه های عمرانی
شهردار قم ریسک پذیری را یکی از اصول مهم مدیریت شهری دانست و بر لزوم 

تداوم پروژه های عمرانی در شهر تأکید کرد. 
سید مرتضی سقائیان نژاد دیرو و در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر با 
ابراز امیدواری از تداوم خدمات رسانی به مردم بر اساس تجربیات سال های گذشته 
بیان کرد: بودجه شهرداری ها بر اساس درآمدها و هزینه هاست، به بیان دیگر 
مدیریت شهری به دنبال آن است که بر اساس چارچوب ها حرکت کند و پیش بینی 

های لازم را داشته باشد.
وی افزود: باید گفت علاوه بر این مهم، ریسک پذیری در برخی هزینه های شهری 
بویژه اجرا و تکمیل پروژه های عمرانی نیز یک اصل مهم در مدیریت شهری است، 
بنابراین آن چه که امروز با عنوان برخی بدهکاری های شهرداری و کسری های 
بودجه ای مطرح است، در حین پیشرفت پروژه های عمرانی به دست آمده و لزوما 

نمی تواند منفی تلقی شود.
بودجه احتمالی در  یا کسری  البته بدهکاری  یادآور شد:  ادامه  شهردار قم در 
چارچوب ترازهای مالی، مثبت تلقی نمی شود، اما در چارچوب مدیریت شهری به 

دلیل جلو بُردن کار و به ثمر نشاندن آن یک اتفاق مثبت است.
سقائیان نژاد در عین حال گفت: گزارش حسابرسی بودجه شهرداری قم در سال 
۱۳۹۸ نشان از کسری بودجه دارد، اما در عین حال باید توجه داشت که ما در بند واو 
این بودجه دچار مشکلات اساسی شدیم و متأسفانه تعهداتی که روی آن ها حساب 

کرده بودیم محقق نشد.
وی اضافه کرد: باید دانست بدهکاری مربوط به سال ۱۳۹۸ به دلیل پذیرش 
ریسک در تداوم اجرای پروژه های عمرانی شهری بوده است، ضمن آن که تورم نشان 
می دهد اگر آن پروژه ها انجام نمی گرفت، اکنون باید با بیش از دو برابر قیمت هزینه 

به پیش می رفت.
شهردار قم سپس به بحث بدهی های بانکی شهرداری توجه داد و بیان داشت: 
به دنبال آن هستیم تا سودهای ادواری را کم کنیم، ضمن آن که بدهی شهرداری به 

برخی بانک ها از طُرق مختلف تسویه شده و این روند ادامه دارد.
سقائیان نژاد همچنین گفت: گزارش حسابرسی سال ۱۳۹۸ نشان می دهد که 
۹۳ درصد هزینه جاری شهرداری محقق شده، بنابراین می توان نتیجه گرفت که 
برخی بدهکاری ها مربوط به انجام پروژه های عمرانی و پذیرش ریسک مربوط به 

آن بوده است.
وی در پایان سخنان خود بیان داشت: همه تلاش مدیریت شهری بر پیش بینی 
لازم در منابع بودجه ای و انجام مصارف بر اساس تحقق آن منابع است، اما به هر حال 
برای پیشبرد امور عمرانی و توسعه ای شهر، گاهی نیز از مدیریت ریسک استفاده 

می شود.

رئیس سازمان بسیج اصناف استان قم تاکید کرد:

عزم جدی بسیج اصناف در کمک به توزیع 
و نظارت کالا ها

رئیس سازمان بسیج اصناف استان قم با توجه نقش بسیج در ایجاد آرامش و امنیت 
بازار گفت: حدود ۴۰۰۰ مورد بازرسی و سرکشی توسط همیاران بازرسی بسیج 
اصناف قم در اسفندماه ۹۹ و ایام تعطیلات فروردین سال ۱۴۰۰ از واحد های صنفی 

انجام شد.
عباس روحی؛ در جمع خبرنگاران ، با اشاره به اهمیت عملکرد همیاران بازرسی 
بسیج اصناف و کمک شایان توجه آنان به بازرسان سازمان صمت و اتاق اصناف در 
راستای نظارت جدی بر عملکرد واحد های صنفی و ایجاد امنیت در سطح بازارو توزیع 
عادلانه اقلام اساسی از جمله مرغ اظهار کرد: حضور تاًثیرگذار بسیجیان و تشدید 
طرح های نظارتی بویژه نظارت و بازرسی در شبکه توزیع مرغ از کشتارگاه تا بازار 
مصرف، عاملی موثر در راستای پیشگیری از وقوع تخلفات احتمالی در سطح بازار 

بوده است.
رئیس سازمان بسیج اصناف استان قم افزود: به همت بسیجیان و سرکشی مداوم 
و روزانه آن ها طی ایام پایانی سال و تعطیلات نوروز بیش از ۱۰۰ مورد تخلف صنفی 
در خصوص گرانفروشی و توزیع خارج از شبکه محصولات تنظیم بازار خصوصا مرغ 
و روغن کشف و ثبت گردید؛ که موارد پس از پیگیری و تشکیل پرونده به مراجع 

ذیصلاح ارجاع گردید.
سرهنگ روحی با بیان اینکه بسیج اصناف در دو موضوع توزیع عادلانه کالا های 
اساسی با اجرای طرح شبکه کاسبان امین و در موضوع نظارت با طرح همیاران 
بازرسی آمادگی لازم جهت کمک به نهاد های متولی از جمله اتاق اصناف و سازمان 
صمت را دارد، گفت: انشالله مجموعه اقدامات این سازمان رضایتمندی مردم عزیز و 

انقلابی شهر کریمه اهل بیت )س( را در پی داشته باشد.
موضوع  سه  سال ۱۴۰۰،  شعار  تحقق  راستای  در  داشت  اشاره  همچنین  وی 
هدایت، حمایت، نظارت به عنوان اولویت های کاری امسال بسیج اصناف میباشد 
و در همین راستا حمایت از تولیدات داخلی و مشاغل خانگی و ایجاد زمینه مناسب 
جهت عرضه محصولات به بازار مصرف نیز به عنوان اهداف سال جاری بسیج اصناف 

میباشد. 

مدیرکل انتقال خون استان قم:

 یک هزار واحد خون ایام نوروزدر قم 
اهدا شد

مدیرکل انتقال خون استان قم با اشاره به ایجاد تمهیدات ویژه برای دریافت خون 
از داوطلب در نوروز ۱۴۰۰ گفت: از ابتدای سال جاری تا ۱۳ فروردین ماه حدود یک 

هزار واحد خون در این استان اهدا شد. 
مرتضی نوریان افزود: در ۱۳ روز ابتدای سال یک هزار و ۲۶۲ تن به مرکز انتقال 
خون روح الله خون، مراجعه کرده اند که از این تعداد یک هزار و ۳۶ تن موفق به اهدا 

شدند.
وی افزود: به دلیل این که زمان ماندگاری خون محدود است، امکان ذخیره خون در 
مدت طولانی وجود ندارد به همین دلیل باید اهدای خون به صورت مرتب و مستمر 

صورت گیرد.
مدیرکل انتقال خون قم با تأکید بر این که ذخیره خونی استان باید همواره در یک 
سطح استاندارد قرار داشته باشد، گفت: به دلیل ضرورت استمرار اهدای خون، مرکز 
انتقال خون روح الله قم در ایام  نوروز۱۴۰۰ نیز با ادامه فعالیت های خود، پذیرای 

اهدا کنندگان بود.
نوریان ادامه داد: توصیه و درخواست ما به اهداکنندگان و مردمی که از سلامت 
برخوردار هستند و علائم بیماری ندارند، این است که جهت اهدای خون به مراکز 

انتقال خون قم مراجعه و نسبت به اهدای خون اقدام کنند.
وی اظهار داشت: از مجموع اهداکنندگان نوروز امسال، ۹۹۷ تن مرد و ۳۵ تن نیز 
از بانوان استان بوده اند. مدیرکل انتقال خون قم گفت: همچنین در ۱۳ روز ابتدای 
امسال، یک هزار و ۳۱۶ واحد فراورده های خونی از قم به شبکه خون رسانی برای 
اهدا به بیماران نیازمند دریافت خون، توزیع شد.  مدیرکل انتقال خون قم با تأکید بر 
رعایت مسائل بهداشتی در مراکز انتقال خون این استان گفت: این مرکز به صورت 
مستمر ضدعفونی و گندزدایی می شود ضمن این که پیش از ورود اهداکنندگان به 
این مراکز، وسایل مراقبتی فردی شامل دستکش و ماسک نیز در اختیار آنان قرار 
داده می شود. وی با تأکید بر لزوم به همراه داشتن کارت ملی توسط داوطلبان اهدای 
خون، افزود: تمام افراد بالای ۱۸ سال که از سلامت کامل برخوردار بوده و هیچ گونه 

علامتی از آنفلوانزا یا سرماخوردگی ندارند، امکان اهدای خون دارند.
 

یک عضو شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

 لزوم ایجاد درآمدهای جدید در مدیریت شهری 
عضو شورای اسلامی شهر مقدس قم با اشاره به لزوم ایجاد درآمدهای جدید در 
مدیریت شهری، خواستار تقویت منابع شهرداری ها بر اساس وضعیت کلان اقتصاد 
کشور شد.  زین العابدین قراچورلو دیروز در نشست دیروز شورای اسلامی شهر قم 
با بیان اینکه گزارش های حسابرسی بودجه ای با غفلت از برخی نکات مدیریتی 
و همچنین توجه به اسناد بالادستی همراه است اظهار کرد: به طور مثال گزارش 
حسابرسی بودجه سال ۱۳۹۸ شهرداری قم نشان از کسری حدود ۴۰۰ میلیارد 
تومانی و ایجاد بدهی دارد، اما این گزارش درباره این که کدام هزینه کرد سبب این 

بدهی شده، ساکت است.

گروه هنر- عطیه مؤذن

 اگرچه خیلی از صاحبان مشاغل، کار و مسلک خود را بعد از کار معدن، 
سخت ترین حرفه دنیا می دانند اما شاید بعد از معدن، کمدی سازی به واقع 
سخت ترین کار دنیا باشد. البته نه کمدی هایی که سالی چندتایی از آنها در 
تلویزیون پخش می شود و با توسل به شوخی های لوده و دست به دامن شدن 
شاخ های مجازی و بازیگران حاشیه ساز چند صباحی روی آنتن می آید و نه تنها 
در همان چند روز پخش مورد توجه قرار نمی گیرد که بعد از آن هم در حافظه 
مخاطب نمی ماند. بلکه منظور کمدی هایی است که به بهانه خنده گیری از 
مخاطبش، اخلاق و عرف را فدا نمی کند. قصه و شوخی طراحی می کند و صرفاً 
روی طنازی های توئیتری و مجازی سرمایه گذاری نمی کند. کمدی هایی که با 
در نظر گرفتن زندگی روزمره و مصائب و مشکلات عادی مردم، قصه ای انسانی 

در نظر گرفته و با همان شوخی ها بنای داستان را پایه گذاری می کنند.
کارگردانی سعید  به  »نون.خ«  از  ویژگی هاست که سومین فصل  با همین 
آقاخانی و تهیه کنندگی مهدی فرجی توانست مؤلفه های یک کمدی موفق را 
به دست آورد و جایگاه خود را به عنوان یکی از معدود برندهای محبوب مخاطب 
تلویزیون در حوزه سریال سازی در سال های اخیر تثبیت کند. برندی که حالا 
باید بیش از پیش از آن مراقبت کرد تا درگیر حواشی و اتفاقات ناخوشایند دیگر 
برندهای محبوب تلویزیون نشود و بلای آسیب های »پایتخت« در آخرین فصلی 

که روی آنتن رفت، از آن دور بماند.
با پخش آخرین قسمت فصل سوم سریال دریکشنبه شب گذشته، نگاهی 
می اندازیم به موفقیت های آن در فصل اخیر و دلایلی که باعث شد این مجموعه 

در مسیر برندسازی در فضای پرداختن به قومیت ها با توفیق گام بردارد.
کارگردانی؛ سعید آقاخانی به مثابه کاپیتان یک تیم فوتبال

سعید آقاخانی کمدی های مختلفی را در تلویزیون کارگردانی کرده است؛ 
برخی بیشتر به یاد مانده اند و در زمان خود جزو پرمخاطب ها هم شده اند و 
برخی هم تجربه هایی بوده اند که شاید نتوانسته اند محبوبیت کسب کنند. با این 
حال کارنامه او در سریال سازی آثار موفقی دارد و توانست به ساخت سه فصل از 

یک کمدی محبوب منجر شود.
آقاخانی برای تولید »نون.خ« واجد بیشترین امتیاز بود و همه این امتیازها 
توانست او را در این مسیر به قله موفقیت برساند. کارنامه ای از همین تجربه های 
متفاوت کارگردانی و سریال سازی، کرد بودن و آشنایی با قوم کرد و همچنین 
سال ها بازیگری در نقش های طنز و تسلط به طنازی سه مؤلفه مهمی بود که 

توانست به وی کمک کند تا این مسیر را به خوبی طی کند.
کاپیتانی در عین حال مهمترین نقشی بود که آقاخانی در این سریال داشت و 
بیشترین فرصت را در اختیار دیده شدن تیمش گذاشت و با اینکه خودش هم 
در این سریال به ایفای نقش پرداخته است و نورالدین خانزاده را هم با هنرمندی 
تمام بازی کرد با این حال در بسیاری از قسمت ها ترجیح داد کاپیتانی کند و 
حتی پاس گلی داده باشد تا بازیگران دیگر در این تیم بدرخشند. حتی با اینکه 
نوری عقل کل مردمان این روستاست و در نهایت به عنوان منجی معدن طلا 
انتخاب می شود اما در این فصل در بعضی سکانس ها حضور کمرنگ تری دارد و 

سهم تک تک کاراکترها را افزایش داده است.
بازیگران گمنام سهم بیشتری در این سریال داشتند و آقاخانی اگرچه از 
بازیگران چهره چون علی صادقی یا شقایق دهقان استفاده کرده است که اگر 
از حضور کلیشه ای صادقی بگذریم دهقان توانست متفاوت تر ظاهر شود با این 

حال درخشش هنرمندانه سریال اتفاقاً در بخش بازیگران بومی بود.
تیتراژ پایانی سریال نام هایی چون بهرام توکلی کارگردان و نوید محمدزاده 
بازیگر کرد سینما را در بردارد که از آنها تشکر شده است و اگرچه مشخص نیست 
تا چه حد نقش داشته اند با این حال نشان می دهد سعید آقاخانی مشورت های 

مختلفی هم داشته است.
فیلمنامه؛ قصه ای که هم نقد می کند هم طناز است

دهه نود را شاید بتوان دهه برندسازی در حوزه سریال های قومیتی نام برد. 
تجربه ساخت سریال های ملودرام در خصوص یک قوم یا منطقه پیش از این 
بارها در تلویزیون اتفاق افتاده است اما تلویزیون در حوزه کمدی و به دلیل 
شائبه هایی که ممکن است نسبت به دست انداختن و توهین و بی احترامی 
نسبت به یک قوم پیش آید علی رغم جذابیت های فراوانی که در این زمینه وجود 

دارد کمتر به این مسیر ورود کرده است.
با همه این محدودیت ها اما »پایتخت« مسیری را در این راستا باز کرد که 
ادامه اش را »نون.خ« با موفقیت به اوج رساند. دو برندی که هر دو با فاصله گیری 

از فضای آپارتمانی و دور از پایتخت تهران به گوشه ای از کشور پرداخته اند.
پرداختن به قومیت کرد هم دستمایه اصلی قصه در سریال »نون.خ« قرار گرفته 
است و اتفاقاً با شناخت درست کارگردان و مشورت های او و بردن سریال به دل 

مردمان کرد این تصویر نه کاریکاتوری و نه دارای افراط و تفریط بوده است.
فیلمنامه از مهمترین برگ برنده های »نون.خ« است که به چند دلیل توانست 
مخاطب را تا آخرین قسمت راضی نگه دارد که در زیر به چند مورد اشاره می شود.
امیر وفایی از فصل اول با تیم سعید آقاخانی و مهدی فرجی همکاری داشته 
و نویسندگی سریال را بر عهده داشته است. وفایی سال ها در حوزه طنزنویسی 
فعالیت کرده است و از مهمترین و شاخصی ترین کارهایش نگارش متن های 
مجموعه »دورهمی« در چند فصلی است که گذشت. با توجه به پلاتوهایی که 
برای مهران مدیری در این مجموعه نوشته است و پیشینه روزنامه نگاری خودش 
فضایی به روزی نسبت به اخبار و حوادث جامعه دارد و با همین دید هم در فصل 
اول سراغ قصه هایی مبنی بر فساد اقتصادی و در فصل دوم سراغ زلزله رفت. او 
در این فصل هم نقدهای اجتماعی را در طول قصه به نگارش درآورد. طراحی 

شوخی ها و قصه ها هم توسط وفایی و خود آقاخانی با هم صورت می گیرد.
قصه ای گروهی نه فردمحور؛ شاید اگر قرار باشد بخواهید قصه یک خطی 
سریال »نون.خ« را در فصل یک و دو بگویید، نتوانید حول یک فرد تعریف کنید 
و مثلًا بگویید داستان ازدواج شیرین دختر نوری با سلمان یا قصه نورالدین یا 
که  است  امتیازهای سریال همین  از  یکی  اتفاقاً  و  کاراکتر…  داستان فلان 
قصه اش را پیرامون یک جمع تعریف می کند و از یک فرد و شخص فراتر می رود. 
شاید در یکی دو قسمت اول هم این قصه گویی کمی پراکنده می شود اما در 
قسمت های بعدی نخ تسبیح داستان به تدریج پیدا می شود و به همین دلیل هم 
هست که در این سریال همه شخصیت ها به نوعی می توانند ستاره باشند و بود 

و نبود یک بازیگر خلئی ایجاد نمی کند.
محتوا در دل قصه است نه شعارهایی ضمیمه شده و کم پیش می آید که از 
خدا و شهید و انسانیت در قصه های کمدی حرف بزنید اما به شعار تبدیل نشود 
هرچقدر هم که بسیاری از این اتفاقات در روزمره های زندگی همه مردم جاری 

است اما آوردن آنها به دل یک قصه نیاز به ظرافت هایی دارد که آن را از سفارشی 
سازی دور کند. در یکی از قسمت ها، نورالدین سکانسی دارد که در آن با همان 
لحن و واژگان مخصوص به خود با خدا درد دل می کند. حجت الاسلام زائری 
این سکانس را در یادداشت کوتاهی ستوده بود و در بخشی از آن نوشته بود: 
»لحن ساده و بیان صادقانه او در اظهار این عبارات که تقریباً همان حس و حال 
مناجات شعبانیه را دارد، یکی از زیباترین نمونه های نمایش مناجات و دعا در 
سیمای جمهوری اسلامی است« غیر از این درد دل های نورالدین در چند جای 
دیگر سریال هم همین حال و هوا تکرار می شود و اتفاقاً مخاطب کاملًا با آن 

همذات پنداری دارد.
شوخی های درست و به دور از لودگی مهمترین مؤلفه کمدی »نون.خ« است. 
این شوخی ها اگرچه وارد همه نوع فضایی از چهره جانی دپ تا فیلم های 
وسترن تا خاطره بازی با چنگیز جلیلوند و کامبوزیا پرتوی می شود اما همه جا 
برایش طراحی صورت می گیرد و عرف و هنجار را زیر پا نمی گذارد. طراحی 
موقعیت هایی نمایشی طنز در این سریال شاید خیلی بدیع نبود اما پردازش 
متفاوتی شد که باعث گیرا شدن این سریال بود. مثل بدشانسی های متعددی 
که برای فریبرز بوجود آمد، یا چهره جدی و تا حدی خشنی که از روناک به عنوان 
جنس لطیف نمایش داده شد یا رفتار احمقانه ای که در برخی شخصیت ها 
انعکاس یافت همه موقعیت هایی نمایشی در ژانر کمدی هستند که اینجا 

طراحی متفاوتی داشتند.
ترکیب بازیگران؛ زنان و مردان در کنار هم

برگ برنده دیگر سریال بازیگرانی بود که شاید برخی را مخاطب دیده بود اما 
در اینجا یک بار دیگر درخشیدند، برخی هم در این سریال برایش چهره شدند 

و اتفاق جدیدی را رقم زدند.
سلمان و خنده های طنازانه اش خیلی بیشتر از کاراکترهای چهره سریال 
به چشم آمد و بازی هنرمندانه او که خودش هم کرد است توانست یکی از 
با شیرین فرد مورد علاقه اش و  او  ارتباط  جذابیت های سریال باشد. نحوه 
شوخی هایی که بین آنها صورت می گرفت مثل شبی که ظرف غذایش را به 
زمین ریخت و با شعر معروف اگر با من نبودش هیچ میلی… و یا شوخی های او 
درباره حلال نکردن نوری در قسمت آخر مخاطب را به خوبی با خود همراه کرد.
حتی افرادی مثل سیدعلی صالحی و سیروس میمنت یا یدالله شادمانی 
که پیش از این در نقش های فرعی سریال ها دیده شده اند، اینجا توانمندی 

بیشتری از خود نشان دادند.
درخشش زنان کمدین دیگر برگ برنده سریال بود. شعرخوانی های روژان 
در نقاط حساس و بحرانی نه تنها به سمت رفتار لوده یا تیپ خاصی کشیده 
نشد بلکه توانست طنازی های جالبی را برای مخاطب ایجاد کند. شخصیت 
روناک هم همانطور که گفته شد توانست مخاطب را جذب کند درحالیکه بعد از 
سریال های عطاران و حضور مریم امیرجلالی بیشتر زنان کمدی سمت خشونت 
رفته بودند و شمار زنانی که در حوزه طنز و کمدی درخشیده اند معدود بوده 

است.
تهیه کنندگی و تولید؛ جاذبه هایی فراتر از »پایتخت«

تهیه کننده در سریال ها اگرچه صرفاً به شخصی تکنیکی در راستای تولید و 
به خروجی رساندن اثر تبدیل شده است اما بسیاری می دانند که پشت بهترین 
آثار تلویزیونی یک تیم موفق اعم از تهیه کننده، کارگردان و نویسنده خوب وجود 
داشته است و تهیه کننده گاه نقش مهمی دارد که از ابتدای تصویب یک قصه تا 
مهیا کردن شرایط تولید و حتی به خروجی رساندن محتوای تولیدی و ساختاری 

و چانه زنی برای پخش تأثیر دارد.
مهدی فرجی تهیه کننده این سریال است که تا چند سال پیش به عنوان 
مدیر شبکه یک سیما فعالیت داشت و شاید تجربه خروجی موفق سریال 
»پایتخت« که در زمان او و با مشاوره های او به تولید رسید او را بر آن داشت تا 
سراغ سری سازی براساس تولیدات قومیتی برود. »نون.خ« توانست با محور قرار 
دادن کردها تصویری واقعی و در عین حال جذاب از این هموطنان برای دیگر 
مخاطبان ارائه کند. مسیری که حتی می تواند راه پرداخت به دیگر قومیت ها 
را هم باز کند و خود اقوام داوطلبانه خواهان سریال سازی براساس سوژه های 

منطقه شأن شوند.
شرایط تولید در کاری این چنین شاید در وهله اول چندان به چشم نیاید 
اما حضور در فضای کوهستانی و بیابانی شرایطی متفاوت از آثار آپارتمانی را 
می طلبد حتی فصل اخیر که در یکی از روستاهای اطراف تهران به تولید رسید 
حمایت های همه جانبه ای برای پشتیبانی می طلبید. به ویژه که این فضا در 
شرایط کرونایی ایجاد شد اما آنطور که بارها از گروه شنیده شد به دلیل رعایت 

پروتکل ها حتی یک نفر مبتلا نشده است.
معدن طلا نیز یکی از بخش های جذاب این سریال از قصه ورود کاراکترها تا 
همدلی و نجات آن بود که طراحی خوبی نسبت به آن صورت گرفت. این معدن 
به واسطه همین سریال ساخته شد سختی های حضور بازیگران در آن برای 
مخاطب قابل باور و درک بود و خود به بخشی از یک درام برای اتحاد مردم منطقه 

تبدیل شد.

برگ برنده های فصل سوم؛

»نون.خ« برند محبوبی که نیاز به صیانت دارد
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  رییس کل بانک مرکزی :

قدرت خرید مردم با حرف و جنجال 
سیاسی تقویت نمی شود

رییس کل بانک مرکزی گفت: قدرت خرید مردم با حرف و جنجال سیاسی  تقویت 
نمی شود با سرمایه گذاری گسترده و مولد است که تولید و رفاه افزایش می یابد. 

"عبدالناصر همتی" در یادداشت اینستاگرامی خود نوشت: در نخستین روزهای 
کاری سال نو ذکر چند نکته را ضروری می دانم، کشورمان در دوسال گذشته دوران 

بسیار سختی را پشت سر گذراند. 
وی با بیان اینکه این میزان از انواع تحریم ها و فشارها به درآمد ارزی و تجارت و 
مبادلات بانکی بین المللی می توانست اقتصاد هر کشوری را متلاشی و از پا در 
بیاورد، اظهار داشت: فشار اقتصادی زیادی به طبقه متوسط و با درآمد پایین جامعه 

وارد آمد، استقامت و مقاومت مردم به خصوص تاب آوری کشور فوق العاده بود.
 همتی افزود: بانک مرکزی به کمک سایر بخش ها از همه توان تخصصی و 
مدیریتی خود برای خنثی سازی، غلبه بر فشار حداکثری و کاهش اثرات منفی آن 

بر اقتصاد و مردم بهره برد. 
رییس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: قبلًا گفتم ناگفته هایی وجود دارد که به 
موقع خود خواهم گفت. ولی انصاف نیست افرادی که نتایج عملکردشان در چند 
دهه گذشته برای مردم و صاحب نظران آشکار است و معضلات ساختاری اقتصاد 
نتیجه تصمیمات قبلی آنهاست، عملکرد دو سال بسیار سخت اخیر را با شرایط عادی 
آن هم با درآمد ارزی چندین ده میلیارد دلاری مقایسه و حکم بر ضعف عملکرد صادر 
کنند.  وی گفت: فضای انتخاباتی و برخی ضعف های بخشی در تمشیت امور مردم 

نباید فضای لازم برای تلخ کردن شیرینی شکست فشار حداکثری را فراهم بسازد. 
همتی افزود: شرایط معیشتی بخش عمده ای از مردم با وجود همه تلاش های 

مسئولین و جبران های انجام گرفته نیازمند توجه جدی غیر شعاری است. 
رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه قدرت خرید مردم با حرف و جنجال سیاسی  
تقویت نمی شود با سرمایه گذاری گسترده و مولد است که تولید و رفاه افزایش می 
یابد، گفت: بهبود انتظارات و شرایط کسب و کار و کاهش نااطمینانی ها از شرایط 
اصلی سرمایه گذاری هستند. هیچکس حق ندارد در خصوص این موضوع مهم 

فرصت سوزی کند. 

وزیر امور اقتصادی و دارایی :
دولت از بانک مرکزی استقراض نکرده است 

وزیر امور اقتصادی و دارایی در واکنش به خبر استقراض دولت از بانک مرکزی 
گفت: دولت یک ریال برای اجرای بودجه سال ۹۹ از بانک مرکزی استقراض نکرده 

است.
فرهاد دژپسند در واکنش به خبر چاپ پول توسط بانک مرکزی طی سال گذشته 
و استقراض دولت از این بانک برای اجرای قانون بودجه سال ۹۹ تاکید کرد: دولت 
یک ریال برای اجرای بودجه سال ۹۹ از بانک مرکزی استقراض نکرده و بانک مرکزی 
تنها برای ایفای تعهدات برخی از اجزای بودجه، ارز را خریداری کرده و در مقابل پول 

تزریق کرده است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: به عنوان مثال براساس تبصره ۴ بودجه سال 
۹۹؛ صندوق توسعه ملی تعهداتی را برعهده داشت و باید این تعهدات را ایفا می کرد، 
اما ارزی که در خارج از کشور داشت را نتوانست به داخل منتقل کند تا قابل معامله 
شود، بنابراین بانک مرکزی ارز را از بازار خریداری کرد و در اِزای آن به دستگاه هایی که 

باید از آن محل پول واریز می کرد، وجوهی را پرداخت کرد.
دژپسند اظهار کرد: براین اساس موضوع کاملا متفاوت از این است که بگوییم 
دولت برای تامین مالی خود از بانک مرکزی استقراض کرده و این دو موضوع ماهیتی 
کاملا متفاوت دارند. اگر بتوانیم هرچه زودتر آن وجوه را به داخل کشور منتقل یا قابل 
حواله و معامله کنیم، همان مقدار ارز قابل معامله و مبادله شده و به تاجر ما حواله 
داده می شود و متناسب با آن هم ریال جمع خواهد شد بنابراین استقراض از بانک 
مرکزی صحیح نیست. عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی اوایل فروردین ماه 
سال جاری در مصاحبه با شبکه سه، از بدهکاری ۹۰ هزار میلیارد تومانی ۱۱ بدهکار 
بزرگ به سیستم بانکی خبر داد و در مورد تورم گفت: در سال ۹۸ و ۹۹ بخش هایی 
از بودجه دولت از طریق درآمد های تسعیر صندوق توسعه ملی تأمین شد که به زبان 

ساده تر به معنای چاپ پول است.

الزامات  به  اشاره  با  سیاسی  اقتصاد  پژوهشگر  زنوز«  رحیمی  »فرزین   
مشکلات  کاهش  و  تولید  رونق  برای  کشور  در  اقتصادی  سیاستگذاری 
اقتصادی، به ایرنا گفت: به جای معطوف کردن همه اقدامات به نهادهای 
دولتی و حاکمیتی باید سیاستگذاران بستری فراهم کنند که بخش خصوصی 

امکان فعالیت امن و با ثبات را داشته باشد. 
رهبر انقلاب سال های اخیر با اعلام شعارهای اقتصادی، جهت گیری کشور را 
به سمت حل مشکلات اقتصادی معطوف کردند. اما حل این مشکلات و رونق 
تولید و کاهش آسیب هایی مثل بیکاری، تورم و کاهش ارزش پول ملی و مواردی 
از این دست نیازمند چه الزامات و سیاستگذاری  هایی است؟ در همین ارتباط 
ایرنا گفت و گویی با »فرزین رحیمی زنوز« پژوهشگر اقتصاد سیاسی انجام داده 

است که در ادامه میخوانید:
چه می خواهیم و چه باید کرد ؟ 

این پژوهشگر اقتصاد سیاسی در پاسخ به این سوال که برای حل مشکلات 
اقتصادی  و جهش تولید در کشور چه سیاستگذاری  هایی باید مدنظر مسوولان 
کشور باشد، گفت: به طور کلی، هر نوع کنش انسانی تلاشی است در جهت 
پاسخ دادن به دو پرسش اساسی: چه می خواهیم؟ چه باید کرد؟ این دو پرسش 
در رابطه با منطق حاکم بر سیاست گذاری  های اجتماعی و اقتصادی نیز صادق 
است. در رابطه با پرسش نخست، اگرچه تنوع اهداف احزاب و گروه  های 
ذی نفوذ، به ظاهر مانع از رسیدن به وفاق اجتماعی است اما اولًا حداقل هایی 
وجود دارد که عموم جریانات سیاسی و روشنفکری، ولو در شعار به آن پایبند 
هستند که از آن جمله می توان به حفظ صلح ، تمامیت ارضی و بهبود شرایط 

رفاهی شهروندان اشاره کرد.

وی گفت: ثانیاً، با درک پلورالیستی از مطالبات اقشار مختلف جامعه، به 
جای آنکه اهداف ایجابی مشترکی را تعریف کرده و همگان را ملزم به حرکت 
در مسیر آرمان  شهری یکتا نماییم، تنها لازم است تا با مشخص کردن خطوط 
قرمز، و یا به عبارتی، تعریف دقیق حدود زمین بازی، مجال قانونمندی جهت 
طرح مطالبات سیاسی، اجتماعی و اقتصادی شهروندان فراهم کنیم. به طور 
طبیعی هر چه دایره این خطوط، بستر وسیع  تری را در اختیار کنشگران قرار 
دهد، امکان مطرح شدن تقاضاهای بیشتری فراهم شده و به همان نسبت، 
از میزان خشونت  طلبی گروه  هایی که تا پیش از این از شمول قانون خارج 

بوده اند، کاسته خواهد شد.
تقویت بخش خصوصی و توجه به توانمندی آحاد مردم 

رحیمی زنوز در ادامه سخنان خود توضیح داد: بر این مبنا، به جای توسل 
به روش های منسوخ برنامه  های توسعه ای پنج ساله و بیست ساله، که وعده 
آرمان شهری را در تاریخ مشخص به شهروندان می دهد، می بایست شرایطی را 
فراهم کرد که هر شهروند متناسب با علاقه ها و توانمندی  های خود، چشم انداز 
منحصربه فردی برای خود ترسیم کرده و به طور مستقل در راستای نیل به آن 
بکوشد. این مهم میسر نخواهد شد مگر با اعتماد به خردورزی انسان مدرن، 
التزام به رعایت حقوق فردی آحاد جامعه در پیشبرد اهداف شان، همراه با تقبیح 

روحیه قیم  مآبانه و محجورانگاری ملت.
این پژوهشگر اقتصاد سیاسی سپس به پرسش »چه باید کرد پرداخت« و 
گفت: اما در رابطه با پرسش چه باید کرد. متاسفانه چهره  های نام آوری که سابق 
بر این خود را در مواجه با این پرسش قرار داده بودند، خود را ملزم به تعیین 
برنامه ای مشخص جهت نیل به اهداف از پیش تعیین شده برای کل جامعه 

قلمداد کرده و همین مساله موجب می شد که به دلیل محدودیت گریز ناپذیر 
دایره شناخت کنشگران، هزاران اتفاق پیش بینی نشده، مانع از دستیابی به 

اهداف مورد نظر شود.
حذف موانع و تعیین حدود کنشگری برای تقویت بخش خصوصی 

رحیمی خاطر نشان کرد: به علاوه، رویکرد ایجابی )یا آنچه که آیزیا برلین از آن 
به عنوان آزادی مثبت یاد کرده است( باعث می شد تا بین گروه  های مختلف 
تضارب آرا رخ داده و به دلیل پایبندی به اصول مدون در پاسخ به چه باید کردها، 
حقوق سایر طیف  ها جهت پیگیری ایده  ها و اهداف شان، درست از نقطه ای 
که با سیاست  های هیات حاکمه در تعارض قرار گرفته، به رسمیت شناخته 
نمی شود. نتیجه آن که هر گروهی که به قدرت می رسید، راهی جز سرکوب یا 
اعمال محدودیت بر گفتمان  های رقیب نمی یافت. حال آنکه اگر به جای پاسخ 
 های مدون و به ظاهر هوشمندانه گروهی متخصص به این چه باید کردها، 
حذف موانع و تعیین حدود کنشگری مورد توجه می گرفت و به جای سیاست  
های منتهی به پاکسازی مخالفان، با درکی بازارگونه از جامعه، که در آن هر کس 
چیزی می داند و هیچ کس همه چیز را نمی داند، این جوامع برای دهه ها در 

ملغمه ای از تنگ نظری ها نمی غلتیدند.
این کارشناس اقتصادی سپس  به جامعه ایران اشاره کرد و بیان داشت: اما 
در توضیح این که به  طور مشخص در رابطه با ایران و سیاست گذاری اقتصادی 
آن چه مواجهه ای منطقی خواهد بود، به باور بنده، باید ضمن تقید به حداقل 
 هایی از اصول مشترک و مورد اجماع در خصوص منافع ملی، بی  وقفه در بهبود 
شاخص  های آزادی اقتصادی بکوشیم. به شخصه، نفع جامعه را در این می بینم 
که تا حد امکان هر شهروندی آزاد باشد تا نفع شخصی خود را، طبیعتا تا جایی 

که منافاتی با آزادی سایرین نداشته باشد، پیگیری نماید.
وی افزود: به بیان دیگر، منافع ملی تنها زمانی معنادار خواهد بود که نفع 
تک تک شهروندان، آن گونه که خود درست می پندارند، برآورده شود. از این 
رو، تنها سیاست گذاری درست و قابل دفاع، آن دسته از اقداماتی است که با 
رویکردی سلبی، تنها به بهتر برگزار شدن بازی  های اقتصادی کشور بیانجامد. 
این مهم مستلزم تغییر رویکرد قانون گذار، از مربی گری یکی از تیم های حاضر 
در میدان، به داوری بی طرف است که جز در مواردی که امکان آوانتاژ ) نادیده 
گرفتن خطاهای کوچک در برخی از بازی های گروهی( وجود ندارد، مانع از 
ادامه روند بازی  نمی شود. اگرچه توقع چنین تغییر رویکردی برای مدیرانی که 
برای سال های متمادی، شایستگی خود را در کثرت قوانین مصوبه مفروض 
انگاشته اند، بسیار زیاد است اما برای نجات کشور از شرایط کنونی، یا باید تن به 
جراحی در میان مدیران کشور داد و افرادی که درک بهتری از آزادی، به عنوان 
بن مایه علم اقتصاد دارند را میدان دار بازی کرد، و یا با درک ضرورت این مهم، 
راهبران کشتی اقتصاد کشور،  خود را به دانش و فهمی نوین از ساز و کار بازار 

آزاد مسلح نمایند.
مبارزه با فساد از الزامات رونق اقتصادی کشور است

حیمی زنوز سپس به ضرورت مبارزه با فساد اشاره کرد و گفت:  نیاز به گفتن 
نیست که در جوامعی که فساد در آن  ها  گسترش پیدا کرده، سیاست  های 
خصوصی  و  مقررات  زدایی  دولت،  کمینه سازی  نظیر  آزادسازی،  بر  مبتنی 
 سازی، جز به افزایش شاخص فساد در کشورها منتهی نخواهد شد. در نتیجه، 
بدون کمترین تعارفی، مبارزه با مفسدان اقتصادی، و از آن مهم تر، شناسایی 
انحصارات  ارز،  بودن  نرخی  چند  نظیر  آن ها،  زدودن  و  زا  فساد  بسترهای 
برخی مشاغل و صنایع، فقدان شفافیت و از این دست موارد؛  شرط اساسی 
موفقیت خواهد بود. این پژوهشگر اقتصاد سیاسی در پایان تاکید کرد: در 
صورت شکست سیاست  های آزادسازی، پس از ده ها تجربه موفق جهانی در 
این حوزه، باید به دنبال شناسایی مشکل  آفرینان در خارج از چارچوب زمین 
بازی گشت. از طرفی، اگر بپذیریم که اُم  الامراض اقتصاد کشور، مساله لاینحل 
تورم است، می بایست به جای تکرار اشتباهات گذشته مبنی بر کنترل و تثبیت 
قیمت ها در آخرین مرحله ظهور و بروز تورم، ریشه های سرطانی تورم را در رشد 
افسارگسیخته بودجه عمومی کشور، آن هم در بخش های غیر مولد و غیر 

عمرانی شناسایی و ریشه کن کرد.

در گفت و گو با یک پژوهشگر اقتصاد سیاسی  مطرح شد؛

جهش تولید و بایدهای سیاست  گذاری اقتصادی در ایران

آگهی مزایده
آگهی مورد مزایده مقدار ۱۴/۸۲ سهم مشاع از ۱۲۶ سهم عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی بخش یک به استثناء بهاء ثمنیه عرصه و اعیان 

مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۰۸/۱
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۰۸/۱ )با شماره بایگانی ۹۹۰۰۵۵۱( له: خانم مریم چابک، بر علیه: آقای حسن رشیدی مستند سند ازدواج 
۴۰۴-۱۳۸۸/۰۱/۱۹ دفترخانه ازدواج شماره ۵۵ قم، مقدار ۱۴/۸۲ سهم مشاع از ۱۲۶ سهم عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی )پلاک پنجاه و هفت 
فرعی از یازده هزار و سی و نه اصلی( بخش یک قم به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان واقع در قم، خیابان جمهوری، خیابان بقیه اله )یزدانشهر( کوی ۸- انتهای کوچه-
پلاک ۳۱، متعلق به سهم الارث آقای حسن رشیدی از آقاسی علی رشیدی که در قبال طلب خانم مریم چابک بازداشت شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد:

حدود و مشخصات مورد مزایده مقدار ۱۴/۸۲ سهم مشاع از ۱۲۶ سهم عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی بخش یک به استثناء بهاء ثمنیه عرصه و 
اعیان:

شمالا: بطول ۱۸ متری به کوی ۶ متری
شرقا: بطول ۷ متر به خیابان ۱۰ متری

جنوبا: بطول ۱۸ متر به پلاک باقیمانده ۲ از ۱۱۰۳۹ اصلی
غربا: بطول ۷ متر به پلاک باقیمانده ۲ از ۱۱۰۳۹ اصلی

مشخصات مورد مزایده:
ملک با نمای سیمان سفید و در سه طبقه زیرزمین، همکف و طبقه اول احداث شده است و به صورت دوبر دارای راه دسترسی به شارع ۶ متری از سمت حیاط و راه پله 
و به مشاع ۱۰ متری شامل دو باب مغازه با درب فلزی شیشه خور، کف سرامیک بدنه ترکیبی از کاشی و پتینه و دارای یک عدد کولر گازی به ارتفاع مفید حدود ۴/۵۰ 
متر میباشد و قسمت حیاط با پوشش کف موزائیک و بدنه سیمان سفید است. زیرزمین شامل سالن، یک اتاق خواب با پوشش کف موزائیک و بدنه ۱/۱۰ متر از سنگ 
و مابقی به همراه سقف از گچ ودارای آشپزخانه به صورت open با پوشش کف موزائیک و بدنه گچ و پنجره الومینیومی دارای آشپزخانه به صورت open با پوشش کف 
سرامیک و بدنه به ارتفاع ۲ متر از کاشی و کابینت MDF و طبقه اول شامل سالن و دو اتاق خواب با پوشش کف موزائیک و بدنه ۱ متر از سرامیک و مابقی از گچ و دارای 
آشپزخانه به صورت OPEN با پوشش کف موزائیک بدنه کاشی و کابینت فلزی است. این طبقه شامل حیاط خلوت با سقف از ورق فلزی است. سیستم اسکلت ملک 
دیوار باربر با مصالح بنایی و تعدادی ستون فلزی و سقف طاق ضربی از تیر آهن است. طبق اظهار مالک محترم ملک دارای سه کنتور برق، یک کنتور آب و یک کنتور 
گاز است. بابررسی انجام گرفته و عزیمت به شهرداری منطقه چهار در خصوص پرونده شهرسازی پلاک فوق الذکر با کدنوسازی ۱-۰-۱-۳۲-۸۵-۴۰۳-۴ مدارکی در 
خصوص پایان کار تجاری دو باب مغازه مشاهده نشد و لذا ارزش تجاری این دو باب مغازه در ارزیابی لحاظ نشده است. کارشناس رسمی دادگستری نظریه خود را به 

شرح ذیل اعلام نموده اند:
ارزش پایه عرصه و اعیان ملک موصوفی با توجه به موقعیت و محل، کاربری مسکونی، کیفیت ساخت و مساحت عرصه و اعیان با در نظر گرفتن عوامل موثر کمی و کیفی 

با فرض اصالت سند بلامعارض اعیانی و فارغ از هر گونه دیون و تعهدات مالی به سازمان ها و نهادهای دولتی به شرح ذیل خواهد بود:
۱-ارزش مساحت عرصه ۱۲۶ مترمربع، هر مترمربع از قرار ۹۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال.......................................... جمعا برابر با ۱۱/۹۷۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۲-ارزش مساحت اعیانی طبقات ۲۶۸ مترمربع، هر مترمربع از قرار ۱۷/۰۰۰/۰۰۰ ریال……………............... جمعا برابر با ۴/۵۵۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۳-ارزش حیاط سازی، کولر گازی، انشعابات، حیاط خلوت و سرپله مجموعا…………………………….......... جمعا برابر با ۵۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

ملک موصوفی مجموعا به مبلغ ۱۷/۰۵۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال )هفده میلیارد و پنجاه و شش میلیون ریال( برآورد و اعلام می گردد.
قابل ذکر است که سهم الارث آقای حسن رشیدی معادل ۱۴/۸۲ سهم مشاع از ۱۲۶ سهم عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی بخش یک قم به 
استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان معادل ۱/۷۵۵/۳۴۶/۶۶۷ ریال )یک میلیارد و هفتصد و پنجاه و پنج میلیون و سیصد و چهل و شش هزار و ششصد و شصت و هفت 

ریال( میباشد.
مزایده مقدار ۱۴/۸۲ سهم مشاع از ۱۲۶ سهم عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی بخش یک قم به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان از ساعت ۹ 
صبح الی ۱۲ ظهر روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۱/۳۰ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷ – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و 
املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مقدار ۱۴/۸۲ سهم مشاع از ۱۲۶ سهم عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۵۷ فرعی از ۱۱۰۳۹ اصلی بخش 
یک قم به استثنای بهای ثمنیه عرصه و اعیان به مبلغ ۱/۷۵۵/۳۴۶/۶۶۷ ریال )یک میلیارد و هفتصد و پنجاه و پنج میلیون و سیصد و چهل و شش هزار و ششصد و 
شصت و هفت ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی 
اودر جلسه مزایده الزامی است وبرنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روزاز تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب 
شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 

خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج 
اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس 
توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 

حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
تاریخ انتشار آگهی مزایده: ۱۴۰۰/۰۱/۱7
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۲۱۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۵۵مربوط به محمدرضا داوری برزنده فرزند یاور درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۲/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۱۶۷/۲ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱۶۷/۲/۴۵۵ اصلی 

تغییریافته واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سادات میر صفحه ۱۹۶ دفتر ۴۱)م الف۹۲۵۸(
۲- رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۲۲۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۷۸ مربوط به نازخانم کرامتی فرا فرزند یقینعلی در قسمتی از سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۵۵مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۱۶۷/۲ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 

۲۱۶۷/۲/۴۵۵ اصلی تغییر یافته واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث ابوالفضل احسانی)م الف۹۲۵۹(
۳-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۴۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۲۱ مربوط به مرتضی جعفری فرزند خان محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۸/۲۲مترمربع پلاک شماره ۸ فرعی از ۱۸۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۴۹۰ و ۴۸۷ دفتر ۳۱۳)م الف۹۲۶۰(
۴-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۷۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۲۶ مربوط به فاطمه گوهری درخشنده فرزند سلیمان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۴۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از حسین صادقی فر طی سند قطعی شماره ۱۴۵۹۸۹ مورخ ۹۲/۵/۳۰ دفترخانه ۱۲ قم)م الف۹۲۶۱(
۵-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۲۵ مربوط به رضا براتی فرزند موسی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۴۴/۱/۱۷۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۲۶۱ دفتر ۶۷۹)م الف۹۲۶۲(
۶-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۸۹۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۱۴ مربوط به سرینگل اصغر فرزند رضاعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۱۰/۸۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۴۷/۱۹۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۲۴۰ دفتر ۱۸۰)م الف۹۲۶۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۱7 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۰6
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۴۸ شماره  رای   -۱
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۸ مربوط به عباس نگاری زاده فرزند ابوالقاسم در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۸۹ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۹۲/۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه 

۵۵)م الف ۹۳۵۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۵۰ شماره  رای   -۲
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۹ مربوط به محبوبه پازتاریان فرزند حسن در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۸۹ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۹۲/۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه 

۵۵)م الف ۹۳۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۴۵ شماره  ۳-رای 

۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۶۰ مربوط به حسن پارتازیان فرزند عباس در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۶۴/۶۸ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۹۲/۷اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه ۵۵)م الف ۹۳۵۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آسیا(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۱7
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۲/۰6
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



سه شنبه -هفدهم فروردین ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65242
ورزشی

 سخنگوی باشگاه استقلال گفت: هر تیمی که وارد بازی های لیگ قهرمانان آسیا 
می شود برنامه ریزی خواهد داشت، استقلال برای حذف شدن و ناکامی وارد این 

رقابت ها نمی شود و تلاش می کنیم تا بهترین نتایج را در این رقابت ها بگیریم. 
»حجت نظری« روز دوشنبه در جریان نشست خبری آنلاین که از سوی مدیر 
نمایندگان  پاسخگوی سوالات  بود  تدارک دیده شده  استقلال  باشگاه  رسانه ای 

رسانه ها بود.
امیدوارم عزیزان بیشتری را از دست ندهیم

در ابتدا برای مردم خوب ایران در این روزهای سخت آرزوی سلامتی دارم. امیدوارم 
با موج چهارم کرونا عزیزان بیشتری را از دست ندهیم و همه سالم و سلامت باشند. 
همه باید کمک کنند و دست به دست هم دهند تا از گزند ویروس کرونا در امان 

بمانیم.
هیات  مدیره مصوب کرد میلیچ  به ایران بازگردد

تمدید قرارداد هرویه میلیچ  طولانی شده است و هواداران استقلال حق دارند 
نگران باشند که چه اتفاقاتی در حال رخ دادن است. ما دو بخش سیاست گذاری 
و اجرا در باشگاه داریم که در یکی از جلسات سال ۹۹هیات مدیره مصوب کرد که 
میلیچ  به ایران بازگردد. حتما از این نکته باخبر هستید که پس از کش و قوس های 
فراوان مهدی عبدیان مبلغ پیش پرداخت میلیچ   را در اختیار باشگاه قرار داد و هیات 
مدیره همه چیز را برای عقد قرارداد با این بازیکن به سرانجام  رسانده است و امیدواریم 
کارهای نهایی توسط احمد مددی مدیرعامل باشگاه انجام شود تا قرارداد او را تمدید 

کنیم.
می خواهیم بهترین نتایج را در آسیا بگیریم

خواهد  برنامه ریزی  می شود  آسیا  قهرمانان  لیگ  بازی های  وارد  که  تیمی  هر 

تا  که حذف شود. تلاش می کنیم  نمی شود  رقابت ها  این  وارد  داشت،استقلال 
بهترین نتایج را در لیگ قهرمانان  آسیا بگیریم. می خواهیم دل مردم را شاد کنیم. 
ابتدا می خواهیم بازی های خوب انجام داده و با عبور از مرحله گروهی راهی مرحله 

حذفی آسیا شویم.
نمی توانیم پول ترانسفر صیادمنش را بگیریم

نظری در پاسخ به این پرسش که آیا از انتقال اللهیار صیادمنش به تیم های دیگر 
۲۰ درصد به باشگاه استقلال می رسد گفت: در ترانسفر ابتدایی ۲۰ در صد به 
باشگاه می رسد، در ترانسفر دوم هم باید ۱۷.۵ درصد به استقلال برسد. من می گویم 
امیدوارم این اتفاق شیرین رخ دهد که یک سرمایه از استقلال به تیم های بزرگ برود. 
البته با توجه به اینکه تحریم هستیم نمی توانیم این پول را برداشت کنیم و باید این 

مبلغ برای پرونده های حقوقی که داریم هزینه شود.
درباره بازی های برون  مرزی تصمیم گیرنده نیستیم

ما از خانواده جهانی فوتبال هستیم و درباره بازی های برون مرزی تابع فدراسیون 
بین المللی  فوتبال )فیفا(، کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( و وزارت ورزش و جوانان 
فدراسیون فوتبال هستیم. درباره این مسائل تصمیم  گیرنده نیستیم که در لیگ 
قهرمانان شرکت کنیم یا نه! ما نمی توانیم در ادامه راه با برخی از تصمیمات غیر 
فوتبالی باشگاه استقلال را با عواقب سختی روبه رو کنیم. دوست داشتیم شرایط 

مطلوب تر باشد اما انگیزه بازیکنان و کادر فنی تیم می تواند همه چیز را جبران کند.
تکلیف دانشگر در کمیته انضباطی استقلال مشخص می شود

پرونده محمد دانشگر در کمیته انضباطی باشگاه استقلال در جریان است و رای 
آن صادر خواهد شد و بر اساس نظری که کمیته انضباطی ابلاغ می کند، تصمیم 
به نظر فرهاد مجیدی و سایر اعضای کادر فنی  او  بازی کردن  البته  می گیریم. 

استقلال دارد. امیدوارم شرایطی فراهم شود که هم دانشگر و هم دیگر بازیکنان حفظ 
شوند و بتوانند بازی کنند.

اسناد بدهی های سعادتمند موجود نیست
درباره پرداخت بدهی های زمان مدیریت احمد سعادتمند باید بگویم متاسفانه 
اسنادی در باشگاه موجود نیست، نمی دانیم چه اتفاقی افتاده است اما امیدوارم هر 

چه زودتر تعیین تکلیف شود.
باشگاه  نکردم. هیات مدیره  امضا  را  اما من سندی  بود  شایعاتی مطرح شده 
استقلال اختیار همه چیز را دارد و البته می تواند بخشی از آن را به مدیرعامل تفویض 
کند. در این مورد تفویضی نداشتیم و تأیید بعدی هم انجام نشده است. با توجه به 
این مساله اسناد وجاهت قانونی ندارند. بخش حقوقی باشگاه موضوعات را پیگیری 

می کند و در حال پیدا کردن جزئیات این بدهی است.
تمدید قرارداد با بازیکنان آغاز شده است

برای اینکه قرارداد بازیکنان استقلال را بخواهیم تمدید کنیم باید بدانیم فرهاد 
مجیدی چه نفراتی را می خواهد.البته سرمربی استقلال در این زمینه صحبت هایی 
انجام داده است. مهدی عبدیان مذاکرات اولیه را آغاز کرده و امیدوارم این مسیر با 
سرعت بیشتری ادامه پیدا کند. توافقات در حال نهایی است و به طور حتم اتفاقات 

خوبی در آینده رخ خواهد داد.
چرا قاسمی نژاد استقلالی  نشد؟

باشگاه استقلال به دنبال جذب امین قاسمی نژاد بود اما متاسفانه این اتفاق رخ 
نداد. در این باره بهتر است توضیح بدهم. توافق باشگاه استقلال و این بازیکن 
تا دقایق پایانی پیش رفت، در ابتدا قرار بود ۲ میلیارد تومان بابت رضایت نامه این 
بازیکن پرداخت کنیم اما در ادامه باشگاه پدیده ۳ میلیارد خواست. با خود این 
بازیکن هم حرف زدیم و قرار بر این شد یک میلیارد تومان از قرارداد او کسر شده 
و به پدیده پرداخت شود. علی نامداری نیز قرار شد چک بدهد که باشگاه پدیده 
اعلام کرد چک عبدیان را می خواهند. عبدیان چک نداشت و نمی توانست از طرف 
شرکت چکی را به افراد حقوقی یا حقیقی بدهد. در ادامه اعلام کردند پشت چک 
عبدیان باید توسط نامداری امضا شود. چند روز بعد دوباره اعلام کردند چک های 
علی نامداری مشکل دارد. بعد از این اتفاقات کارگزار وارد عمل شد و قبول کرد چک 
بدهد که مسوولان پدیده این موضوع را قبول نکردند. شب عید به باشگاه استقلال 
اعلام کردند اگر قاسمی نژاد را می خواهید پول نقد پرداخت کنید که این موضوع 
برای ما مقدور نبود. باشگاه استقلال نهایت تلاش خود را برای جذب قاسمی نژاد 

انجام داد اما این اتفاق رخ نداد.
توضیح نماینده استقلال درباره پرونده پادوانی

سخنگوی باشگاه استقلال درباره آخرین وضعیت پادوانی اعلام کرد: درباره این 
 CAS پرونده اتفاق خاصی رخ نداده است، ماجرای استقلال و پادوانی در دادگاه
مطرح است. دادگاه عالی ورزش ادعاهای پادوانی را دریافت می کند و پاسخ های 

باشگاه استقلال را می شنود و در نهایت رای خود را صادر می کند.
مشکلی با ساعت برگزاری بازی های لیگ قهرمانان آسیا نداریم

عربستان مهد اسلام است، آنها مسلمان هستند و ما نیز مسلمان هستیم. از ابتدا 
عربستان اعلام کرد که بازی های مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا بعد از زمان 
افطار برگزار می شود و این موضوع با شعار دینی ما منطبق بود. شاید پیگیری بازی ها 
برای ما دشوار باشد اما این ساعت در جایی که بازی برگزار می شود نامتعارف نیست. 
با توجه به این مسائل در مورد برگزار شدن بازی ها در زمان بعد از افطار، اختلاف 

نظری با عربستان نداشتیم و نداریم.

سخنگوی باشگاه استقلال: 

می خواهیم بهترین نتایج را در آسیا بگیریم فرزاد آشوبی :

گل نزدن پرسپولیسی ها جای نگرانی ندارد
 کارشناس فوتبال ایران عدم گلزنی مهاجمان پرسپولیس را مشکل اصلی این تیم 
ندانست و عنوان کرد: آنها نیاز به زمان دارند تا خود را با سایر بازیکنان هماهنگ کنند.
فرزاد آشوبی در خصوص تساوی یک - یک پرسپولیس مقابل پدیده مشهد که بار 
دیگر با ناکامی مهاجمان این تیم در امر گلزنی همراه بود گفت: وقتی چرخه حضور 
بازیکنان در خط حمله مدام در حال تغییر است باید به آنها زمان داد. بنابراین گل 
نزدن آنها جای نگرانی ندارد. مهاجمان در حال تغییر هستند و برای هماهنگی نیاز 

به زمان دارند.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس افزود: فلسفه و روش بازی پرسپولیس به گونه ای 
است که بازیکنان نیاز به زمان دارند تا در تاکتیک مدنظر آقای گل محمدی بازدهی 

لازم را داشته باشند.
او به انتقاد سرمربی پرسپولیس از چمن بلند ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد نیز اشاره 
کرد و گفت: آقای گل محمدی نشان داده است چندان اهل ایجاد حاشیه های عجیب 
نیست اما وقتی به بلندی چمن اشاره کرد باعث دقت من در تماشای بازی شد. حرکت 
آهسته و کندی توپ های ارسالی در تصاویر تلویزیونی نشان می داد که چمن ورزشگاه 
بلند است. برای تیمی که اکثر تاکتیک های هجومی خود را روی این موضوع انجام 

می دهد بلندی چمن مشکل محسوب می شود.

آشوبی درباره بازگشت عیسی آل کثیر به جمع بازیکنان پرسپولیس یادآور شد: 
کار برای عیسی آل کثیر سخت است تا به فرم ایده آل بازگردد. کار سختی است که 
بخواهد در زمان کوتاه به نتیجه مناسب برسد. بدون تردید پرسپولیس در خط حمله 
این تیم مثل سایر خطوط خود دارای توانایی های زیادی است و بحرانی شامل حال 
آنها نیست. قطعاً یکی از نقاط قوت و طلایی پرسپولیس داشتن مهاجمان ششدانگ 

است که به کارش در ادامه لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا می آیند.
وی با اشاره به آرایش هافبک های پرسپولیس تصریح کرد: روش بازی ۲-۴-۴ که 
به شکل خطی برگزار می شود نیاز به دو هافبک دارد که یکی از آنها باید بازی درگیرانه 
داشته باشد و دیگری باید بازی سازی کند. من فکر می کنم احمد نورالهی و وحید 
امیری باید از ابتدا در ترکیب قرار می گرفتند اما به هر حال تصمیمات یحیی گل 
محمدی است و می توان نیمکت نشینی آنها را به خاطر خستگی در تیم ملی دانست.
آشوبی با اشاره به نقطه ضعف پرسپولیس یادآور شد: کادر فنی این تیم باید فکری 
به حال بازگشت این تیم از حمله به دفاع کند. این تیم در بازی با پدیده اسیر ضد 
حملات شد و می توانست برای این تیم خطرناک باشد. شیوه بازی پرسپولیس در لیگ 

قهرمانان آسیا نیز باید قدرتمندانه تر در تغییر فاز از حمله به دفاع باشد.

کرمانی مقدم:

 منتظر زوج آل کثیر و مغانلو هستم 
پیشکسوت پرسپولیس گفت: منتظر هستم »عیسی آل کثیر« و »شهریار مغانلو« کنار 

هم بازی کنند و من هم لذت ببرم. 
»مرتضی کرمانی مقدم« در مورد تساوی پرسپولیس مقابل پدیده اظهار کرد: با اینکه 
این بازی با برد تمام نشد اما پرسپولیس بازی خوبی انجام داد و موقعیت های فراوانی 
را ایجاد کرد که این یعنی تیم از نظر فنی مشکلی ندارد و فقط بدشانس است. امیدوارم 

در بازی های بعدی، موقعیت ها هم گل شود تا دیگر مشکلی پیش نیاید.
وی درباره زوج عیسی آل کثیر و شهریار مغانلو در پرسپولیس عنوان کرد: مغانلو یک 
مهاجم تنومند و سرزن است و به قول معروف یک شماره ۹ عالی. از آنطرف عیسی هم 
با دوندگی زیاد و شم گلزنی بالایی که دارد می تواند به پرسپولیس کمک کند. این دو 

بازیکن می توانند مکمل خوبی برای هم باشند. 
پیشکسوت پرسپولیس ادامه داد: مسلما زوج آل کثیر و مغانلو خیلی می توانند به 
پرسپولیس کمک کنند. اگر این دو بازیکن باهم هماهنگ شوند هیچ خط دفاعی 
در ایران و آسیا آرامش نخواهد داشت. فقط باید زمان داد تا عیسی و شهریار باهم 

هماهنگ شوند.
کرمانی مقدم خاطرنشان کرد: شرایط پرسپولیس از نظر بازیکن طوری است که 
حتما باید با دو مهاجم نوک بازی کند و در این بین چه کسی بهتر از زوج آل کثیر و 

شهریار؟ واقعا منتظر هستم این دو بازیکن کنار هم بازی کنند و من هم لذت ببرم.
وی در خصوص شرایط عجیب و غریب مهدی عبدی در چند ماه گذشته و افت 
شدیدش تاکید کرد: عبدی بازیکن خوبی است اما به نظر من مشکل فعلی او بیشتر 
روحی است تا فنی. او وقتی دید که مغانلو به پرسپولیس آمد و محرومیت آل کثیر هم 
تمام شده کمی بهم ریخته است. باید از نظر فنی با عبدی کار کنند تا به شرایط ایده 
آل برگردد. پیشکسوت پرسپولیس درباره ضرر و زیان های فضای مجازی برای بازیکنان 
گفت: البته من چون در فضای مجازی فعال نیستم، نمی توانم نظر قطعی بدهم اما 
بازیکنان به جای فضای مجازی تمرکزشان روی تیم باشد. هواداران برای هر بازی 
پرسپولیس این همه حرص می خورند و نباید به خاطر آن ها هم که شده خواسته یا 

ناخواسته به پرسپولیس ضربه زد. 
کرمانی مقدم در پایان عنوان کرد: پرسپولیس اصلی ترین مدعی برای قهرمانی لیگ 
است و نباید به این موضوع شک کرد. پرسپولیس و سپاهان شانس های قهرمانی این 

فصل لیگ برتر هستند. 

پاسخ مشکوک سرمربی زنیت روسیه؛

 سردار آزمون تابستان جدا می شود؟
 سرمربی تیم فوتبال زنیت سنت پترزبورگ در واکنش به احتمال جدایی سردار آزمون 

مهاجم ایرانی از این تیم، گفت: نگه داشتن بازیکن برخلاف میل او منطقی نیست. 
بر پایه این  گزارش »سرگئی سماک« سرمربی تیم فوتبال زنیت سنت پترزبورگ در 
بخشی از مصاحبه مفصل خود با سایت »اسپورت اکسپرس« روسیه به سئوالی درباره 

آینده سردار آزمون و »دریوسی« و احتمال جدایی آنها در تابستان واکنش نشان داد.
در هفته های گذشته مجدداً بحث جدایی سردار آزمون از زنیت و احتمال انتقالش به 

دیگر تیم های اروپایی از جمله سِویا اسپانیا مطرح شده است.
سماک در این باره گفت: امروز آزمون و دریوسی هر دو با هم برای رقابت و کسب 
عنوان قهرمانی آماده می شوند. خیلی زود است در مورد آنچه که در تابستان اتفاق 

خواهد افتاد، صحبت کنیم.
سرمربی زنیت افزود: فقط یک بار دیگر می توانم نظرم را به صورت کلی به شما 
یادآوری کنم. نگه داشتن این یا آن بازیکن بر خلاف میل او منطقی نیست. این مسئله 

در نهایت هم به تیم آسیب می زند و هم به خود بازیکن.

فریاد انصاری فرد بر سر سرمربی: 

نمی توانی کمک کنی، استعفا بده برو!
رسانه های یونانی از اعتراض شدید کریم انصاری فرد به سرمربی آ.ا.ک آتن خبر 

دادند. 
به گزارش ایسنا و به نقل از رادیوورزش یونان، شکست سنگین آ.اک آتن یونان برابر 
المپیاکوس با نتیجه ۵ بر یک آن هم در خانه باعث اعتراض شدید هواداران این تیم 

یونانی شده است. 
رسانه های یونانی خبر دادند کریم انصاری فرد که از عملکرد تیم ناراحت بود در 
رختکن خطاب به سرمربی تیم مانولو خیمنز گفت: "اگر نمی توانی به تیم کمک کنی 

استعفا بده." 
کریم انصاری فرد زننده تنها گل تیمش در این دیدار بعد از بازی از عملکرد سرمربی 

اسپانیایی تیم انتقاد کرد.
توضیح  ایرانی  بازیکن  این  از  انصاری فرد  ورزشی کریم  پاناجیوتیس کونه، مدیر 
خواست که بازیکن ایرانی با رد این صحبت ها گفت: من تنها گفتم همه باید منتقد 
عملکرد خودشان باشند و من خودم هم اولین نفری باید باشم که بازی خودم را بررسی 

کنم و مورد انتقاد قرار دهم. این چیزها صحبت ندارد.
بازیکن ایرانی عنوان کرد شاهد دارد و هم تیمی هایش می توانند شهادت دهند که 

چنین صحبت هایی را علیه سرمربی تیم مطرح نکرده است.

سه بازیکن باتجربه استقلال مقابل پیکان نمایش خوبی 
نداشتند و زنگ هشداری را برای مجیدی به صدا درآوردند و 
اگر تغییری در رویه موجود به وجود نیاورند، ممکن است در 

ادامه از لحاظ فنی به تیم آسیب بزنند. 
نوزدهم  هفته  چارچوب  در  استقلال  ایرنا،  گزارش  به 
رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران به مصاف پیکان رفت و با 
تساوی بدون گل متوقف شد تا شانس نزدیک شدن به صدر 
جدول را از دست بدهد. شاگردان فرهاد مجیدی برخلاف سه 
دیدار قبلی، نتوانستند نمایش قابل قبولی را مقابل حریف 

میانه جدولی خود به منصه ظهور بگذارند.
یکی از مسائل آشکار در بازی آبی پوشان در دیدار برابر پیکان 
ناآمادگی بازیکنان خارجی و باتجربه بود. بازیکنانی که هر 
کدام به دلیلی نتوانستند آنگونه که باید و شاید عمل کنند و 

مشخص شد که با دوران اوج خود فاصله دارند.
هروویه میلیچ

اصلی  ترکیب  به  مدت ها  از  بعد  استقلال  کروات  مدافع 
برگشت. او که یک مدافع چپ به حساب می آید بازهم با نظر 
فرهاد مجیدی همانند دوره قبل سرمربیگری اش یک خط 
به جلو آمد و در پست هافبک بازی کرد. میلیچ در این مدت 
نشان داده که در فاز تهاجمی بازیکن فوق العاده ای نیست و 
نزدیک شدنش به دروازه حریف یا حضورش در میانه زمین که 

متراکم است هم سرعت تیم را کاهش می دهد و هم ضریب 
خطای خود این بازیکن را بالا می برد. شاید همچنان بهترین 
پستی که برای این بازیکن کروات بتوانیم متصور شویم مدافع 
سمت چپ است. او در دیدار مقابل پیکان هم وقتی به پست 
اصلی اش برگشت توانست یکی ۲ ارسال خوب و همچنین 
چند قطع توپ داشته باشد. حال باید دید مجیدی همچنان 
از این بازیکن در پست غیر تخصصی استفاده خواهد کرد 
یا شاهد حضورش در جایی هستیم که بیشترین بازدهی را 

دارد.
شیخ دیاباته

دیگر بازیکن خارجی استقلال اوضاع وخیم تری دارد. شیخ 
دیاباته در بازی برابر پیکان در ترکیب اصلی بود و نمایشی 
ناامیدکننده داشت. او که به تازگی از مرخصی برگشته است 
هنوز از لحاظ بدنی اوضاع مناسبی ندارد و این در تک تک 
توپ هایی که از دست داد مشخص بود. دیاباته خیلی زود از 
فرم ایده آل خودش دور می شود و این را در این مدتی که در 
فوتبال ایران بازی کرده مشاهده کرده ایم. شیخ یک بازیکن 
داخل باکس یا محوطه جریمه است و وقتی توپ در بیرون 
از محوطه به او برسد نمی تواند کارایی لازم را داشته باشد. 
او هیچ فایده ای ندارد چرا که  انداختن توپ در فضا برای 
فیزیک دیاباته اجازه استارت زدن را از او سلب می کند. البته 

که شرایط نامطلوب مهدی قایدی باعث شد تا دیاباته برابر 
پیکان فیکس شود اما بازهم مجیدی در ادامه رقابت ها که 
فشار بیشتری را هم به تیم متحمل می کند نیازمند دیاباته ای 

آماده تر و فرصت طلب تر است؛ درست مانند لیگ نوزدهم.
وریا غفوری

پست هایی مانند دروازه بان، دفاع آخر و یا مهاجم نوک، جزو 
پست هایی هستند که می توان با وجود بالا رفتن سن بازهم 
در آنها موفق بود و به نتیجه ی مطلوب رسید چون آمادگی 
بدنی جزو اولویت های اصلی آن نیست اما پست هایی مانند 
مدافع و هافبک های کناری برعکس، آمادگی فیزیکی بالایی 
را می طلبد و همین مساله سبب می شود تا بازیکنانی که 
سن و سالشان کمی بالا می رود در این پست ها کمی تحلیل 
بروند و ضعف بدنی شان به چشم بیاید. وریا غفوری یکی از 
همان بازیکنان است. کاپیتان ۳۳ ساله استقلال در چند 
بازی از این فصل نتوانسته عملکرد درخشان گذشته اش را 
تکرار کند. رفت و آمد متوالی از دفاع به حمله باعث شده تا 
ضریب خطای وریا بالا برود و مانند گذشته نتواند بدون اشتباه 
کارش را پیش ببرد. نیاز است تا تصمیم برای این بازیکن 
اتخاذ شود. در پست دفاع راست بازیکن آماده ای چون سید 
احمد موسوی حضور دارد که مقابل پیکان هم در چند دقیقه 
حضورش طراوت خاصی را به سمت راست بخشید. می توان 

وریا را در این شرایط یک پست جلوتر برد تا کمتر در کارهای 
هجومی  کارهای  برای  را  انرژی اش  و  کند  شرکت  دفاعی 
بگذارد. در این شرایط وریا می تواند مانند گذشته مثمر ثمر 
باشد. او در این فصل هم در چند باری که در پست هافبک 
راست به میدان رفته توانسته روی چند گل تاثیرگذار باشد. در 
این زمینه هم باید منتظر تصمیم نهایی فرهاد مجیدی باشیم. 

او زمان زیادی برای پیدا کردن ترکیب اصلی اش ندارد.

زنگ هشداری که باید جدی گرفته شود؛

چالشی جدی در استقلال؛ فرهاد و باتجربه های ناآماده 

سرپرست تیم ملی فوتبال ایران گفت: در باشگاه راه آهن به عنوان قائم مقام 
فعالیت داشتم. در باشگاه استقلال و در زمان »کاظم اولیایی« معاون اجرایی بودم و 

در مجموع با کارهای مدیریتی بیگانه نیستم و آشنایی کامل دارم. 
»مجتبی خورشیدی«  با انتخاب »شهاب الدین عزیزی خادم« رییس فدراسیون 
به عنوان سرپرست تیم ملی فوتبال ایران انتخاب شد. وی روز دوشنبه در گفت وگو 
با ایرنا درباره این اتفاق و دلیل عدم حضورش در ماشین سازی به عنوان سرمربی 

اظهار داشت: با باشگاه ماشین سازی به توافق نرسیدم و همراه این تیم به کرمان 
نرفتم. حالا اما امیدوارم بتوانم در قامت سرپرست تیم ملی فوتبال ایران فرد موثری 
باشم. وی در ادامه در پاسخ به این سوال که در پست سرپرستی تجربه ای دارد یا 
خیر خاطرنشان کرد: من فقط به عنوان مربی و سرمربی در این چند سال فعالیت 
نداشته ام و سوابق مدیریتی هم در کارنامه من وجود دارد. در باشگاه راه آهن به 
عنوان قائم مقام فعالیت داشتم. در باشگاه استقلال و در زمان مدیریت »کاظم 

اولیایی«  معاون اجرایی بودم و در مجموع با کارهای مدیریتی بیگانه نیستم و آشنایی 
کامل دارم. در مجموع همانطور که گفتم سوابق مدیریتی در باشگاه های مختلف 
را دارم. خورشیدی در پایان گفت: با »شهاب الدین عزیزی خادم« روز)یکشنبه( 
جلسه ای داشتم و خدا را شکر توافقات حاصل شد و قرار است به عنوان سرپرست 
در کنار تیم ملی فوتبال کشورم حضور داشته باشم. تمام تلاشمان را خواهیم کرد تا 

بتوانیم بهترین شرایط را برای صعود تیم ملی به جام جهانی به کار ببریم.

سرپرست جدید تیم ملی: با امور مدیریتی بیگانه نیستم

رئیس هیات کشتی استان قم، گفت: با برگزاری اردوی آماده سازی برای انتخاب کشتی گیران شاخص استان، فرنگی 
کاران برجسته و آماده قم جهت حضور در رقابت های انتخابی تیم ملی نوجوانان و جوانان مشخص شدند. 

هادی علیایی با بیان اینکه پیش از این اعضای دو تیم کشتی آزاد نوجوانان و جوانان قم برای انتخابی تیم ملی نهایی شده 
بود، افزود: با نهایی شدن فرنگی کاران استان در رده نوجوانان و جوانان قم، تمام اعضای چهار تیم اعزامی قم به مسابقات 

انتخابی تیم ملی مشخص شد.
وی با اشاره به ترکیب تیم کشتی فرنگی قم برای اعزامی به مسابقات انتخابی تیم ملی جوانان ادامه داد: مهدی جواهری 
افضل،  مهیار چراغی، مهدیار مجیدی صائب، محمد جانقلی، محمد زمانپور، محمد امین جبالی فر، امیر عبدی، ارمین قره 
صوفی،  محمد حسین جلالی، عرفان سلمانپور، صادق عبدالهی و شاهرخ میکاییلی اعزام نهایی تیم قم برای این مسابقات 

هستند.
رئیس هیات کشتی قم، افزود: این تیم به مربی گری مهدی علیزاده پورنیاو محمد شکری از ۱۹ تا ۲۱ فروردین ماه در 

سنندج به مصاف حریفان خود خواهند رفت.
وی همچنین با اعلام ترکیب تیم کشتی فرنگی نوجوانان استان قم برای حضور در رقابت های انتخابی تیم ملی، گفت: 
ابوالفضل قره گوزلو، علیرضا رمضانی، علی اصغر وحدتی، مهران مدهنی، ابوالفضل نعیمی، علیرضا عزیزی، امیراحسان 
شکرپور، ابوالفضل رسولی، امیرحسین رازگردانی، علی جباری، مممدجواد ابوطالبی، محمدامین لطفیان، حسن آهنگر، 
محمدحسن جوکار، علیرضا عزیزی، محمدمهدی اسماعیلی، علی محمدی و آرمین صوفی اعضای تیم نوجوانان قم به این 

رقابت ها هستند.
علیایی ادامه داد: مهدی علیزاده پورنیا سرپرست و سرمربی این تیم و  محمد شکرپور نیز به عنوان مربی، اعضای کادر فنی 

این تیم در مسابقات انتخابی تیم ملی هستند.
رقابت های انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی در رده نوجوانان نیز ۱۵ تا ۱۷ فروردین ماه در سننندج برگزار می شود.

رئیس هیات ورزش های همگانی استان قم از یک کمیته جدید در این هیات ورزشی به نام کمیته مینی  فوتسال با 
همکاری کمیته فوتسال قم خبر داد. 

اسماعیل زنداظهار کرد: همانند فدراسیون  ورزش های همگانی در هیات های استانی نیز کمیته های متنوعی در 
راستای توسعه ورزش همگانی و ایجاد انگیزه برای حضور مردم در برنامه های ورزشی فعالیت می کنند اما کمیته  جدید 
این هیات، مینی فوتسال است. وی با اشاره به معرفی اعضای کمیته مینی فوتبال استان قم، اضافه کرد: رضا بمانی 
مسوول کمیته فوتسال هیات فوتبال استان قم به عنوان رئیس کمیته مینی فوتسال و محرم گایینی به عنوان دبیر این 
کمیته فعالیت خواهند کرد، ضمن اینکه بخش بانوان هم فعالیت خود را با نایب رئیسی سمیه قمی کجانی انجام خواهد 
داد.  رئیس هیات ورزش های همگانی استان قم بیان کرد: مینی فوتسال رشته جدیدی از شاخه های فوتبال است که 
اخیرا در ایران نیز راه اندازی شده و زیر نظر فدراسیون ورزش های همگانی فعالیت می کند، با توجه به ظرفیت بالای 
سخت افزاری و استعدادهای فراوان در کشورمان، امید به شکوفایی این رشته پرطرفدار جهانی در ایران هم وجود دارد.

وی با بیان اینکه استان قم نیز مهد استعدادها و نخبه های فوتسال است و هر ساله بازیکنان مستعد زیادی را به سطح 
اول کشور معرفی می کند، عنوان کرد: ان شاءلله به زودی با تشکیل لیگ های استانی و مسابقات کشوری و راه اندازی تیم 
ملی در این رشته شاهد استقبال پرشور از مینی فوتسال خواهیم بود. زند به انجمن های فعال در فدراسیون و کمیته های 
استانی آن در هیات ورزش های همگانی اشاره و عنوان کرد: آمادگی جسمانی، ایروبیک، بازی های فکری، داوطلبین 
ورزشی، ورزش آتش نشانان و امدادگران، ورزش روزانه، پیاده روی، بازی ها و ورزش های کودکان از جمله این کمیته ها و 
انجمن ها است. وی افزود: همچنین دیگر کمیته ها شامل ورزش های تفریحی و مهارت های فردی و نمایشی، داژبال، 
طناب زنی، ورزش بزرگسالان، ورزش های طبیعی، ماهیگیری ورزشی، ورزش های آبی، گردشگری ورزشی، فریزبی، 
بازی های الکترونیک، نهادها و سازمان ها، پرواز کایت، پیلاتس، پینت بال، چوگو، ورز آرا، یوگا، تندرستی و حرکات 

اصلاحی، کمیته پرثوآ، روش های تمرینی و ورزش مادران هستند و هیات قم در بسیاری از آنها فعالیت می کند.

رئیس هیات کشتی استان قم اعلام کرد :

ترکیب 2 تیم کشتی فرنگی قم برای حضور در رقابت های تیم ملی 
رئیس هیات ورزش های همگانی استان قم  خبرداد:

راه اندازی کمیته مینی فوتسال در قم
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سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه نشست روز سه شنبه کمیسیون 
مشترک فرقی با نشست های قبلی این کمیسیون ندارد، گفت: دستور کار این 
جلسه رفع تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ایران و چگونگی اجرای تعهدات 

طرف های مقابل است. 
»سعید خطیب زاده« بعد از ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه با 
اشاره به شعار سال ۱۴۰۰ افزود: وزارت خارجه در هر سه قسمت شعار سال یعنی 
»تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« که به دستورالعمل مانند است، دخیل است 

و می تواند کارهایی را انجام دهد.
 وی ادامه داد: از روز اول ۱۴۰۰ ما تلاش در این زمینه را شروع کردیم و امیدواریم 
که تا روزی که این شعار و این نقشه راه امسال به اهداف خودش برسد بتوانیم 
کمک های موثری را در کنار دیگر بخش های جامعه و نهادها برای تحقق شعار 

سال انجام دهیم.
سخنگوی وزارت خارجه، با تبریک هفته سربازان گمنام امام زمان، امنیت ایران 
را مدیون تلاش های آنها دانست و افزود: کمیسیون فصلی برجام را روز جمعه 
همین هفته داشتیم که قسمت اولش به صورت برخط و آنلاین برگزار شد و ادامه 

انشالله فردا در وین پیگیری خواهد شد.
خطیب زاده درباره رایزنی های دیپلماتیک اخیر وزیر خارجه نیز یادآور شد: 
ما دیروز هم یعنی شنبه ۱۴ فروردین هم آقای دکتر ظریف، دو گفتگوی تلفنی 
همتای فرانسوی و انگلیسی داشتند و امروز هم آقای دکتر ظریف سفر منطقه 
خودش را به آسیای مرکزی را آغاز کردند و از چهار کشور ازبکستان، قرقیزستان، 
قزاقستان و ترکمنستان دیدار خواهند کرد و تا پنجشنبه این سفر ادامه خواهد 

داشت و امروز ملاقاتشان را با مقامات ازبکستان شروع کردند.
سه شنبه معلوم می شود ۱+۴ می تواند موارد مد نظر ایران را تامین کند یا نه 

وی درباره نشست روز سه شنبه کمیسیون مشترک برجام در وین نیز گفت: آنچه 
که فردا اتفاق می افتد هیچ فرقی با تمام کمیسیون های مشترکی که تا الان برگزار 
شده، ندارد. آنچه فردا اتفاق می افتد کمیسیون ادواری فصلی کمیسیون مشترک 

ایران و ۴ بعلاوه یک است کما اینکه از ماه ها و فصول قبل هم این را داشتیم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: این نشست قرار بود در اسفند ماه 
برگزار شود که تاریخ نهایی نشد و قرار شد در اوایل فروردین برگزار شود. با توجه به 
اینکه زمان بندی مشکل بود، قرار شد بخش اول به صورت آنلاین برگزار شود که به 

صورت برخط برگزار شد و ادامه آن به صورت حضوری برگزار می شود.
 وی افزود: دستور کار این جلسه کمیسیون رفع تحریم های ظالمانه ایالات 
متحده بر علیه ایران یا به تعبیری چگونگی اجرای تعهدات طرف های مقابل 
آخرین نشست  اینکه  بوده است کما  این موضوع کمیسیون مشترک  است. 
غیررسمی وزرای خارجه ۴ بعلاوه یک و ایران که به صورت برخط برگزار شد، هم 
همین موضوع بود. آنجا بحث جدی در گرفت دیروز هم بحث های جدی مطرح 
شد. خطیب زاده یادآور شد: سه شنبه معلوم می شود آیا ۱+۴  می تواند موارد 

مدنظر ایران را می تواند تامین کند یا نه.
روزنامه  ادعای  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  دیپلماسی  دستگاه  سخنگوی 
وال استریت ژورنال مبنی بر وجود دو توافق جداگانه در نشست فردا گفت: اینکه 
۴ بعلاوه یک در کجا و چگونه با ایالات متحده صحبت می کند به خود آنها مربوط 
است که در واشنگتن مذاکره کند یا وین یا هر پایتخت دیگری که مدنظر خودشان 
است. آنچه فردا اتفاق می افتد کمیسیون مشترک برجام است که بر اساس دستور 

کار کمیسیون ما درباره مسیر رفع تحریم ها گفت و گو خواهیم کرد.
وی اضافه کرد: البته ۴ بعلاوه یک از ما هم درخواست کرده چگونگی توقف 
اقدامات جبرانی خودمان را هم اعلام کنیم که آن را هم هیئت کارشناسی سازمان 

انرژی اتمی همراه آقای دکتر عراقچی هستند و آنها هم می توانند صحبت کنند.
خطیب زاده تصریح کرد: مسیر روشن است تحریم های ایالات متحده تماماً باید 
برداشته شود، راستی آزمایی شود و بعد جمهوری اسلامی ایران اقدام خود را انجام 
می دهد. به تعبیر دیگر ما تنها یک گام داریم، نه گام به گام و این یک گام هم شامل 
برداشته شدن همه تحریم های ایالات متحده است و در مقابل ایران آمادگی دارد 
اقدامات جبرانی خود را که به خاطر نقض پیمان طرف های مقابل بوده،  متوقف 

کند و به عقب برگردد.
گاندو سازان اگر سندی دارند به مراجع مربوطه ارجاع دهند

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی دیگری درخصوص سریال 
گاندو با تاکید بر اینکه با نردبان دروغ نمی توان به بام حقیقت رسید، گفت: 
مادامی که این سریال، یک سریال پلیسی- تخیلی حساب می شد، اصحاب هنر 
و رسانه و هنرمندانی که به هنر فاخر و ارزشمند آگاهی کامل دارند، باید اظهارنظر 
می کردند اما از این بابت که سازندگان این سریال اصرار زیادی بر این داشته و دارند 
که اینها مبتنی بر سند است و دوست داشتند این سریال را به عنوان یک مستند 

معرفی بکنند، من امروزبه این سوال شما پاسخ می دهم.
وی افزود: اگر سندی دارند حتماً به مراجع مربوط ارائه کنند وگرنه دون شأن 
نظام جمهوری اسلامی ایران است که بر اساس سفارش و برای تخریب یکی از 
ارکان حاکمیت ملی جمهوری اسلامی ایران پروژه ای ساخته شود. دیپلمات های 
جمهوری اسلامی ایران از فرزندان صادق مظلوم و کوشای این ملت هستند و 

پروژه های سفارشی و محفلی نمی تواند ارزش آنها را کم کند.
 خطیب زاده تصریح کرد: مطمئن هستم آنچه دوستان عزیز من در صدا و سیما 
هم سریال را دون شأن خود می دانند. این که سریال ۱۴ روز پخش شود و بعد از 
تمام شدن تعطیلات عید یک مرتبه هم چنین موضوعی مطرح شود جای سوال 
دارد.   سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: آنهایی که پول هنگفت ساخت 
این سریال را فراهم کردند و توان ساخت آن را داشتن حتماً توان ادامه آن را هم 
داشتند هیچ فشاری از دولت و وزارت امورخارجه نبوده و به جز اظهارنظرهای 
کمی که مثل آنچه که من امروز به سوال شما عرض کردم، کار دیگری از سوی 

دولت درباره سریال نشده است.
در هفته های آینده دو میلیون دوز واکسن وارد می شود

خطیب زاده اظهار داشت: کواکس در چند روز آینده یک مقدار از دوزی که 
وعده کرده بود و عقب انداخته بود را وارد می کند و اگر کواکس به تعهدات خود 

عمل کند ما ۲/۲ میلیون دوز هفته های آینده وارد می کنیم و طی سفر وزیر خارجه 
چین به ایران، در این مورد مذاکره شد و چند صدهزار دوز واکسن هم این کشور 
به ما هدیه کرده است.   وی در پاسخ به سوال دیگری درباره نشست روز سه شنبه 
کمیسیون مشترک و طرح مباحثی درباره این نشست گفت: اساساً خبرهایی 
که بعضاً منتشر می شود در راستای انحراف از دستور کار جلسه است. ما نه با 
کسی گفت و گو کردیم و اقدامات جزئی را نمی پذیریم. موضوع مطرحی هم برای 
اجلاس فردا نبوده است. سخنگوی وزارت امور خارجه یادآورشد: نشست فردا 
یک نشست فنی بین ایران و ۴ بعلاوه یک است و دستور کار رفع جامع تحریم های 
ایالات متحده است. ما اگر بتوانیم با ۴ بعلاوه یک به توافق برسیم و آنها بتوانند 

تعهدات آمریکا را تضمین کنند مسیر باز می شود.
 ریاض شجاعت گفت و گو خارج از اراده قدرت های فرامنطقه ای را ندارد

خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگری درباره اظهارات اخیر وزیر خارجه عربستان 
سعودی درباره برجام گفت: متاسفم که همچنان در ریاض شجاعت گفت و گوی 
خارج از اراده قدرت های فرامنطقه ای و مداخله جو در منطقه ما شکل نگرفته و 
این باعث تاسف است که همچنان نگاه ریاض به پایتخت هایی خارج از منطقه 
است و این بزرگترین مانع رسیدن منطقه به یک تازه کار بومی درون منطقه ای 

است.
 وی گفت: موضع عربستان سعودی در قبال برجام شناخته شده است، هم 
موقعی که مذاکره می شد و هم بعد از آن اقدامات مخربی انجام داد. لذا وزیر 
خارجه عربستان چیز جدیدی نگفته است تنها به این نکته توجه نکرده است که 
برجام گفت و گو و مذاکره شد، امضا شد، مهر و موم، و بر روی تاقچه گذاشته شد.
 سخنگوی دستگاه دیپلماسی ادامه داد: به عربستان توصیه می کنیم به مسیر 
گفت و گوهای درون منطقه ای بپیوندد و از مسیر طغیانگری که امروز دچار آن 
شده فاصله بگیرد و در این صورت مطمئناً آغوش منطقه به روی عربستان باز 

هست.
 در ماجرای سند همکاری ما هماهنگ کننده هستیم

خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگری درباره سند همکاری ایران و چین گفت: 
آنچه که بین ایران و چین امضا شده معاهده، پیمان و قرارداد و سند حقوقی الزام 
آور نیست. )شاید منظور( مجلس درباره نظارت این است که این سند بتواند 

اجرایی شود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: وزارت امور خارجه مسوول اجرا نیست 
بلکه هماهنگ کننده اجرا است و از سایر وزارتخانه ها و حتی همکاری میان قوا 
در آن دیده شده است و این چیزی نیست که به شکل صرف به وزارت امور خارجه 
مربوط باشد بلکه ما هماهنگ کننده هستیم و همه از جمله قوه مقننه باید به 

نقشه راهی که نظام به آن رسیده کمک کند تا اجرایی شود
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در خصوص توافق ایران و چین نیز گفت: آنچه که 
بین ایران و چین امضا شده نتیجه گفت و گوهای بوده که در سال گذشته ادامه 
داشت و حدود ۶ سال پیش، دقیقا بعد از امضای برجام، طی سفر رئیس جمهوری 
چین به ایران، وقتی که روابط به سطح مشارکت راهبردی ارتقا پیدا کرد، بحث 

امضای چنین سندی هم مطرح شد.
خطیب زاده با بیان اینکه آنچه که امضا شد یک نقشه راه بود و حاوی هیچ 
قرارداد یا رقمی نیست و هیچ حق انحصاری به طرفی نمی دهد و هیچگونه تعهد 
مشخصی برای دو طرف نیست، تصریح کرد: شایعاتی که افراد معاند از خارج 
ایران درباره حضور نیروهای نظامی خارجی در ایران در نتیجه امضای توافق 
تهران-پکن منتشر کرده اند، کذب است زیرا بر خلاف قانون اساسی جمهوری 

اسلامی ایران و تعهدات ملی جمهوری اسلامی ایران در قبال مردم است.
توافق جامع ۱۰ ساله بین ایران و روسیه در حال اتمام است

وی هدف از طرح چنین موضوعاتی توسط دشمنان را نگرانی آفرین عنوان کرد 
و گفت: اینکه آیا امکان امضای چنین نقشه راهی با کشورهای دیگر هست باید 
بگویم از قبل چنین توافق هایی را با کشورهای دیگر هم داشته ایم و می توانیم 
داشته باشیم و امسال دهمین سال سند موافقتنامه همکاری جامع با روسیه را 
پشت سر گذاشتیم و اتفاقاً تاریخ انقضای ۵ ساله دوم آن فروردین ماه به پایان می 

رسد و باید آنرا تجدید و به روز کنیم.
سخنگوی وزارت خارجه از داشتن قراردادهای مشابه با هند خبر داد و افزود: 
بیانیه سال ۲۰۰۳ بین ایران و هند مربوط به توافق دو کشور برای همکاری جامع 
مربوط می شد و این قراردادها به یک یا دو کشور مربوط نمی شوند و متاسفانه 

برخی در مورد توافق تهران-پکن بزرگ نمایی کردند.
ایران-چین سند مهمی است و چارچوب  اینکه توافق  بیان  با  خطیب زاده 
همکاری های ما در ۲۵ سال آینده به این معنا نیست که قراردادی در آن برای 
کار ۲۵ ساله وجود دارد، گفت: هر قراردادی که از این نقشه راه یا توافقنامه بیرون 
بیاید مدت زمان و شرایط  و مشخصات آن می تواند ۱۰ ساله یا پنج ساله یا ۶ ماهه 

باشد که بر اساس این نقشه راه می تواند شکل بگیرد.
وی درباره مذاکرات ایران با گروه ۱+۵ نیز گفت: در کمیسیون مشترک، اساسا 
ایران هیچ طرح گام به گامی را نپذیرفته و آنچه که ایران انجام خواهد داد در 
چارچوب اعلامی قبلی هست یعنی برداشته شدن تمامی تحریم های ایالات 
متحده؛ تمامی تحریم هایی که بعد از روی کار آمدن ترامپ ضد مردم ایران اعمال 
شده؛ یا مجددا اعمال شده؛ یا تیترشان عوض شده و زیر تیتر دیگری قرار گرفته 

اند و همه اینها باید برداشته شود و منطق ایران روشن است.
منتقدان توافق ایران و چین منصف باشند

وی، منتقدان قرارداد ایران با چین را به رعایت انصاف توصیه کرد و گفت: امروز 
چین تنها کشوری است که در ذیل تحریم های ایالات متحده از ما نفت می خواند و 
رسماً اعلام می کند و شما کشور دیگری رو پیدا کنید که در فشار حداکثری ایالات 
متحده از ز ما نفت خریده و در سایت هایش اعلام کرده باشد. ۱۲۰ شرکت چینی 
یا اشخاص چینی به خاطر همکاری های جمهوری اسلامی ایران تحریم شدند و 
کل اروپا را شما نگاه کنید و کل کشورهای دیگر، از جمع انگشتان دو دست کم تر 
هستند. البته آنچه از قرارداد استخراج می شود باید محکم و شامل تمامی تضامین 
باشد و باید تمام قراردادهای بعدی که از تفاهم کلی ناشی می شوند بررسی و 

درباره آنها اظهار نظر شود.
فرانسه به مسیر سازنده اجرای تعهدات برگردد

خطیب زاده درباره گفت وگوی تلفنی ظریف با همتای فرانسوی خود گفت: 
انتظار ما از فرانسه، حرکت در مسیر سازنده و بازگشت به اجرای تعهداتشان هست 
و اروپا در کنار آمریکا در انجام تعهدات خود کوتاهی کرده و ۱۱ تعهد قطعی خود 
به ایران را انجام ندادند و  توصیه ما همواره به طرف های اروپایی این بوده که راه 
آسانتر را در پیش بگیرند و به مسیر تحقق اجرای تعهداتشان برگردند و پاسخ ایران 

به این اقدامات کاملا روشن است.
وی درباره مذاکرات احتمالی مستقیم با آمریکا نیز خاطرنشان کرد: وعده یا 
پالس های مثبت و منفی آمریکا از زمان روی کار آمدن آقای بایدن برای ما اهمیتی 
ندارد و آنچه که برای ما مهم است عمل و اقدام دولت ایالات متحده است. اینکه 
دستور کار جلسه کمیسیون مشترک به نتیجه می رسد یا نه به اروپایی ها مربوط 
می شود که آیا می توانند تعهدات ایالات متحده را یادآوری کنند و ایالات متحده 
هم به تعهدات خودش بر اساس آنچه که جمهوری اسلامی ایران به حق خواسته 

عمل کند.
پنجره برجام تا ابد باز نیست

سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان تصریح کرد: باید منتظر ماند و دید اما 
اساساً اینکه برجام زنده است به خاطر این نیست که طرف های دیگر اقدام موثری 
انجام دادند بلکه به خاطر این است که ایران بسیار صبورانه و مسئولانه رفتار کرده 
و هزینه های حفظ برجام بر دوش ایران بوده تا به امروز و این پنجره تا ابد باز نیست 
اما فردا هم بسته نخواهد شد. آنچه ما با آژانس در سفر آقای گروسی به تهران 
توافق کردیم دو ماه دیگر تمام می شود و ما در موعد مقرر موظف به اجرای تمامی 

بندهای قانونی مصرح در قانون مجلس هستیم.
خطیب زاده در خصوص همکاری ایران با کشورهای منطقه نیز گفت: همکاری 
در منطقه یکی از اولویت های جمهوری اسلامی بود؛ البته عربستان سعودی تا 
کنون مانع اصلی این گفتگوها بوده و اگر دولت عربستان سعودی به این نتیجه 
برسد که برای گفتگوهای درون منطقه ای مستقیم و یا چند جانبه در منطقه 
آمادگی دارد، ما استقبال می کنیم و همیشه از طرق مختلف این پیام ها گفته شده 
و جواب داده شده اما اینکه الان پیام خاصی رد و بدل شده باشد پاسخ منفی 
است اما از طریق کویت و از طریق برخی کشورها در حوزه خلیج فارس، پیام هایی 
را دریافت و پیام هایی را هم دادیم؛ امیدواریم که دولت عربستان سعودی آمادگی را 

پیدا کند که در یک گفتگوی درون منطقه ای حاضر شود.
وی درباره سفر ظریف به آسیای مرکزی نیز گفت: هفته پیش، آقای دکتر ظریف 
به تاجیکستان رفتند و چهار کشور دیگر حوزه آسیای مرکزی که حوزه مشترکات 
فرهنگی تمدنی مردمی و دینی ما هستند، باقی ماندند که در این هفته اینها انجام 
می شود. ما با همه این کشورها موضوعات بسیار جدی دوجانبه داریم و همچنین 
همکاری هایی در چارچوب پنج به اضافه یک و پنج به اضافه دو با کشورهای این 
منطقه همکاری داشتیم وطی دو سال گذشته در حوزه تجاری و اقتصادی هم 
همکاری خوبی داشتیم و انتظار داریم در بسیاری از حوزه ها شاهد تحولات خوبی 

باشیم و اگر کرونا نبود این سفر باید خیلی زودتر انجام می شد.
آماده بازپس گیری سهم ایران از بازار نفت هستیم

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره راستی آزمایی رفع تحریم ها نیز گفت: نفت 
یکی از مهمترین حوزه های راستی آزمایی ماست و ما برای بازپس گیری حق سهم 
خود از بازار نفت منتظر رفع تحریم ها نبودیم. آمارهای رسمی و غیررسمی که این 
روزها منتشر می شود حاکی از این است که تلاشگران صنعت نفت ایران تلاش 
می کنند تا با وجود تحریم ها بتوانند صادرات نفت را انجام دهند. همانند دور 
قبلی، رفع تحریم ها اگر اتفاق بیفتد در تمامی حوزه ها بازپس گیری سهم از بازار 
با جدیت پیگیری خواهد شد و راستی آزمایی حوزه نفت اتفاقاً یکی از ساده ترین 
روش ها است که به سرعت از طریق مشتری های دائمی خرید نفت قابل انجام 

است.
ایران آماده مشورت با موزامبیک در مبارزه با تروریسم است

خطیب زاده درباره اشغال موزامبیک توسط شورشی ها نیز گفت: جمهوری 
اسلامی نگران تحولات موزامبیک است و با مردم و دولت موزامبیک همدردی 
می کند و از اقدامات اتحادیه آفریقا و جامعه توسعه جنوب آفریقا در این خصوص 
هم حمایت خود را اعلام می کنیم. فکر می کنیم که ریشه تروریسم و افراطی گری 
در همه جای دنیا مشترک و پاسخ مشترک می طلبد و ما آمادگی داریم که تمامی 
تجربیاتمان را در خصوص چگونگی مبارزه با این پدیده شوم که امروزه یک پدیده 
جهانی شده و به کشورهای مختلف صادر شده در اختیار دولت موزامبیک قرار 

دهیم.
وی درباره تفاسیر مختلف از رفع تحریم ها نیز گفت: در دوران آقای اوباما هم 
برخی تحریم ها به درستی برداشته نشده بود. البته بر روی کاغذ بسیاری از 
تحریم هایی که کنگره اعمال کرد دولت آقای اوباما با دستورهای ریاست جمهوری 
اجرایی نمی کرد و اکنون ایران خواهان بازگشت به شرایط ۲۰ ژانویه ۲۰۱۷ است و 
خواهان برداشته شدن تمامی تحریم هایی است که ایالات متحده دوباره اعمال یا 

اضافه کرده و یا اینکه تحت یک عنوان دیگری در آورده است.
آمریکا تحریم های متحدان ایران را هم باید بردارد.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی گفت: خواهان برداشته شدن تمامی تحریم ها از 
جمله تحریم هایی هستیم که قبلا به بهانه هسته ای و اکنون به بهانه های دیگر 
اعمال می شوند  و همه این تحریم ها یکجا باید بر داشته باشند و اتفاقاً این که ما 
می گوییم که گفتگوها فنی منظور همین است و گروه ۴+۱ از ما جزئیات خواستند 
و جزئیات در حوزه های مختلف به آنها ارائه شده است. البته اگر بازهم تحریم 
جدیدی پیدا کنیم، در اختیار این گروه قرار می دهیم و از متحدان خودمان هم که 
تحت تحریم قرار گرفتند خواستیم که موارد تحریم برضد همکاران ما هم در جامعه 

بین المللی را در اختیار این گروه قرار دهیم تا رفع تحریم شوند.
خطیب زاده درباره اخباری مبنی بر ضرورت تصویب رفع تحریم های ایران در 
کنگره آمریکا نیز گفت:  ما با مباحث داخلی آمریکا کاری نداریم و سیاست داخلی 
آمریکا برای خودشان است و ما با تعهدات ایالات متحده کار داریم و یک ایالات 

متحده بیشتر نمی شناسیم.
ایران به رفع بخشی از تحریم ها بسنده نمی کند

وی درباره انتشار خبرهایی مبنی بر آزادسازی بخشی از پول های بلوک شده 
ایران در آستانه نشست وین نیز گفت: این خبرها در راستای انحراف از دستور کار 
جلسه است. درباره اقدامات جزئی گفت وگویی نداشته ایم و چنین اقداماتی را 
نمی پذیریم و دستور کار نشست فردا رفع جامع تحریم های ایالات متحده است 
و اگر به این توافق برسیم و آنها بتوانند درباره این موضوع تضمین دهند مسیر باز 
می شود. سخنگوی وزارت خارجه درباره گفت و گوی احتمالی با آمریکا در وین 
نیز گفت:  ما هیچ گفت و گوی مستقیم و غیرمستقیم با ایالات متحده نخواهیم 
داشت تا مادامی که ایالات متحده به تعهدات خود در قطعنامه ۲۲۳۱ کاملا پایبند 
باشد و بتواند به عضویت برجام برگردد و در میز برجام حاضر شود. اینکه ایالات 
متحده چگونه با گروه ۴+۱ به نتیجه خواهد رسید موضوعی است که به آنها مربوط 

می شود.
خطیب زاده در خصوص نظارت مجلس بر توافق ایران و چین نیز گفت: مجلس 
می تواند بر همه چیز می توان نظارت کند اما اینکه قراردادهایی که از این نقشه 
راه بیرون می آید باید ذیل تصویب مجلس قرار گیرد شاید نکته دقیقی نباشد زیرا 
صدها و شاید هزاران قرارداد بین طرف های خصوصی ایران و چین ممکن است 
به نتیجه برسد اما هرچیز حاکمیتی را مجلس شورای اسلامی با دقت می تواند 
نظارت کند و تمامی ارکان جمهوری اسلامی ایران هم به نظارت مجلس پایبند 

هستند.
آزادسازی پول های ایران در کره کند پیش می رود

وی درباره آخرین وضعیت دارایی های ایران در کره جنوبی ای نیز خاطرنشان 
کرد:  آزادسازی پول های بلوکه شده ایران در کره کند پیش می رود و امیدواریم در 
سفر نخست وزیر کره به ایران با راه حل های عملی برای چگونگی رفع انسداد به 
ایران سفر کند زیرا روابط دوجانبه به طور جدی تحت تاثیر این موضوع قرار گرفته 

و به نوعی گروگان این بی عملی طرف کره ای است.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 دستور کار کمیسیون مشترک برجام اجرای تعهدات طرف های مقابل است
منافع ملی قربانی انتخابات نشود؛

بحران در حال گذار و بحران سازان نگران آن

 بازگشت دولت جدید آمریکا به مسیر عقلانیت و افزایش امیدها به احیای برجام، به 
سیاق گذشته دو گروه را در داخل و خارج از کشور نگران کرده است. گروهی نگران 
موفقیت دولت تدبیر و امید در مقام رقیب انتخاباتی هستند و گروهی دیگر دلواپس 

موفقیت جمهوری اسلامی در عرصه جهانی به منظور احقاق حقوق خود. 
تازه ترین نشست کمیسیون مشترک برجام و سیگنال های رد و بدل شده، امیدها 
برای بهبود شرایط کشور را افزایش داده است. نشانه هایی که گرچه محتاطانه به 
عرصه رسانه و سیاست راه می یابند اما دستکم تاکنون حکایت از افزایش تحرکات بین 
المللی دارد. در عرصه داخلی هم دولت برای چهارماه باقی مانده از دوران مسوولیت، 
تمام تلاش خود را برای رفع تحریمها و تامین واکسن کرونا به کار بسته است. با وجود 
این رویدادهای مثبت که در صورت حصول بیشترین نفع آن برای مردم ایران خواهد 
بود؛ برخی در داخل و خارج از کشور علیرغم کارنامه خالی طی سال های گذشته، 
هجمه به دولت را به دلیل نمودار شدن همین نشانه های اندک امیدوارکننده آغاز 

کرده اند.
بوی بهبود از اوضاع جهان

نشست فصلی کمیسیون مشترک برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( روز ۱۳ 
فرودین با حضور نمایندگان اعضای برجام یعنی چین، فرانسه، آلمان، روسیه، بریتانیا 
و ایران در سطح معاونان و مدیران سیاسی وزیران امور خارجه برگزار شد، نشستی 
که برخی تحلیلگران آن را نشان دهنده خروج برجام از بن بست ارزیابی می کنند. 
در  گفت وگویی  در  اتمی  انرژی  سازمان  رییس  صالحی«  »علی اکبر  شب  همان 
شبکه اجتماعی »کلاب هاوس« از قراری سخن گفت که هفته آینده در وین و در 
حد فنی بحث خواهد بود؛ وی تصریح کرد: »مسائل فنی، بحث محوری برجام در 
بستر مسائل حقوقی و سیاسی است. بن بست در حال شکسته شدن است؛ ظاهرا 

بن بست اولیه )برسرآغاز کننده اقدامات( شکسته شده و این نوید بخش است.«
در همین زمینه »اسحاق جهانگیری« معاون اول دولت هم تصریح کرده است: 
»اقتصاد کشور در حال عبور از تنگناها است و گشایش ها در حال فراهم شدن 
است.« اظهارنظر رییس سازمان انرژی اتمی به عنوان مهم ترین فرد برنامه هسته ای 
ایران در حوزه فنی نشان می دهد که هر رویدادی در هر ابعادی در آینده روابط ایران 
و غرب مرتبط با انرژی هسته ای روی دهد؛ ایران توانسته است؛ دستیابی به حقوق 

هسته ای خود را به عنوان حق مسلم در جامعه جهانی تثبیت کند.
از سوی دیگر تلاش ها برای تامین واکسن با وجود تمام دشواری ها در اولویت دولت 
قرار دارد و حجت الاسلام »حسن روحانی« رییس جمهوری هم ۱۴ فروردین در 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا از مقابله با ویروس کرونا، شکست تحریم ها، بهبود 
معیشت مردم و تکمیل طرح های مهم اقتصادی را چهار اولویت دولت در چهار ماه 
باقی مانده اعلام کرد. دولت نه با اتکا و اعتماد به خارج، بلکه با تکیه بر توانایی های 
داخلی؛ درصدد است؛ آسیب های کرونا و تحریم را برای دولت آینده به کمترین میزان 

خود برساند.
نگرانی های داخلی و خارجی از احیای برجام

همزمان با افزایش این امیدها به بازگشت آرامش به جامعه ایران، خارج نشینان از 
شبکه های فارسی زبان خارجی تا رژیم صهیونیستی، نگرانی های خود را به صورت 
علنی یا گاهی پنهان ابراز می کنند. برجام کابوس آن ها بود؛ ترامپ این کابوس را 
از میان برداشت اما به نظر می رسد با تغییر دولت در کاخ سفید؛ این کابوس که 
احیای توافق هسته ای ایران موسوم به برنامه جامع اقدام مشترک است؛ بار دیگر در 
حال بازگشت است. با چنین نگاهی تکاپوی این روزهای آن ها قابل درک است. این 
گروه ها که نقش حیاتی در ایجاد بحران های متنوع در مسیر توافق هسته ای ایران 
داشته اند؛ به خوبی آگاه هستند که برجام بار دیگر ثبات اقتصادی و سیاسی را به 
جمهوری اسلامی باز خواهد گرداند و ایران می تواند برنامه پیشرفت خود را از سر 
گیرد و این تلخ ترین اتفاق برای تیم ها و گروه ها و کشورهایی است که چهاردهه برای 

مقابله با این پیشرفت تلاش کرده و نقشه کشیده اند.
مخالفان برجام در داخل ایران هم کم نبوده و نیستند. این گروه ها هم گرچه با انگیزه 
متفاوت اما در مسیر احیای آن در حال سنگ اندازی هستند؛ با دروغ پردازی های 
سریالی درباره دستگاه دیپلماسی و هشدارها و اولتیماتوم های بی منطق. این گروه 
هم به سیاق هشت سال گذشته دولت تدبیر و امید را رقیب انتخاباتی خود دانسته 
و با چنین پیش فرضی هرگونه انتقاد و هجمه به آن را روا می دانند. در این میان اما 
به پرسش بسیار مهمی که این روزها با پخش برخی سریال ها در ذهن مخاطب 
ایجاد می شود؛ پاسخ نمی دهند که چرا و بر اساس کدام مصلحت دستگاهی علیه 
از رسانه ملی کشور پخش  دستگاهی دیگری اقدام به سیاه نمایی کرده و آن را 
می کند؟ با وجود چنین سیاه نمایی هایی مردم چرا و چگونه باید اعتماد خود را به این 
دستگاه ها حفظ کنند؟ پرسشی که در متن جامعه ایران شنیده می شود؛ حتی اگر 

دروغ پردازان پاسخی به آن ندهند.  
منافع ملی قربانی انتخابات نشود

عزم دولت برای پایان دادن به تروریسم اقتصادی جزم است با این همه اما برای 
نتیجه دادن تلاش های قوه مجریه، نیاز است همه نهادها و مسوولان همیاری لازم 
را انجام دهند یا دستکم اگر قراری برای برداشتن باری از روی دوش ملت و دولت 
ندارند، با اقداماتی استخوان لای زخم اداره کشور نشوند. دولت هم در دوران مذاکره 
و امضای برجام و هم در دوره تشدید تحریم های اقتصادی علیه ایران و هم در برهه 
کنونی که امیدها به رفع این تحریم ها افزایش یافته؛ نشان داده است که راه را می داند. 
اگر تدبیر دولت دوازدهم برای حفظ برجام با تمام دشواری ها و عهدشکنی های 
آمریکا نبود؛ اجماع جهانی که »دونالدترامپ« برای ایجاد آن چهارسال تمام تلاش 
کرد، به نتیجه می رسید و ادعای تهدید صلح جهانی از سوی ایران؛ در محافل بین 

المللی مورد توجه قرار می گرفت.
قرار گرفتن در سایه برجامی که برخی منتقدان آن را هیچ شمردند؛ توانست از 
ایجاد این هجمه پیشگیری کند. اگر دولت طی سال های پس از آغاز تحریم ها؛ از 
تمام ابزارهای خود برای تامین منابع اداره کشور بهره نمی گرفت؛ با وجود کاهش 
بی سابقه صادرات نفت ایران، امکان اداره کشور به وجود نمی آمد. منتقدان طی 
سال های گذشته در حالی به انکار توانایی های دولت و شرایط خاص کشور اقدام 
کرده و می کنند که دولت موفقیت های خود را در این زمینه نه متعلق به خود بلکه 
مرتبط با نظام جمهوری اسلامی می داند. اگر دولت نماینده مردم و نظام باشد که 
است، هرگونه هجمه به آن را می توان در تعبیری گسترده هجمه به مردم و نظام 

دانست که نتیجه ای جز ناامیدی و بی اعتمادی در پی نخواهد داشت.
به همین دلیل است که »علیرضا معزی« معاون ارتباطات و اطلاع رسانی رییس 
است  سوخته  زمین  زدایی،  اعتبار  میراث  اینکه  درباره  هشدار  ضمن  جمهوری 
وطن را زمین سوخته نکنید؛ تصریح کرده است: »حاصل اعتبارزدایی بی وقفه 
و نفرت پراکنی تمام وقت آن شده که وقتی تریبون ها و جریان ها، همگرا و فارغ از 
رقابت ها درباره  سندی غیرالزام آور توضیح می دهند، شنیده نمی شوند و تردید جای 
اقناع را در افکار عمومی می گیرد. کاش می فهمیدند اعتبارزدایی بر شاخه نشستن 

و از بن بریدن است.«
این مشروعیت زدایی عموما از سوی کسانی در داخل کشور پیگیری می شود 
که خود سابقه ای چندان موجه در حوزه های اجرایی نداشته و بارها در انتخابات 
مختلف از مردم »نه« شنیده اند. »محمود واعظی« رییس دفتر رییس جمهور 
ایران  وارد  تازه  انگار  افراد  طوری صحبت می کنند که  این  از  گفت: »برخی 
شده اند و خبر ندارند که مردم می دانند، در ۴۰ سال گذشته همه این ها در 
تمام تصمیم گیری ها بوده اند و مسئولیت های مختلفی داشته اند و اتفاقا باز هم 
مردم می دانند در زمانی که مسوولیت بر عهده ایشان بوده چگونه عمل کرده اند 
و موفق نبوده اند.« کارنامه های خالی منتقدان دولت در ایام انتخابات به عمد از 
سوی آن ها به فراموشی می رود تا منافع ملی قربانی جناحی گری ها در موسم 
انتخابات شود بی آنکه نسبت به تبعات چنین رویدادی آگاه باشند که با چنین 
روشی آنچه آسیب می بیند نه شخص حسن روحانی و دولتش که کشور ایران 

و مردمش است.
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طرح:محمدعلی رجبی

 سالی که نکوست از بهارش پیداست!
جزئیات »دورکاری« کارمندان در شهرهای قرمز و نارنجی

بر اساس آخرین مصوبات ستاد ملی کرونا نحوه فعالیت کارمندان در شهرهایی که قرمز و نارنجی شدند، 
تغییر می کند. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، بر اساس آخرین مصوبات ستاد ملی کرونا در شهرهای  
نارنجی یک سوم کارمندان مشاغل ضروری و مهم باید به صورت دورکاری فعالیت کنند در واقع ۷۰ درصد 
کارمندان به صورت حضوری فعالیت می کنند و در سایر ادارات هم باید نیمی از کارمندان به صورت دورکاری 
کارهای خود را انجام دهند.در شهرهای قرمز از جمله تهران مشاغل ضروری تا ۵۰ درصد می توانند به صورت 
حضوری از کارمندان استفاده کنند و حضور کارمندان به نصف کاهش پیدا می کند و در سایر اداراتی که 
خدمات غیرضروری ارائه می دهند، دو سوم کارمندان به صورت دورکار، وظایف خود را باید انجام دهند.اجرای 
مصوبات ستادملی کرونا لازم الاجراست و بر همین اساس اجرای شرایط شهرهای نارنجی و قرمز  به تمامی 

دستگاه های ابلاغ شده و بر اجرای آن نیز نظارت خواهد شد.

افزایش 4۲ درصدی تصادف در نوروز 14۰۰ 
رئیس پلیس راهور ناجا از افزایش ۴۲ درصدی تصادف در نوروز ۱۴۰۰ نسبت به نوروز قبل خبر داد و گفت: 
آمار سفر ها در نوروز ۱۴۰۰ نسبت به نوروز ۹۹ هم ۸۹ درصد افزایش داشته است.سردار سید کمال هادیانفر 
در نشست خبری با بیان اینکه آمار تصادف در نوروز امسال نسبت به سال ۹۸ )دو سال پیش( روند کاهشی 
داشته است، گفت: آمار فوتی تصادف ها نسبت به سال ۹۸، شانزده درصد کاهش داشت، ولی نسبت به 
نوروز ۱۳۹۹ که شرایط اول شیوع کرونا حاکم بود، روند افزایش ۴۲ درصدی را در تصادف داریم.فرمانده 
پلیس راهور ناجا افزود: در حوزه فوتی ۲۶ درصد افزایش داشتیم و علل اصلی تصادف ها شامل رانندگی در 
شب، خستگی، خواب آلودگی و آمادگی نداشتن راننده برای مسیر های طولانی بود که به واژگونی وسایل 

نقلیه منجر می شد.

دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی گفته های صادقی را تکذیب کرد
مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی اظهارات یکی از نمایندگان سابق مجلس 
شورای اسلامی که در آن نقل قول غیر واقعی و بی اساسی به دبیر شورای عالی امنیت ملی نسبت داده شده 
است را تکذیب کرد. به گزارش ایرنا، مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی روز 
دوشنبه در اطلاعیه ای اعلام کرد: روز گذشته ویدیویی از گفت وگوی محمود صادقی نماینده سابق مجلس 
شورای اسلامی در فضای مجازی منتشر شد که وی در آن با ارائه توضیحاتی درخصوص وقایع تلخ آبان ماه 
سال ۹۸، اظهارات غیرواقعی و بی اساسی را به دریابان علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی نسبت 
داده که تماما کذب و عاری از واقعیت است. صحبت های غیرواقعی اخیر نامبرده صرفنظر از اهداف سیاسی 
آن، به طور قطع دارای پیامدهای کلان امنیتی برای کشور بوده و قابل اغماض نیست لذا موضوع، برای 

روشن شدن ابعاد و قصد و نیت وی از این اظهارات از طریق مراجع قضایی ذیصلاح پیگیری خواهد شد.

جولان کرونا در سه بخش از ۵ بخش استان قم 
رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم: کووید ۱۹ در روستا های بخش های کهک، مرکزی و سلفچگان 
به وضعیت قرمز رسیده است.محمودی با اشاره به شروع مرحله ی دیگری از شیوع کرونا در بخش های 
استان گفت: سفر های نوروزی و تردد مردم شهر به روستا و دیدو بازدید ها عامل اصلی شیوع بی سابقه این 
بیماری در روستا های استان است. محمودی گفت: روستا های بیدهند، کرمجگان، لنگرود و صرم از بخش 
کهک، روستای حاجی آباد و شهر قنوات از بخش مرکزی و شهر سلفچگان و دو روستا از بخش سلفچگان از 
کانون های ابتلای کووید ۱۹ هستند.وی افرود: ۵۹ خانه بهداشت در سطح روستا ها و ۹ مرکز جامع خدمات 

در حال خدمت رسانی به روستاییان استان می باشند.

کیفرخواست "عنابستانی" صادر می شود
رییس پلیس راهور ناجا:گفت: پلیس راهور شکایت خود از ایشان را به دادسرا ارائه داد و دستگاه قضایی نیز 
نسبت به احضار فرد خاطی اقدام کرده و طبق اطلاعات ما به زودی و طی روزهای آتی کیفر خواست برای 
ایشان صادر می شود. این فرد ) عنابستانی ( نیز پس از اعلام  وصول شکایت پلیس، شکایتی را در سازمان 
قضایی نیروهای مسلح مطرح کرد اما با توجه به اینکه برابر قانون یک شکایت در دوجا قابل رسیدگی نیست، 

تا این لحظه سازمان قضایی نیروهای مسلح هیچکدام از همکاران ما را دعوت نکرده است .

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 121 دستگاه استخراج ارز دیجیتال 
فرمانده انتظامی استان از کشف ۱۲۱ دستگاه استخراج ارز دیجیتال)ماینر( قاچاق به ارزش تقریبی ۲۰ 
میلیارد ریال خبر داد.   سردارسید محمود میرفیضی اظهار داشت: مأموران پاسگاه انتظامی طغرود در انجام 
تحقیقاتی، از دپو و فعالیت تعداد زیادی دستگاه استخراج ارز دیجیتال)ماینر( در یک کارخانه مطلع شده و 
موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. وی افزود: مأموران پس از بررسي هاي تخصصي و میداني و اطمینان 
از صحت گزارش هاي رسیده با هماهنگي قضائي به محل اعزام و موفق به کشف ۱۲۱ دستگاه استخراج 
ارز دیجیتال )ماینر( فاقد مدارك قانوني شدند. این مقام انتظامی با اشاره به ارزش تقریبی ۲۰ میلیارد ریالی 
دستگاه های کشف شده از سوی کارشناسان، خاطرنشان کرد: یک متهم در این رابطه دستگیر و پس از 
تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانونی به دستگاه قضائی معرفی شد.  فرمانده انتظامی استان قم در پایان 
با تأکید بر برخورد قانونی نیروی انتظامی با سودجویان عرصه اقتصادی کشور از شهروندان خواست، تا در 
صورت مشاهده این قبیل جرایم از طریق تماس با سامانه تلفنی ۱۱۰ موضوع را درکوتاه ترین زمان ممکن برای 

برخورد قاطع و بهنگام با مجرمان اقتصادی به پلیس گزارش کنند.
 

طی ۲۰ روز گذشته:

یک هزار و 25۸ نفر در حوادث رانندگی قم مصدوم شدند
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: از ۲۵ اسفندماه پارسال تا ۱۵ فروردین ماه 
جاری، یک هزار و ۲۵۸ نفر در حوادث رانندگی این استان مصدوم شدند.  مهدی فراهانی افزود: از این 
تعداد، ۹۱۸ نفر در حوادث شهری و ۳۴۳ نفر در حوادث جاده ای مجروح شدند.  وی درادامه خاطرنشان 
کرد:در این بازه زمانی ۲۳ هزار و ۶۸۰ تماس با مرکز اورژانس ۱۱۵ قم برقرار و منجر به انجام چهار هزار و ۶۳۹ 
ماموریت شد. وی اضافه کرد:  ۹۳۲ حادثه ترافیکی منجر به جرح و فوت در استان دراین مدت  رخ داد که 
۷۴۰ مورد در شهر و ۱۹۲ مورد نیز در محورهای مواصلاتی بوده است. به گفته فراهانی، ۸۳۰ نفر از مصدومان 
به دلیل وخامت حالشان به بیمارستان منتقل و ۴۲۰ نفر نیز در محل حادثه درمان شدند. وی بیان کرد: از 
۲۵ اسفندماه پارسال تا ۱۵ فروردین ماه جاری، هشت نفر در حوادث رانندگی این استان جان باختند. وی 
خاطرنشان کرد: بالگرد اورژانس ۱۱۵ نیز با انجام سه سورتی پرواز، ۱۲ مصدوم بدحال حوادث رانندگی را به 

بیمارستان منتقل کرد.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 2 تن و 2۰۰ کیلوگرم روغن نباتی قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۲ تن و ۲۰۰ کیلوگرم روغن نباتی قاچاق در این استان خبر داد.  

سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان در راستای برخورد با 
خودروهای قاچاق بر، یک دستگاه خودرو نیسان حامل روغن نباتی قاچاق را در محور" سلفچگان- قم" توقیف 
کردند.وی افزود: در بازرسی از خودرو موصوف ۴۴۰عدد حلب روغن ۵ کیلویی فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارشناسان ارزش محموله کشف شده را ۳۰۸ میلیون ریال اعلام 

که در این رابطه یک نفر دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده تحویل مرجع قضائی استان شد.

 رئیس شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

ضرورت نگاه تحلیلی به عملکرد 
مدیریت شهری 

رئیس شورای اسلامی شهر قم، با ابراز امیدواری نسبت به تداوم توسعه 
شهر قم در سال ۱۴۰۰ گفت: ان شاء الله مجموعه مدیریت شهری در سال 
جاری و با استفاده از همه ظرفیت ها و فرصت ها بتوانند خدمات بیشتری را 

به سرانجام برسانند.
عبدالله جلالی که دیروز در نشست رسمی و علنی شورای اسلامی شهر 
سخن می گفت با تقدیر از تلاش و جدیت همه عوامل اجرایی و نیروهای 
خدماتی شهرداری در سال گذشته، اظهار کرد: این عزیزان علیرغم همه 

سختی ها و مشکلات، در خدمت رسانی به مردم در صحنه حاضر بودند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم همچنین به همدلی و وفاق در مجموعه 
مدیریت شهری توجه داد و خاطرنشان کرد: خوشبختانه این مهم سبب 
رضایت نسبی مردم شده است که می تواند موجبات خشنودی خدا را نیز 
فراهم کند. جلالی با تأکید بر ضرورت نگاه تحلیلی به عملکرد مدیریت 
از دست  و ضعف،  نقاط قوت  و شناخت دقیق  در سال گذشته  شهری 
اندرکاران برنامه ریزی در حوزه مدیریت شهری خواست ضمن جمع بندی 
تحلیل های خود در این زمینه، آن را به جلسات شورای اسلامی شهر نیز ارائه 
دهند. جلالی سپس به انتخاب عنوان »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« 
از سوی معظم رهبری برای سال جاری پرداخت و گفت: متأسفانه گاهی این 
عناوین انتخاب شده توسط رهبری معظم انقلاب تعبیر به شعار می  شود، در 
حالی که این عناوین در اصل یک پیام است و برای همه مردم و مسئولان 
ایجاد تکلیف می کند. وی افزود: البته در صحبت از تولید، گاهی همه نگاه ها 
به سمت اقتصاد معطوف می شود، در حالی که در نگاه توسعه ای به تولید، 
می توان آن را مجموعه ای از تولید علم و دانش، تولید خدمات و همچنین 
تولید کالا به صورت توأمان دید و از یکجانبه نگری به بحث تولید پرهیز کرد. 
رئیس شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: وقتی صحبت از »پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها« در عرصه تولید به میان می آید، به آن معناست که همه 
اقدامات در زمینه تولید بدون حمایت و سیاستگذاری های صحیح امکان 
پذیر نیست و قطعا مقام معظم رهبری، خلأهایی را در این زمینه احساس 

کرده اند که ضرورت پشتیبانی ها و مانع زدایی ها را مد نظر قرار داده اند.
وی با تصریح بر این که موانع سر راه تولید باید برداشته شده و مسیرها در 
این موضوع کوتاه شود اذعان کرد: تولید خدمات در حوزه مدیریت شهری 
و خدمت بدون منت به مردم نیز باید در دستور کار مدیریت شهری باشد و به 
عنوان سرلوحه کارها شناخته شود. جلالی با ابراز امیدواری نسبت به تداوم 
توسعه شهر قم در سال ۱۴۰۰ گفت: ان شاء الله مجموعه مدیریت شهری 
در سال جاری و با استفاده از همه ظرفیت ها و فرصت ها بتوانند خدمات 

بیشتری را به سرانجام برسانند.
وی در پایان سخنان خود از زحمات مجموعه کادر بهداشت و درمان قم 
در مبارزه با ویروس کرونا نیز تقدیر کرد و گفت: انتظار می رود تا مردم عزیز 

هم با رعایت حداکثری شیوه نامه های بهداشتی، یاریگر این عزیزان باشند.
 

فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم:

سپاه قم دو میلیون و5۰۰ هزار
 ماسک تولید کرد

فرمانده سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم گفت:با همکاری بسیج دانشجویی 
این استان دو میلیون و ۵۰۰ هزار ماسک یکبار مصرف و ۶۰ هزار ماسک 
قابل شستشو تولید شده که بخشی از آن ها به مردم عرضه شده و بخشی از 
آن ها نیز به مرور زمان و به فراخور نیاز در میان مردم و دستگاه های مختلف 
توزیع خواهد شد.   سردار سید محمد تقی شاهچراغی درگفت و گویی اظهار 
داشت: شیوع ویروس کرونا فرصت های همبستگی، همدلی، همراهی و 

استفاده از ظرفیت خیرین را در بین مردم و گروه های مختلف ایجاد کرد.
وی افزود:با همکاری کمیته امداد امام خمینی)ره( و بنیاد مسکن ۲۱ 
واحد مسکونی برای مددجویان کمیته امداد با هزینه دو میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون تومان آماده و تحویل شد.  شاهچراغی با اشاره به اینکه عرصه 
خدمت و محرومیت زدایی بسیار مختلف است، اظهار داشت: با توجه به 
ظرفیت عظیم جوانان  ۵۵۰ گروه ثبت شده اقدام کننده جهادی در سپاه قم 
ساماندهی شده اند و درحال حاضر این گروه ها در سطح روستاها، استان و 
کشور درحال فعالیت هستند. وی با تاکید بر اینکه ۱۵ محله کمتر برخوردار 
شهر در دو سال و نیم گذشته شناسایی شده، ادامه داد: ۱۱۷ محله در شهر 
قم وجود دارد که نیازمند اشتغال زایی، بهسازی خانه های نیازمندان، کمک 
مومنانه وغیره در برخی مناطق احساس می شود. شاهچراغی گفت: سپاه 
و نیروهای جهادی درعرصه های مختلف دغدغه برطرف کردن نیازهای 
مردم را دارند و ۱۲ میلیارد تومان با کمک مردم و خیرین در لرستان صرف 
امور عمرانی شد. وی افزود: مردم قم همیشه در انجام امور خیر پیش قدم 
بوده اند و دراین راستا  توانستیم با کمک آستانه مقدسه حضرت معصومه 
)س(، قرارگاه کریمه اهل بیت )س( و کمک های مردمی ۹۷ واحد از  منازل 

روستایی شهر معمولان استان لرستان را بازسازی کنیم.
 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره (استان قم  خبرداد:

کسب رتبه نخست خدمات مددکاری 
کشور توسط کمیته امداد قم 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره (استان قم گفت :کمیته امداد 
استان قم با ارتقاء سطح تخصصی مددکاری و افزایش خدمت رسانی به 
خانواده های تحت حمایت، رتبه نخست خدمات مددکاری در کشور را به 
خود اختصاص داد.  اکبر میرشکاربا اشاره به اینکه حوزه حمایت و سلامت 
خانواده، به عنوان پیشران فعالیت های اجرایی این نهاد است اظهارداشت: 
با نیازسنجی، توان سنجی و مددکاری تخصصی این نهاد در سال های اخیر 
زمینه ارتقاء خدمت رسانی به خانواده های معزّز تحت حمایت بیش از گذشته 

فراهم شده است.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار شهردار قم: تمام مدیران دستگاه های 
اجرایی باید برای تحقق شعار تولید، پشتیبانی و مانع زدایی تلاش کنند.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار شهردار و معاونین شهرداری قم رشد و 
گسترش مادی و زیر ساخت های شهری را در کنار بعد معنوی ضروری دانست 
و گفت: توسعه زیر ساخت های شهری باید در خدمت رشد و گسترش فضای 
معنوی شهر باشد. وی با تاکید بر تلاش تمام مدیران و دستگاه ها برای تحقق شعار 
تولید، پشتیبانی و مانع زدایی گفت: شعار های سال نقشه راهی است و مخاطب 
آن تمام دستگاه های اجرایی هستند و تا جای امکان به رفع موانع تولید باید همت 
گماشت. رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تطبیق برنامه ها در جهت شعار 
سال را ضروری دانست و افزود: شهرداری از دستگاه هایی است که می تواند از 

ظرفیت و توان خود برای رفع موانع تولید استفاده کند. 
وی تصریح کرد: حوزویان نیز با توجه به شعار سال، باید تولید محتوی کنند و 

دیدگاه های فقهی ارائه دهند تا جهت گیری دینی و فقهی در کنار دیدگاه های 
کارشناسی وتخصصی لحاظ شود. آیت الله حسینی بوشهری اعطای مجوز 
به کسب و کار ها و فعالیت های اقتصادی شهری را از زمینه هایی عنوان کرد که 
شهرداری می تواند با بررسی قوانین مرتبط با آن پیشنهادات، راهکار ها و موانع 
لازم در این خصوص را ارائه کند. رئیس جامعه مدرسین حوزه علیمه قم، با تاکید 
بر تسهیل خدمت رسانی به مردم  گفت: ایجاد تسهیلات در خدمات رسانی باعث 
رضایت مردمی و افزایش امید آفرینی در شهر می شود. وی به فضا سازی های 
گسترده دشمنان علیه انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: در انقلاب اسلامی 
مردم ستون و پایه هستند و مسئولان با عملکرد مناسب باید رضایت مردم و افزایش 

امید در بین مردم را فراهم آورند.
انتقاد از رشد روز افزون نما های رومی درشهر قم

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به ایجاد بوستان های مختلف 
شهری و تاثیر آن در آرامش و توسعه فضای سبز شهری در قم گفت: این بوستان ها 
ظرفیتی هستند که می توان با تاسیس کتابخانه ها در آنها در ارتقا فرهنگ مطالعه 
تاثیر گذاشت. وی با انتقاد از رشد روز افزون نما های رومی ساختمان های شهر 
گفت: این نوع معماری فرهنگ خاص خود را دارد و لازم است برای سامان دهی 
نما های شهری با برنامه ریزی و خلاقیت معماری ایرانی اسلامی را بیشتر مورد 
توجه قرار داد. شهر دار قم نیز در این دیدار طرح مدیریت یکپارچه شهری و ایجاد 
درآمد های پایدار شهرداری ها را از نیاز های اساسی شهر  عنوان کرد و گفت: برای 
تحقق این دو موضوع طرح هایی در مجلس شورای اسلامی در دست بررسی 
است. سقاییان نژاد از پایان تملک زمین برای ادامه ساخت خیابان شهید برقعی، 
فاز سوم خیابان روحانی و عمار یاسر خبر داد و گفت: امسال ساخت ۶ تقاطع غیر 
همسطح، ایجاد ۳۵ بوستان، راه اندازی ۱۶ پل عابر پیاده و بازسازی تاکسی های 

فرسوده از مهمترین اقدامات شهرداری قم برای عمران شهری است.

رئیس جامعه مدرسین دردیدارشهردارقم تاکید کرد:

 تلاش مدیران دستگاه ها برای تحقق شعار سال 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، شیب صعودی 
تمامی   : گفت  دانست   کننده  نگران  را  کرونا  
بیمارستان ها باید بخشی را به بیماران کرونایی 
اختصاص دهند دکتر قدیر رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل و 
مبارزه با کرونا ویروس اظهارداشت:مجددا ویروس 
و  وسیع  اخیر  موج  و  است  گیری  اوج  حال  در 
صعودی بوده که این ماهیت ویروس جهش یافته 
است. وی افزود :ابتلا و بستری با ویروس جهش 
یافته شیب آسانسوری دارد و فعالیت آن به گونه ای 
است که به یکباره آمار زیاد شده و شاهد حجم زیاد 
بستری ها هستیم. وی ادامه داد :تعداد بیماران 
بدحال ما در چند هفته گذشته کمتر از پنج نفر بود 
اما امروز بیش از ۴۰ نفر از بیماران کرونایی بستری، 
بدحال هستند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  
تصریح کرد :بیمارستان فرقانی به چرخه بستری 
بیماران اضافه شده و متاسفانه دورهمی ها، آزاد 
با وجود مخالفت  ها  و مسافرت  تجمعات  کردن 
تا ویروس در  کامل وزارت بهداشت، موجب شد 

سطح کشور چرخیده و شاهد اوج گیری ویروس 
هستیم. قدیر خاطرنشان کرد :تمامی بیمارستان 
و بخشی  آمادگی کامل داشته  باید  استان  های 
کرونایی  بیماران  بستری  برای  را  بیمارستان  از 

اختصاص دهند تا در صورت نیاز استفاده شود.
نیروهای  حضور  :نیازمند  گفت  درپایان  وی 
جهادی مثل گذشته هستیم و دست یاری به سمت 

نیروهای جهادی دراز می کنیم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم 

هشدارداد:
قم در آستانه تبدیل شدن به منطقه قرمز 

کرونایی
قم  پزشکی   علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
بیماران  وضعیت  :آمار  گفت  جلسه   نیزدراین 
کرونایی در قم به شدت در حال گسترش است و 
احتمال دارد به زودی قم هم به رنگ قرمز کرونایی 
تبدیل شود. سیامک محبی اظهارداشت :میزان 
مراجعه مردمی به مراکز ۹ گانه بهداشتی به شدت 
افزایش یافته است و برنامه ریزی برای انجام تست 

سریع و پی سی آر را در این مراکز فراهم کرده ایم.
وی افزود :حجم کاری این مراکز افزایش یافته 
است و حتی در برخی از مراکز مجبور شده ایم دو 

تیم را فعال کنیم تا کارهای مردم عقب نماند.
محبی  تصریح کرد :در حال برنامه ریزی برای 
افزایش ساعت کاری این مراکز هستیم و در صورتی 
که حجم استقبال مردمی را شاهد باشیم، قطعا به 

سمت افزایش ساعت کاری خواهیم رفت.
نشان  خاطر  قم  استان  بهداشت  مرکز  رییس 
کرد : ۵۰درصد تست هایی که گرفته می شود، 
مثبت می شوند و این در حالی است که در اواخر 
بهمن ماه سال گذشته، فقط ۱۰ درصد تست ها 
مثبت می شد. وی ادامه داد :آزمایشگاه مولکولی 
به  بتوانیم  تا  است  شده  دایر  بهداشتی  معاونت 
سرعت جواب تست ها را مشخص و به همشهریان 
هشدارداد:آمار  پایان  در  محبی  کنیم.  اعلام 
وضعیت بیماران کرونایی در قم به شدت در حال 
گسترش است و احتمال دارد به زودی قم هم به 

رنگ قرمز کرونایی تبدیل شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

شیب صعودی کرونا نگران کننده است
تمامی بیمارستان ها باید بخشی را به بیماران کرونایی اختصاص دهند

در اجرای ماده ۲۰۸ قانون مالیاتهای مستقیم  بدینوسیله برگه¬هاي  دعوت به هیات حل اختلاف مالیاتی با مشخصات زیر به مودي  ذیربط ابلاغ می گردد تا در زمان تعیین شده با در دست داشتن 
اسناد و مدارک     لازم در جلسه حل اختلاف مالیاتی در نشانی مندرج در جدول حضور به هم رسانند بدیهی است عدم حضور مانع از رسیدگی هیات و صدور رای نخواهد بود.

آگهی ابلاغ اوراق مالیاتی

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم  

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم گفت:با توجه به افزایش نرخ 
تمام شده طرح ها، مجموعه مدیریت شهری بنا دارد طرح جدیدی را در سطح 
شهر آغاز نکند و صرفا طرح های نیمه تمام و اولویت دار شهری را به پایان برساند.
مجید اخوان در جلسه روز دوشنبه  این شورا با اعلام این خبر گفت: از بودجه 
۳ هزار میلیارد تومانی سال جاری نزدیک به ۲ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار 

برای طرح ها عمرانی و ۸۰۰ میلیارد تومان برای هزینه های جاری درنظر گرفته 
شده است. اخوان با اشاره به سایه سنگین تورم به اقتصاد کشور و اثرگذاری آن 
بر اجرای طرح ها گفت: با توجه به افزایش نرخ تمام شده طرح ها، مجموعه 
نکند و صرفا  آغاز  را در سطح شهر  بنا دارد طرح جدیدی  مدیریت شهری 

طرح های نیمه تمام و اولویت دار شهری را به پایان برساند.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم مطرح کرد:

تکمیل طرح های نیمه تمام اولویت مدیریت شهری 


